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Załącznik  
do Protokołu z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie  

z dnia 26 czerwca 2023 r.   
 

STENOGRAM 

z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie 
z dnia 26 czerwca 2023 roku 

 
 
00:09:45:04 [Teresa Bzymek]:Dzień dobry. Otwieram sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie. Witam 
przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam Burmistrza Pana Dariusza Skibę,  Wiceburmistrza Pana 
Andrzeja Jarosińskiego, Sekretarza Pana Wojciecha Furmanek, Panią Skarbnik, Panią Danutę Kopeć, 
witam Państwa Radnych, witam również dwóch wyróżnionych sołtysów, to jest Pan Mariusz Pająk i 
Pan Bogusław Wzorek. Pragnę poinformować, że zgodnie z przepisami obrady Rady Miejskiej są 
transmitowane oraz utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Uczestnicząc w sesji 
wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl 
obowiązujących przepisów tak zwanego RODO. Przechodzimy do punktu drugiego, stwierdzenie 
kworum. Bardzo proszę Państwa Radnych o potwierdzenie kworum.  Zgodnie z listą obecności i 
potwierdzonym przez Państwa Radnych forum stwierdzam, że w sesji uczestniczy dwunastu radnych, 
co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 
Przechodzimy do punktu trzeciego, to jest zatwierdzenie porządku obrad. Proponowany porządek 
obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniem na sesję. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 
Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba. 
 
 
00:11:57:10 [Dariusz Skiba]:Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Proszę o wprowadzenie do 
porządku obrad jednej uchwały. Mówiliśmy o tym na komisjach odnośnie przystanków w 
miejscowości Wiącka. Tam i obecnie jest realizowany projekt przebudowy tej drogi przez gminę, i 
proszę o wprowadzenie uchwały o tytule: W sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych 
przystanków komunikacyjnych na terenie Miasta i Gminy Bodzentyn. Dziękuję bardzo. 
 
 
00:12:25:03 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 
Proszę o głosowanie. Kto jest za rozszerzeniem porządku obrad zgodnie z wnioskiem Pana Burmistrza 
? Kto jest za ? Kto jest przeciw ? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wniosek w sprawie rozszerzenia 
porządku obrad zgodnie... Stwierdzam, że wniosek Pana Burmistrza uzyskał, został przez Państwa 
Radnych przyjęty jednogłośnie i będzie wprowadzony do porządku obrad do punktu ósmego 
podpunkt e. Bardzo proszę Państwa Radnych o przegłosowanie całego porządku obrad. Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że porządek obrad został przez Państwa Radnych 
przyjęty jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego punktu, to jest punkt cztery, przyjęcie protokołu 
sesji z dnia dwudziestego siódmego stycznia dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku. Do, do 
protokołu nie zostały wniesione żadne uwagi. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że po przyjęciu... Stwierdzam, że protokół z sesji z dnia 
dwudziestego siódmego stycznia dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku został przez Państwa 
Radnych przyjęty większością głosów, przy jednym głosie wstrzymującym się, to jest Radny Pan 
Dominik Dudek. Przechodzimy do punktu piątego: Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i 
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Gminy Bodzentyn między sesjami za drugi kwartał dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku. Bardzo 
proszę Pana Burmistrza o zabranie głosu. 
 
 
00:14:27:12 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Drodzy Państwo. Kończy się 
drugi kwartał bieżącego roku. Mam przyjemność przedstawić Państwu najważniejsze działania w 
których brałem udział, poczynając od końca marca. A mianowicie: Trzydziestego pierwszego marca 
podpisaliśmy umowę na realizację połączenia komunikacyjnego pomiędzy najważniejszymi atrakcjami 
turystycznymi Gór Świętokrzyskich w siedzibie Centrum Tradycji, Turystyki i Kultury Gór 
Świętokrzyskich w Bielinach, pomiędzy Wójtem Panem Kopaczem, oraz Burmistrzem Miasta i Gminy 
Nowa Słupia, Andrzejem Gąsiorem. Trzeci kwietnia: Spotkanie wójtów, burmistrzów, Związku Gmin 
Gór Świętokrzyskich  w ramach projektu Śladami Kultury Benedyktyńskiej. Czwarty kwietnia - 
Spotkanie Wielkanocne w Klubie Seniora w Bodzentynie. Dnia piątego kwietnia: Spotkanie w Urzędzie 
Miasta i Gminy w  Łagowie w sprawie podpisania Aktu Erekcyjnego, inicjującego powstanie nowej 
spółki pod nazwą SIM KZN  Świętokrzyski. Spółka mieszkaniowa. Siódmy kwietnia: Podpisanie aktu 
notarialnego w Kancelarii Notarialnej w Kielcach w sprawie zamiany nieruchomości. Dwunastego 
kwietnia: Podpisanie umowy z wykonawcą, Pracownia Pomiarów Drogowych - Sebastian Janoszek na 
zadanie: Wykonanie przeglądu dróg wewnętrznych, dróg gminnych, oraz założeniem książek obiektów 
do dróg publicznych. Spotkanie z panią projektantką w sprawie budowy budynku obok Klubu Seniora 
na ulicy Wolności dla, na potrzeby klubu sportowego " Łysica" Bodzentyn. Spotkanie z panią Prezes 
PUK oraz Zastępcą w Urzędzie  Miasta i Gminy Bodzentyn w sprawie sytuacji na sieci kanalizacyjnej 
w Wilkowie. Siedemnastego kwietnia: Spotkanie z przedstawicielami  Banku BGK w sprawie 
Programu Polski Ład. Osiemnastego kwietnia: Oficjalne otwarcie drogi wraz ze Starostą Kieleckim 
oraz Wójtem Tomaszem Lato drogi, przebudowy drogi, oraz ścieżki pieszo - rowerowej na trasie 
Święta Katarzyna - Wilków - Ciekoty - Mąchocice. Dziewiętnastego kwietnia: Udział w komisji 
Gminnego  Konkursu Recytatorskiego pt. ''Wiersze Poetów z Doliny Wilkowskiej" w Szkole 
Podstawowej w Świętej Katarzynie. Spotkanie z projektantem panem Kubickim w sprawie realizacji 
projektu przebudowy dróg powiatowych. Dwudziestego pierwszego kwietnia: Udział w akcji Czyste 
Góry Świętokrzyskie. Sprzątaliśmy całą gminę. Dwudziesty trzeci kwietnia: Udział w wydarzeniu 
"Zawody, zawody żaglarskie, żaglowych modeli nad Zalewem w Wilkowie. Dwudziesty czwarty 
kwietnia: Spotkanie z projektantką panią Skrzypczak w sprawie planowanej wycinki drzew na skarpie 
przy ruinach zamku w Bodzentynie. Podpisanie umowy z wykonawcą Krobel -  Bud spółka z o.o. za 
zadanie pod nazwą "Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Psarach Starej Wsi o salę gimnastyczną z 
punktem przedszkolnym i  świetlicą  wraz z infrastrukturą towarzyszącą". Spotkanie robocze z 
dyrektorami szkół w naszej gminie. Wernisaż wystawy i rozstrzygnięcie konkursu " Ukraino- jesteśmy 
z Wami" w sali wystaw czasowych w Mazuoleum Martyologii  Wsi Polskich w Michniowie. Również 
odbyła się w tym dniu rada nadzorcza z naszej spółki. Dwudziesty piąty kwietnia: Podpisanie umowy z 
wykonawcą firma OGRODZIARNIA Tomasz Kowalewski na zadanie: Dostawa i rozłożenie trawy z 
rolki na terenie Miasta i Gminy Bodzentyn. W ramach zadania - zakup urządzeń zabawowych i 
zagospodarowanie działki przy szkole podstawowej, Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Bodzentynie 
na potrzeby stworzenia strefy zabaw dla dzieci. Spotkanie z panią doktor  Małgorzatą Strzyż, dr nauk 
technicznych w sprawie inżynierii środowiska, w sprawie budowy zbiornika wodnego w Hucisku. 
Dwudziesty szósty kwietnia: Udział w akcji " Flaga dla pierwszaka" w Szkole Podstawowej w Psarach 
oraz i we Wzdole. Spotkanie robocze z panią dyrektor szkoły w Leśnej oraz panią sołtys sołectwa 
Leśna w sprawie funduszu sołeckiego. Dwudziesty siódmy kwietnia: Sesja Rady Miejskiej. Dwudziesty 
ósmy kwietnia: Udział w akcji "Flga dla pierwszaka" w szkole w Świętej Katarzynie oraz Woli 
Szczygiełkowej. Trzydziesty kwietnia: Udział w uroczystości z okazji obchodów dwieście trzydziestej 
drugiej rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja w szkole podstawowej w Psarach w Starej Wsi. Drugi 



3 | S t r o n a  

 

maja: Wizja lokalna przy pracach archeologicznych przy ruinach pałacu krakowskich biskupów w 
Bodzentynie. Trzeciego maja: Udział w gminnych obchodach Narodowego Święta Konstytucji 
trzeciego Maja. Czwartego maja: Spotkanie w Kurii Diecezjalnej w  Kielcach z biskupem 
pomocniczym diecezji kieleckiej księdzem biskupem Marianem Florczykiem, oraz panią Teresą 
Bzymek, przewodniczącą  Rady Miejskiej, w sprawie organizacji Gminnych Obchodów 20 -Lecia 
Nadania Honorowego Obywatelstwa Bodzentyna Świętemu Janowi Pawłowi II. Piątego maja: 
Podpisanie umowy z firmą Greg - Usługi Budowlano Sprzętowe pod nazwą, zadanie pod nazwą: 
Rewitalizacja Bodzentyna etap drugi, budowa chodnika przy ul. Wolności w Bodzentynie. Szóstego 
maja: Spotkanie w "Szklanym Domu" w Ciekotach - Eliminacje regionalne do 47 Buskich Spotkań z 
Folklorem. Siódmy maja: Udział w Gminnych Obchodach Dnia Strażaka w Bodzentynie. Ósmy maja: 
Podpisanie umowy w Urzędzie Marszałkowskim na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego  dla 
jednostki OSP Psary. Podpisanie.. Dziewiąty maj: Podpisanie umowy z firmą Specjalistyczne Biuro 
Inwestycyjno- Inżynierskie  Prosta - Projekt pod nazwą "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru w 
ramach inwestycji: Rozbudowa szkoły w Psarach". I później jeszcze kolejna umowa na to samo zadanie 
z firmą  MM Inżynieria. W ramach nadzoru tej inwestycji branża sanitarna. I kolejna branża 
elektryczna z firmą MM INŻYNIERIA. Udział w projekcie edukacyjnym pod nazwą "Bajki 
Pomagajki- magiczna moc bajkoterapii'' w szkole podstawowej w Leśnej. I spotkanie w tym samym 
dniu burmistrzów, wójtów gmin, członków Lokalnej Grupy Działania - Wokół Łysej Góry, w związku 
z przystąpieniem Lokalnej Strategii Rozwoju na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden - dwadzieścia 
siedem. Dziesiątego  maja:  spotkanie z Kołami Gospodyń Wiejskich na terenie gminy Bodzentyn w 
sprawie organizacji Festynu Rodzinnego pod nazwą " Bezpiecznie z Kołami Gospodyń Wiejskich". 
Spotkanie w Urzędzie Gminy w Bodzentynie z Zastępcą Komendanta Miejskiego Policji w Kielcach w 
sprawie działań profilaktycznych. Spotkanie robocze wraz z policją na prywatnej posesji w Leśnej w 
sprawie rozgraniczenia działek. Jedenastego maja: Spotkanie kolejne w Kurii Diecezjalnej Kielcach z 
księdzem biskupem Florczykiem w sprawie planowanego Rajdu rowerowego upamiętniającego 
Obrońców Westerplatte tysiąc dziewięćset trzydziestego dziewiątego roku. Czternastego maja: Udział 
w uroczystościach upamiętniających mieszkańców podczas II Wojny Światowej w Dąbrowie Dolnej, 
Górnej to był Zastępca. Czternastego maja: Udział w uroczystości  w 80 rocznicę  pacyfikacji Wolisz 
Szczygiełkowej. Piętnastego maja: Podpisanie umowy z wykonawcą MPA Adam Łakomiec na zadanie: 
Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego dla zadania - Budowa sieci wodociągowej oraz 
przebudowa drogi gminnej polegającej na budowie chodnika i przebudowie rowu ziemnego na ulicy 
Wolności w Bodzentynie. Szesnastgo maja: Podpisanie aktu notarialnego w kancelarii notarialnej w 
Kielcach w sprawie służebności przejazdu, oraz podpisanie aktu notarialnego w kancelarii w Kielcach 
w sprawie sprzedaży działki gminnej w Psarach Kątach. Siedemnastego  maja: Spotkanie z firmą 
KDBUD w sprawie gwarancji zadania, zadania Rewitalizacji miasta Bodzentyn. Wizyta z życzeniami z 
okazji setnej rocznicy urodzin mieszkanki Psar Starej Wsi, wspólnie z Tadeuszem Zielińskim- radnym. 
Osiemnastego maja: Spotkanie robocze z dyrekcją szkoły podstawowej w Świętej Katarzynie. 
Dziewiętnastego maja: Udział w uroczystych obchodach Dnia Patrona Szkoły we Wzdole Rzadowym. 
Dwudziesty drugi maja: Podpisanie umowy z wykonawcą Lider -  Inwestycje Liniowe Inwest-Line, 
pod na zadanie pod nazwą "Budowa sieci kanalizacyjnej sanitarnych, kanalizacji sanitarnej wraz z 
przyłączami w miejscowości Święta Katarzyna i Wzdół Parcele''. Następnie podpisanie umowy z 
wykonawcą Rurologia Stosowana Projektowanie i nadzór inwestycji Eryk Curyło, na zadanie: Pełnienie 
funkcji inspektora nadzoru tejże  inwestycji. Oraz kolejne umowy na to zadanie.  Na branżę drogową 
z firmą Zakład Obsługi Inwestycji Eko-Inwest, oraz branżę elektryczną to też z Eko - Inwest firmą na 
to zadanie przebudowy, budowy kanalizacji wraz z przyłączami w Świętej Katarzynie i we Wzdole. 
Spotkanie w Urzędzie Gminy z firmą KDBUD w sprawie Rewitalizacji miasta Bodzentyn. Spotkanie 
członków Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, podczas którego zostały podpisane umowy dotacji 
Rządowego Funduszu Polski Ład.  Dwudziestego trzeciego maja: Podpisanie umowy z Wykonawcą 
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Przemysław Małysz AV Multimedia Małysz i Spółka w sprawie dostawy sprzętu komputerowego w 
ramach realizacji projektu "Cyfrowa gmina". Podpisanie umowy z wykonawcą PPHU LEŻAKOWO 
Krzysztof Szewczyk na zadania: Zakup sprzętu na potrzeby stworzenia kina plenerowego w 
Bodzentynie. Podpisanie z Wykonawcą Media Markt Polska zakup sprzętu na potrzeby tworzenia kino 
plenerowego to było na laptopy, tamto było na leżaki. I później jeszcze z inną firmą Spaceone Spółka 
z o.o. na rzutnik i ekrany. Spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim w sprawie odprawy poświęconej 
realizacji zadań obronnych w świetle zmieniających się uregulowań prawnych. Udział w Walnym 
Zebraniu Członków Lokalnej Działania Wokół Łysej Góry. Spotkanie udziałowców spółki SIM KZN 
Świętokrzyski Spółka z o.o. Dwudziesty piąty maj: Udział wraz z panią Teresą Bzymek przewodniczącą 
Rady Miejskiej w Bodzentynie w Obchodach Dnia Samorządu Terytorialnego w Pałacu Prezydenckim 
w Warszawie  na zaproszenie pana prezydenta. Dwudziestego szóstego maja: Odbyło się spotkanie z 
przedszkolakami wraz z nauczycielami z grupy "Misie" Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Bodzentynie podczas którego, były czytane przeze mnie bajki dla dzieci z okazji Dnia Matki. Spotkanie 
z przedstawicielami Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w  Kielcach, na terenie ruin Pałacu 
Krakowskich Biskupów w Bodzentynie. Dwudziestego siódmego maja: Udział w wydarzeniu " 
Sieciowanie Organizacji Pozarządowych - Kół Gospodyń Wiejskich. Dwudziestego ósmego maja: 
Udział w wydarzeniu z okazji Dnia Dziecka w Bodzentynie. Dwudziestego dziewiątego maja: Sesja 
Rady Miejskiej, oraz udział w Uroczystych Obchodach Dnia Strażaka w Kielcach. Trzydziestego maja: 
Spotkanie robocze z KGW na terenie gminy Bodzentyn. Spotkanie z przedszkolakami z punktu i 
oddziału przedszkolnego w szkole w Psarach w Starej Wsi. Spotkanie robocze z wykonawcą budowy 
sieci kanalizacyjnej w miejscowości Święta Katarzyna i Wzdół Parcele. Trzydziestego pierwszego maja: 
Podpisanie Porozumienia o dofinansowanie zadania realizowanego w ramach Programu Wieloletniego 
"Senior" plus w Bodzentynie. Podpisanie umowy z wykonawcą Przedsiębiorstwo 
Handlowo-Usługowe Autoplex dla zadania pod nazwą "Koszenie poboczy". Pierwszego czerwca: 
Udział w wydarzeniu z okazji Dnia Dziecka w Śniadce. Udział w wydarzeniu z okazji Dnia Dziecka w 
Świętej Katarzynie. Udział w Obchodach 80 Rocznicy Pacyfikacji Mieszkańców Gminy Bodzentyn. 
Czwartego czerwca: Udział w wydarzeniu- Koncert laureatów czterdziestych siódmych Buskich 
Spotkań z Folklorem, który to, był sukces naszych zespołów. Pierwsze miejsce otrzymali Leśnianie, 
drugie miejsce otrzymali, otrzymali Wilkowianie, oraz Kapela Leśnianie też dostała trzecie miejsce i 
solista zajął drugie miejsce z zespołu Leśnianie. Piątego czerwca: Spotkanie z przedszkolakami w 
szkole podstawowej w Śniadce. Akcja czytanie bajek. Spotkanie robocze Członków Związku Gmin 
Gór Świętokrzyskich sprawie projektu pod nazwą - Śladami Kultury Benedyktyńskiej. Szóstego 
czerwca: Spotkanie z przedszkolakami w szkole podstawowej w Świętej Katarzynie - Akcja czytanie 
dzieciom bajek. Szósty czerwiec, spotkanie w Daleszycach w sprawie umów z Krajowy Zasób 
Nieruchomości. Siódmego czerwca: Udział w komisji w V Międzyszkolnym Konkursie Czytelniczym 
pod hasłem: "Kto czyta książki,żyje podwójnie", w Szkole Podstawowej w Śniadce. Dwunastego 
czerwca: Spotkanie z przedszkolakami w szkole podstawowej w Woli Szczygiełkowej - Akcja Czytanie 
Dzieciom Bajek. Trzynastego czerwca: Spotkanie wójtów, burmistrzów, członków związku Gmin Gór  
Świętokrzyskich, dotyczącego dalszego procedowania projektu pod nazwą "Modernizacja 
infrastruktury drogowej na terenie czterech gmin należących do Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, 
na  terenie których funkcjonowały PGR-y". Trzynastego czerwca: W Mszy Świętej udział w intencji 
ofiar osiemdziesiątej rocznicy zbrodni niemieckich dokonanych na mieszkańcach Świętej Katarzyny. 
Piętnastego czerwca: Udział w spotkaniu dotyczącym Trzeciego Rajdu Rowerowego imienia 
Westerplatczyków w Kielcach. Szesnastego czerwca: Udział w uroczystym  przekazaniu pomocy dla 
Ukrainy  w Kielcach. Pomocy rzeczowej przez gminę Bodzentyn, oraz udział w uroczystości - 
Regionalny Dzień Leśnika - otwarcie nowej siedziby Nadleśnictwa Suchedniów. Siedemnasty czerwca: 
Udział w uroczystości   stulecia szkody powstałej w Woli Szczygiełkowej. Udział w uroczystości na 
Wykusie, oraz udział w wydarzeniu- "Festiwal wędrowania w Kapkazach." Osiemnastego czerwca: 
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Udział w wydarzeniu - Przegląd Senioralnej Działalności Kulturalnej Powiatu Kieleckiego " Zdrowie 
na lata" w Rudkach, Seniorada dwa tysiące dwadzieścia trzy. Dwudziesty czerwiec: Udział w akcji - 
Sadzenia drzew miododajnych przy szkole podstawowej w Bodzentynie na ulicy Wolności z panem 
marszałkiem Markiem Jońcą, oraz panem Tomaszem Hałatkiewiczem, dyrektorem Zespołu 
Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych w Kielcach. Dwudziesty pierwszy 
czerwca: Udział w uroczystości zakończenia klas ósmych w Szkole Podstawowej w Bodzentynie. 
Dwudziesty drugi czerwca: Udział w uroczystości - Gminne Obchody 20- Lecie Nadania Honorowego 
Obywatelstwa Bodzentyna Świętemu Janowi Pawłowi Drugiemu. Udział w uroczystościach Jubileuszu 
25 - lecia Powiatu Kieleckiego. Dwudziesty trzeci czerwiec: Udział w uroczystym zakończeniu roku 
szkolnego w Zespole Szkolno- Przedszkolnym w Bodzentynie. Dwudziesty czwarty czerwiec: Udział 
w wydarzeniu 28-go Zjazdu Sołtysów Województwa Świętokrzyskiego, oraz 24-go Krajowego 
Turnieju Sołtysów "Sołtys Wąchock dwa tysiące dwadzieścia trzy", oraz udział w wydarzeniu  
Świętojanki w Bodzentynie.  To tyle, jeśli chodzi o ten kwartał, ostatnie czy drugi. Drodzy Państwo, w 
związku z tym, że  byliśmy w sobotę na wydarzeniu bardzo ważnym dla sołtysów. Z naszej gminy byli 
dwaj panowie, sołtysi wyróżnieni w tym roku i chciałem dzisiaj na sesji oficjalnie też podziękować 
panu, pogratulować panom sołtysom za to wyróżnienie. Panowie otrzymali na spotkaniu po prostu 
nagrody. Od marszałka,  ode mnie, od naszej gminy, od nas, prawda. I od Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska w Kielcach. Dlatego chciałbym zaprosić panów tutaj na środek i wręczyć 
symbolicznie statuetki, oraz nagrody dla Panów za osiągnięcia i wasz trud na rzecz mieszkańców 
waszych społeczności. 
 
 
00:31:26:18 [Teresa Bzymek]: Witam panów sołtysów. W związku z wyróżnieniem i uznaniem dwóch 
sołtysów Pana Mariusza Pająka i Pana Bogusława Wzorka na Sołtysa Roku dwa tysiące dwadzieścia 
dwa, pragnę złożyć wyrazy uznania za współpracę, zaangażowanie na rzecz poprawy jakości życia 
mieszkańców. Dziękuję za pracę i wysiłek na rzecz rozwoju lokalnej społeczności. Życzę dalszych 
sukcesów w życiu osobistym i działalności na rzecz lokalnej społeczności. 
 
 
00:33:09:12 [Odgłosy z sali]: Niezrozumiałe..       
 
 
00:34:25:11 [Sołtys]: W imieniu własnym i kolegi chciałem podziękować wszystkim sołtysom i w całej 
kapitule za wręczanie tego zaszczytnego tytułu: Sołtysa Roku. Postaramy się robić wszystko dla dobra 
naszych małych społeczeństw, dla tych naszych sołectw, a w szczególności dla całej gminy, żeby 
spożytkować naszą pracę na rzecz wszystkich. I raz jeszcze dziękujemy. 
 
 
00:35:17:09 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu szóstego, to jest, 
rozpatrzenie raportu o stanie gminy za dwa tysiące dwudziesty drugi rok i podjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn wotum zaufania. Podpunkt a), debata nad 
raportem. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
 
00:35:45:13 [Dominik Dudek]: Ja może tak pokrótce tylko. Odniosę się do dwóch kwestii. A 
mianowicie, w raporcie tym jest wzmianka na temat administracji i wydatków na administrację. I w 
ostatnim czasie na stronach Wspólnoty- pisma samorządu terytorialnego, ukazał się taki raport, ileż to 
na mieszkańca wychodzi na administrację, ile nas, nas ta administracja kosztuje. Nie będę może 



6 | S t r o n a  

 

odwoływał się do wszystkich gmin. Odwołam się do dwóch naszych ulubionych gmin, a mianowicie 
gminy Górno i Gminy Pawłów. W Bodzentynie wydatki bieżące na administrację, bez wydatków na 
zakup usług remontowych, w przeliczeniu na jednego mieszkańca, kształtują się kwotą pięćset 
dziewięćdziesiąt trzy złote siedemdziesiąt siedem groszy. W Górnie -  trzysta dziewięćdziesiąt siedem 
złotych dziewiętnaście groszy. Natomiast w Pawłowie czterysta dwadzieścia pięć złotych i cztery 
grosze. Tu jest zestawienie w porównaniu do roku Dwa tysiące czternastego,  a więc obrazuje 
obrazuje, obrazuje tą sytuację jaką przejęła i jak zarządza tą gminą nasza władza i w porównaniu do dwa 
tysiące czternastego zanotowaliśmy, no, powiedziałbym poprawę, to chyba raczej nie jest poprawa o 
trzydzieści aż pozycji. Czyli, czyli te wydatki ta nasza lokata w tym rankingu znacząco, znacząco poszła 
nie w tą stronę według mnie co trzeba. W porównaniu do tych innych gmin, widzimy jak tam się to 
kształtuje, widzimy jak się to kształtuje w naszym, naszej gminie w Bodzentynie. Kolejna kwestia 
dotyczy inwestycji, które są realizowane. Ja dalej cały czas będę się upierał i powtarzał, że inwestycje nie 
tylko robić żeby robić, ale inwestycje trzeba robić żeby służyły mieszkańcom przez długie lata. I aby te 
inwestycje coś wnosiły. I tak, może dzisiaj po sesji Państwo Radni przeszliby się na drugą stronę ulicy. 
Mamy rewitalizowane Stawy Biskupie i można zobaczyć jak to wygląda. Poszła olbrzymie pieniądze na 
rewitalizację Stawów Biskupich, a jaki jest ich wygląd, no to każdy z nas może ocenić. Dostaję sygnały 
od mieszkańców i głównie, głównie to mieszkańcy zgłaszają ten aspekt, bo powiem tak, że nie wiem, 
czy tam w ogóle jest jakiś normalne dojście od strony nie Świętokrzyskiego Parku Narodowego, ale od 
strony rzeki, ponieważ wszystko jest, jak mi mieszkańcy przekazali, bardzo zarośnięte. To samo 
dotyczy się rewitalizowanego obszaru Bodzentyna w ostatnim czasie. Była wzmianka, ale to może w 
wolnych wnioskach jeszcze powiem. Była wzmianka o, na temat, na temat tego, że ma być jakaś wizja 
lokalna, mamy, ma przechodzić komisja razem z wykonawcą. Ja bardzo chciałbym wziąć udział w 
takiej wizji lokalnej, aby również temu wykonawcy wskazać  w moim odczuciu no nie, może tak, nie, 
niedociągnięcia w pewnych, w pewnych aspektach i bardzo bym prosił, może szerzej się w wolnych 
wnioskach na ten temat wypowiem. No powiem tak, że... Pan Burmistrz powiedział, że jeździ po 
szkołach czyta dzieciom bajki. Bardzo dobrze, no ale część informacji, która jest przekazywana 
Radnym to też takie czytanie, czy przekazywanie bajek Radnym. I też w wolnych wnioskach na ten 
temat się wypowiem. Nie wiem, czy jest w ogóle sens dłuższej wypowiedzi, ponieważ i tak Państwo 
bezgranicznie wierzycie temu, co mówi władza bodzentyńska, a jak pokazują dokumenty i stosowne, 
stosowne pisma, no nie jest tak do końca jakby, jak to jest przedstawiane przez bodzentyńskie władze. 
Dziękuję bardzo. 
 
 
00:40:03:18 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni. Nic nowego tutaj Pan Radny nie 
wniósł w tej dyskusji, bo krytyka jest jego ulubionym jakby działaniem wobec mojej, czy naszego 
działania. Nie będę się odnosił do administracji, bo wszyscy Państwo wiecie, że, że rok rokowi jest 
nierówny. Lata albo są... na przykład jubilatki, są jakieś odprawy i tak dalej. Porównania są dosyć 
nietrafione, ale można też tak robić. Jeśli chodzi.....Pan radny trochę zarzucił odnośnie, no też krytyki 
wobec inwestycji głównie w Bodzentynie, bo w Stawach Biskupich to rozumiem, że Pan Radny 
osobiście sam nie sprawdza, ma blisko, dosłownie kilkaset metrów do tych miejsc a posiłkuje się 
opiniami mieszkańców. Że poszczególne Radni z obszarów wiejskich mają większe obszary do 
sprawdzenia i sami dokonują jakiś obiektywnej kontroli, a Pan posiłkuje się jakimiś telefonami i może 
no nie wiem, podpowiedziami mieszkańców, gdzie ciężko Panu przejść, zobaczyć samemu Stawy 
Biskupie. Więc i Pan nie rozumie tego, to jest pierwszy etap. Etap pierwszy to było odmulenie Stawów 
Biskupich, to było najważniejsze etap, żeby tam zatrzymać wodę, zrobić tamy, a dojście to jest etap 
dwa, czyli tam jest planowana budowa kładki, która połączy Stawy Biskupie wraz z tutaj z kładką przy 
rondzie oraz z zamkiem na zamkowym wzgórzu. Jeśli chodzi o rewitalizację miasta Bodzentyn, to 
firma była dwukrotnie u nas. Byliśmy tam pracownikami, z inspektorami nadzoru na tym, oglądaliśmy, 
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przeszliśmy wszystkie te miejsca. To nie jakaś potężna obszarowo inwestycja, bo to można ciągu 
dwudziestu minut przejść od ulic Dolnego Rynku przez Langiewicza, przez Pasiekę zrobić rondo, to 
nie jest jakaś, wielki wysiłek.  Ta firma była i niebawem mają wejść i usuwać te usterki. Więc, co nie ma 
co płoszyć, straszyć mieszkańców, bo te uwagi, które są, płyną do nas nie tylko przez Pana, ale przez 
inne osoby bezpośrednio. Sami widzimy przecież często niż pracownicy też mają możliwość którzy 
mieszkają w Bodzentynie,  też o tym informować i reagować więc na bieżąco te będą  i są usuwane, a 
te w ramach reklamacji ta firma te usterki usunie niebawem, no, nie teraz powiedzieć, za dzień, za dwa, 
za trzy, za kilka dni. Damy informacje Państwu że, z resztą to będzie widać że firma zaczęła robić tam 
jakoś korektę po zimie. Dziękuję. 
 
 
00:42:51:05 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek. 
 
 
00:42:54:10 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, odnośnie Stawów Biskupich, to wątpliwą 
przyjemnością jest przedzieranie się przez zarośla, jakie tam są i dlatego może też tam się nie daję, to 
jest pierwsza rzecz. Druga rzecz, zanim dojdziemy do drugiego etapu, to ja myślę, że będzie trzeba 
pierwszy etap już poprawiać. To jest kolejna rzecz, odnośnie usterek związanych z rewitalizacją 
Bodzentyna. Na obszarze gdzie była ta rewitalizacja Bodzentyna na jeden z mieszkańców zgłaszał 
uwagi dotyczące uszkodzonych krawężników, uszkodzonych innych elementów podczas wykonywania 
tej rewitalizacji, te krawężniki do tej pory nie zostały wymienione dlatego niech pan nie mówi że 
wszystkie uwagi są uwzględniane, bo te uwagi nie są uwzględnione. Dziękuję 
 
 
00:43:38:05 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba. 
 
 
00:43:41:19 [Dariusz Skiba]: Jedno zdanie. Szanowni Państwo. Wszyscy jesteśmy dorosłymi ludźmi, to 
jest tak jak w domu, nie da się wszystkiego od razu zrobić wszystkiego. Jest tyle różnych prac, różnych 
działań, że trzeba trochę dać sobie cierpliwości i pokory. Te zadania, które są widoczne do realizacji 
będą zrobione jak wiele innych zadań które realizujemy. A jeśli chodzi o to, że Pan mówi, że za chwilę 
nie będzie co tam... trzeba będzie poprawiać pierwszy etap odmulenia. Jan nie wiem, co tam trzeba 
robić? Bo woda jest zatrzymana, cztery stawy są odmulone i tak to zostanie. Jak mówię. Będzie, 
będziemy składać wnioski o dofinansowanie na budowę kładki, która będzie takim zwieńczeniem tego 
całego etapu. Proszę uszanować Drodzy Mieszkańcy, naszą pracę, bo teren nie jest nasz. Teren jest 
parku narodowego. My tu mamy w użyczeniu. My tego wcale nie musieliśmy robić. Po prostu my 
chcieliśmy robić. Mogliśmy odbijać  jak piłeczkę, jak przed laty było odbijane, że nie nasze, nie 
robimy. My robimy, wiele rzeczy nie na swoich gruntach ale właśnie dla społeczności. Bo co się działo 
przez lata z tymi stawami? Kto podjął wcześniej z urzędu gminy działania żeby to odmulić, żeby zabić 
te, to działanie. Dopiero my, jako przecież się dopiero podjęliśmy tak zwane prace, żeby podpisać 
umowę z ministrem, uzyskać zgodę od ministra aby podpisać z dyrektorem Parku umowę i złożyć 
wniosek. To był klucz. Jak by tego nie było to nie byłoby w ogóle o czym mówić a teraz krytykuje się to 
cośmy zrobili, prawda? 
 
 
00:45:23:20 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Wiceburmistrz, Pan Andrzej Jarosiński. 
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00:45:29:18 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ja tylko w 
uzupełnieniu pana burmistrza. Dojście do stawów jest od strony, budynku gimnazjum, byłego 
gimnazjum, od strony drogi łączącej ulice Wolności z ulicą Błotną. Tam jest szutrowe dojście i my 
możemy, wykaszamy tylko terenu wokół tych stawów od tej strony. Tak, że na tą chwilę tak to ma 
wyglądać, będzie to stanowiło jakąś całość. W momencie kiedy zostanie wybudowana ta kładka na 
stawach, są bardzo duże szanse, że w najbliższej perspektywie te pieniądze otrzymamy- około pięciu i 
pół miliona przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich. A jeśli chodzi o drugi temat napraw, to tak, jak 
tutaj Pan Burmistrz powiedział, reagujemy i nasza reakcja polega na tym, że te wszystkie uwagi 
notowaliśmy i firma wejdzie, albo koniec tego tygodnia, albo przyszły tydzień to na poprzedniej sesji 
mówiłem, że chcę to zrobić po zakończeniu roku szkolnego, do połowy lipca. Do połowy lipca te 
usterki mają być przez wykonawcę usunięte. Dziękuję. 
 
 
00:46:38:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby? Proszę Radny, Pan 
Dominik Dudek. 
 
 
00:46:44:01 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, jakby pan mógł w dwóch zdaniach powiedzieć jak te 
stawy w obecnej chwili służą mieszkańcom? Bo Pan mówi że to jest zrobione dla mieszkańców Jaka 
korzyść jest dla przeciętnego mieszkańca, z uwagi na fakt rewitalizacji tych stawów i czy naprawdę nie 
było bardziej pilnych inwestycji na terenie miasta Bodzentyn, Gminy Bodzentyn,  aniżeli te stawy? 
Tym bardziej tak, jak Pan zaznaczył, to nie są nasze stawy, a znajdują się na terenie Świętokrzyskiego 
Parku Narodowego. Ta umowa użyczenia jest na pewien, określony czas. Pytanie, w jakiej formie, jak 
mieszkańcy z tego korzystają? Jaki jest.... nie wiem.... czy ktoś obserwował jak wzrosło zainteresowanie 
tymi stawami? Jak tam mieszkańcy spacerują? Relaksują się się na łonie natury? Czy takie informacje 
Pan Burmistrz posiada? Dziękuję. 
 
 
00:47:33:20 [Dariusz Skiba]: Ja jestem totalnie jestem zdumiony, że Radny Rady Miasta Bodzentyn w 
którym się robi inwestycje dla mieszkańców i turystów którzy tutaj są kupić chleb bułkę lody czy coś 
np. przychodzą, bo ja widziałem turystów, wiedzą którędy wejść. Wobec Pana... Pan nie wie którędy 
wejść na te Stawy Biskupie, widzę. I Pan takie mówi jakieś heretyczne rzeczy, że po co to komu 
potrzebne jest. Przecież to mieszkańcy mnie prosili z Bodzentyna żeby coś zrobić z tym fantem. Nie 
Pan, ale mieszkańcy miasta Bodzentyn. Nie ci może co pan reprezentuje, tyko są inni ludzie którzy są 
przyzwoici i są życzliwsi niż Pan, i z miasta Bodzentyn. Bo są tu dobrzy ludzie w Bodzentynie, którzy 
się wyróżniają dobrocią, życzliwością i oni prosili żeby to zrobić, coś dla Bodzentyna. Przecież to nie 
jest wymyślone przeze mnie, że se Darek przyszedł Skiba wymyślił, bo nie mam co robić tylko, wbrew 
niektórym osobom z obszarów wiejskich, którzy widzą że się pompuje miliony w Bodzentyn miasto, 
my to robimy i biorę odpowiedzialność na siebie, że poprzez umowę użyczenia jestem teraz 
zarządzającym tymi, tym gruntem, mam robić to zgodnie ze sztuką konserwatorską i archeologiczną i 
zabytkową. Nie są jakieś proste rzeczy co się buduje gdzieś w polu boisko, tylko jest ten obszar 
chroniony jest w Bodzentynie. To jest duża odpowiedzialność i to jest, ma być komplementarne, te 
stawy połączone właśnie z ruinami zamku, które też przejąłem od starosty. Przez tyle lat, przez 
dwieście lat odkąd upadło  miasto Bodzentyn, praktycznie nikt nie podjął wyzwania, żeby robić coś z 
tymi ruinami i z tymi zabytkowymi stawami. I to jest dla Pana jakieś sprzeczne z czym? To jest dla 
mieszkańców bardzo istotne. Za naprawdę przyzwoitych ludzi w Bodzentynie, i to będziemy robić. A 
Pan, że przeczy inwestycjom to Pan po prostu się ośmiesza według mnie, i to jest dla mnie coś........ 
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00:49:45:17 [Dominik Dudek]:Dziękuję Pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu trzeba się wsłuchiwać 
w problemy i sugestie wszystkich mieszkańców, nie dwójki, dwójki, trójki i na dwóch, trzech 
mieszkańcach bazować i określać, że mieszkańcy do Pana się zwrócili i mieszkańcy to określili. Bo to, 
co Pan wspomina, to była grupka, bardzo wąska grupa osób, która za tym optowała i za tym do Pana 
chodziła. Większość mieszkańców zgłaszała inne problemy. Nawet dużo, dużo tańsze w wykonaniu i  
nie zostały one do tej pory wypełnione. Dlatego wie Pan, no bardzo proszę być jakimś obiektywnym, 
tym bardziej, że nie wiem, czy Pan mówił że Pan będzie teraz zarządcą również tego terenu przy przy 
tych stawach, ale wydaje mi się, że skoro zostały tam wpompowane tam takie pieniądze, to powinno to 
troszeczkę inaczej wyglądać. Dziękuję. 
 
00:50:38:11 [Teresa Bzymek]:Dziękuję. Proszę, może proszę ad vocem Radna Pani Agnieszka 
Barcikowska. 
 
00:50:47:19 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Chciałam 
zabrać głos, ponieważ reprezentuję miejscowość Święta Katarzyna. W naszej gminie Szanowni 
Państwo nie ma dużych przedsiębiorstw, nie ma fabryk, nie ma kopalni kruszców, jest turystyka. Każdy 
Burmistrz, który dysponuje taką, takim obszarem, dysponuje, zarządza takim obszarem, mądry 
burmistrz myśli o rozwoju turystyki i między innymi stolica naszej gminy miasto Bodzentyn z ruinami 
zaniedbaniami, terenem wokół tych ruin planuje wykonania dużej inwestycji. Naprawdę dużej, która 
może również tą stolicę naszej gminy uatrakcyjnić. Bo Szanowni Państwo, chyba wszyscy o tym wiecie, 
że większość turystów, znacząca większość przyjeżdża do Świętej Katarzyny, do Wilkowa a szerokim 
łukiem omija Bodzentyn. W związku z powyższym, działania te ja tak uważam, tak myślę, to jest myślę 
logiczne, co teraz powiem. Celem Burmistrza jest uatrakcyjnienie tej stolicy, po to, żeby turyści również 
przyjeżdżali do Bodzentyna. I dzisiaj ta wybrukowana uliczka łącząca dwa Rynki i rozpoczęte prace na 
terenie zamku, początek prac wykonanych na  terenie stawu, oczywiste docelowo spowoduje większą 
atrakcyjność miasta Bodzentyn. Panie Radny, ścieżka rowerowa, dokładnie, dobrze Pan mówił, ścieżka 
rowerowa łącząca Wilków, Ciekoty, Świętą Katarzynę, Bodzentyn już teraz, ma spowodować, że ci 
turyści będą migrowali między miejscowościami. Trzeba nie mieć kompletnie wizji, albo rozumieć 
tego, że to jest bezcelowe. Uważam, że jeszcze więcej pieniędzy i więcej działań powinniśmy skierować 
właśnie na rozwój turystyki, ponieważ zostajemy trochę w tyle, mimo wszystko, tak dużej, dużego 
zaangażowania w kwestii rozwoju turystyki. Dziękuję. 
 
00:52:56:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Radny Pan Tadeusz Zieliński. 
 
00:52:59:12 [Tadeusz Zieliński]: Dziękuję. Panie Burmistrzu, ja chciałem tylko zauważyć, że to 
wykonanie to jest niezbyt dokładne, dlatego, że to są za płytkie stawy. Ja tam chodzę często i widzę, to 
zarasta, będziemy ponosić koszty oczyszczania tych stawów co roku. Tak to będzie działało. Dlatego 
to trzeba było przewidzieć głębsze te stawy, dojście  tam jakieś, wiadomo, dojście to później 
ewentualnie, ale te stawy są za płytkie. 
 
00:53:20:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Włodzimierz Bąderski. 
 
00:53:25:09 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca,  Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. 
Miałem nie zabrać głosu, ale pewne rzeczy mnie troszeczkę poruszyły. Jestem za tym, że te Stawy 
Biskupie, to co się robiło, robiło się dobrze, tylko podzielam pogląd Pana Tadeusza, że te stawy po 
trzech, czterech latach ze względu na dużą ilość liści one się zamulą. Ale nie jest to najważniejsze. Dla 
mnie najważniejszą, takim po prostu najważniejszą rzeczą jaka jest, to jest zaniechanie, czy 
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odczyszczenia pierwszego stawu. To jest cały urok, ten staw było widać z kładki, z przejścia i to było 
najważniejsze. Trzeba było zostawić wszystkie trzy stawy, nie ruszać ich , a zrobić tylko ten jeden. To 
jest cały urok, a druga strona medalu,  to jeszcze chodzi mi o ulicę Langiewicza. Szedłem sobie 
wczoraj po deszczu, robią się ''fale dunaju" i trzeba by się może zastanowić nad tym, żeby jednak 
kategorycznie wprowadzić zakaz ruchu na Górny Rynek i ulicą Langiewicza dla samochodów powyżej 
trzech pół tony. Bo już się robią "fale dunaju". Tak, że nie wiem czy się ta  kostka nie rozleci. Dziękuję. 
 
00:54:39:12 [Teresa Bzymek]: Proszę, ad vocem Pani Agnieszka Barcikowska Radna.  
 
 
00:54:43:19 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Dzisiaj mamy sesję 
absolutoryjną. Gdzie Pan Tadeusz Zieliński i pan Bąderski  byli wcześniej, jak były robione te Stawy 
Biskupie. Czy odzywaliście się wcześniej? Czy Panowie wcześniej  interweniowaliście? Napisaliście 
interpelację w tej  sprawie, żeby pogłębić te stawy? Dzisiaj się Panowie odzywacie? 
 
00:55:09:19 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Pan Tadeusz Zieliński. 
 
00:55:11:21 [Tadeusz Zieliński]: Chcę powiedzieć tak: Tu jest świadek, Pan Burmistrz, Zastępca 
Burmistrza. Byłem osobiście u niego, rozmawialiśmy, mówiłem o tym, zgłaszałem ten problem, że są 
że są za płytkie te stawy. Dziękuję. 
 
00:55:24:02 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Pan Włodzimierz Bąderski. 
 
00:55:27:07 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Chcę odpowiedzieć pani 
Agnieszce. Za cenną uwagę, z tym, że ten temat odnośnie stawów poruszałem z Panem 
Wiceburmistrzem setki razy, obiecał mi to nawet, że jeżeli będzie taka sytuacja, że będzie możliwość 
oczyszczenia tego pierwszego stawu przy budowie tej ścieżki rowerowej, to się bardzo głęboką nad tym 
pochyli i będzie dążył do tego, żeby to zrealizować. Dziękuję bardzo. 
 
00:55:56:17 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Pan Dominik Dudek. 
 
00:55:59:18 [Dominik Dudek]: Szanowni Państwo, myślę że, w przypadku władz samorządowych 
krytyka jest jak najbardziej potrzebna i nie może być tak, że każda próba, każda krytyka jest od razu 
torpedowana, i osoby które krytykują są atakowane. Nie wiem, czy Pani Radna Barcikowska widziała 
piękne wizualizacje, bo zniknęły z korytarza. Jak tam były łódeczki narysowane na tych wizualizacjach 
tych Stawów Biskupich, jak to wszystko pięknie wyglądało. Ja porównuje teraz wizualizację z tym, co 
mamy w rzeczywistości, no i nijak się ma jedno do drugiego. Dla mnie wydawanie pieniędzy, nie ważne, 
czy swoich czy publicznych, to powinno być przemyślane i nad każdą złotówką, która jest wydawana 
powinien ktoś się zastanowić. To nie jest tak, że publiczne pieniądze są niczyje. Mnie zastanawia jedna 
rzecz. Dlaczego tutaj zaciągane są kredyty, zadłużona jest gmina nieustannie, a większość osób podczas 
sprawowania tutaj różnych funkcji, no, powoli z tych kredytów wychodzi w swoim życiu prywatnym i 
tam nie zaciąga żadnych kredytów. Nie możemy traktować samorządu jako czegoś, co zarządzamy w 
te, w tym w pewien sposób, ale pieniądze wydawane są nie nasze, a bo przyjdzie ktoś za kilka lat, niech 
on spłaca długi. Czy tak samo było, takie samo postępowanie byłoby w waszych domach? Bo to to jest 
bez sensu. Zobaczcie, była, było narzekanie na poprzednika. Jakżeż ta gmina była zadłużona. 
Zobaczcie, co jest teraz. Zobaczcie jak mam zadłużoną gminę, jak mamy zadłużony PUK. Gdzie w 
PUKU-u Szanowni Państwo, nie wiem czy wiecie, to też w wolnych wnioskach, bowiem. Pracownicy 
nie dostali wynagrodzenia jeszcze w czerwcu. I to jest dobre zarządzanie gminą? Wy jesteście ślepo 
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zapatrzeni w tą władzę. Mamieni jesteście. Bo ja już mam przykłady o których też wam powiem, gdzie 
mówili co innego, co innego jest w rzeczywistości. Gdzie żyjemy w jakichś alternatywnych 
rzeczywistościach. Dokumenty wskazują co innego, tu się mówi o czymś innym. Wydawać pieniądze to 
nie tylko po to, aby wydawać, ale wydawać je z głową. Jakie jest przełożenie tych Stawów Biskupich na 
wzrost turystyki w Bodzentynie? Ileż to więcej autokarów przyjeżdża i turystów przyjeżdża do 
Bodzentyna, tylko po to, aby te Stawy Biskupie zobaczyć? Wydaje mi się, że tu jest wiele miejsc, które 
naprawdę są nie dopieszczone, może w ten sposób powiem. Bodzentyn to również miasto z bogatą 
tradycją. Mieliśmy osobę, która była odpowiedzialna za miejsca historyczne, zarabiała sowite 
wynagrodzenie. Nie wiem czy jeszcze zarabia, czy już nie, ale na dzień dzisiejszy przejdźcie się po 
miejscach pamięci historycznej. Jak jest trawa półmetrowa, jak jest zarośnięte, jak jest zaniedbane, jak 
jest zniszczone. Mieszkańcy sami o to dbają, sami to czyszczą, w momentach gdy my kosimy prywatne 
działki. Bo tu nie chodzi o to, oczywiście mogę iść, tylko pytanie jest takie, skoro pracownicy gminni 
koszą prywatne działki,  skoro robi się propagandę i na przykład tu był raz argument, że kosi, kosiło 
się działkę prywatną, bo było Boże Ciało, no to w tym roku żeby ukłuć Radnego Dudka, to jeden pan 
z urzędu powiedział, że nie będzie działka koszona, no pan radny Dudek no, problemy ma z tym, że 
działka jest koszona. Odbyło się Boże Ciało, odbyły się uroczystości Bożego Ciała i nagle działka 
została skoszona. To jest działalność, nie wiem, Ktoś chciał zrobić mi szkodę wizerunkową, no jakoś 
mu to nie wyszło, ale Szanowni Państwo robimy wszystko, tylko nie to, co potrzeba, co wymaga 
naprawdę niewielkich nakładów finansowych, a można naprawdę zrobić bardzo fajne i ciekawe rzeczy. 
Dziękuję. 
 
 
00:59:40:15 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu jeszcze oddam głos Radnemu, Panu 
Jerzemu Tofilowi. Bardzo proszę. 
 
 
00:59:51:01 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Panie Dudek 
wspomniał pan o zaciąganiu kredytu. Za pańskiego kolegi były kredyty zaciągane i widział Pan chyba 
jak gmina wyglądała, a jak wygląda teraz. To jest, w ogóle tego nie da się porównywać. Tak jak już 
kiedyś powiedziałem. Za pańskiego kolegi, wnioski do budżetu przez cztery lata przepisywałem te 
same. Tam nic się nie zmieniało. Przez cztery lata było to samo. Takie inwestycje przeprowadzał. A 
jeśli jak już coś zrobił, to teraz po latach, nie wiadomo czy ... Mówię o kanalizacji. Nie wiadomo, czy to 
teraz jest, taniej będzie rozebrać, cz, czy to naprawiać? Take inwestycje były przeprowadzane. No, 
jeszcze się wrócę tutaj do... Niech Pan się przyjrzy jak wygląda Święta Katarzyna, niech Pan bierze 
przykład z radnych, które działają na rozwój Świętej Katarzyny.  Bo to jest tak, i Wilkowa. Dziękuję 
 
 
01:01:03:03 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Burmistrz, Pan Dariusz Skiba. 
 
 
01:01:08:17 [Dariusz Skiba]: Mam wrażenie, że Pan przeszedł jakiś pranie mózgu, w jakiejś szkole 
chyba, żeby tak manipulować mieszkańcami. Panie Radny, cały czas pan demonizuje, straszy ludzi o 
wszystkim. Czy Pan, Pan się powołał raport Wspólnoty samorządowej odnośnie wydatku na 
administrację? Może Pan ogląda też telewizję? Bo ostatnio dużo się o tym mówi. Odnośnie zadłużenia 
samorządów, wszystkich w Polsce. Dziewięćdziesiąt kilka procent samorządów bierze pożyczki, 
brakuje na wydatki bieżące. Przykład: Jest taki Słupsk, że czterdzieści dziewięć milionów bierze na to, 
żeby zapłacić za światło, za energię, za inne rzeczy na wynagrodzenia. To nie jest jakaś rzecz, która 
dotyka. Porównując inwestycje, jakby Pan czytał dokładnie raport gminy i śledził wszystko: Ile wydali, 
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wydajemy... Ja Panu tylko przytoczę jedną rzecz, to miałem przy, przy dyskusji nad absolutorium. Moi 
drodzy, jedna, jedna żeby została kwota mieszkańcom wszystkim, i Panu też, proponuję żeby została. 
Że w dwa tysiące dziewięćdziesiąt... Dwudziestym pierwszym roku, rok, dwa lata temu na wydatki, 
ogólnie wydatki, gmina przeznaczyła pięćdziesiąt osiem milionów złotych. W roku ubiegłym, aż 
siedemdziesiąt siedem, to jest o dziewiętnaście milionów więcej i na wydatki. Na wydatki ogólnie na 
gminę, na samorząd. Nie ma tyle dochodu z podatków ani z jakichś innych wpływów tylko, 
posiłkujemy się własnymi, dofinansowaniami oraz kredytami jak każda inna gmina,  samorząd. I 
straszenie po raz kolejny ludzi, że tutaj jest horrendalne zadłużenie, ale my musimy, to co mamy 
umowy podpisane, działać szybko, żeby nie stracić dofinansowań. Przecież wiemy wszyscy, że 
musieliśmy zrezygnować ze żłobka w Wilkowie, gdzie mieliśmy cztery miliony, a najtańsza oferta 
kosztowała dziesięć milionów. To było celowe, celowa rezygnacja, w czasie odciągnięta, żeby poczekać 
na inne dofinansowanie, na inne pieniądze, bo się wszystko się przemodelowało, że cały czas jest inny, 
inny proces finansowania. Do teraz dokładamy, mamy dołożyć do dróg w Psarach, w Świętej 
Katarzynie są przez związek, przez (niezrozumiałe) Do każdego dokładamy sto tysięcy, dwieście 
tysięcy, milion, półtora, i cały czas trzeba dokładać, żeby nie stracić tych pieniędzy, które już 
pozyskaliśmy. To jest tak proste, a bynajmniej powinno być dla Pana, bo Pan się tutaj mieni jakimś 
fachowcem, że my musimy posiłkować się innymi źródłami finansowania. Co zrobimy? Podwyższymy 
podatki dla mieszkańców? No to chyba nie o to chodzi. A jeśli chodzi jeszcze Panie Radny odnośnie 
tych stawów. My, Pan tu teraz zrobił majstersztyk, porównywał mi nową inwestycję do wykaszania 
wokół miejsc pamięci narodowej. Tutaj pociągnę troszkę  temat pana Jurka Tofila, gdzie radni, sołtysi 
biorą sprawy w swoje ręce i wyrywają chwasty, plewią malują. Przykład jest w Sieradowicach, w 
Celinach, w Woli Szczygiełkowej, Katarzynie, w Wilkowie, w Psarach, że ludzie biorą się i takie rzeczy 
..... pytają, że trzeba to zrobić bo to obowiązek jest. Czasami oczywiście, dzwonią i pytają, proszą o 
pracownika, proszą o sprzątaczkę,  o farby, o coś tam, ale dają z siebie jako samorządowcy przykład, 
że trzeba dać właśnie swój udział w pracy, a niekiedy nawet i finansowy dają też radni pieniądze i 
sołtysi, żeby było ładniej, piękniej i Pan porównuje inwestycje do, od wykoszenia pomnika. To jest 
ważne. Istota, to jest sprawa bieżąca. Mimo to, robimy w każdym, i i to jest nieliczna gmina w naszym 
powiecie i dawniejszych, gdzie jest tyle miejsc pamięci narodowej. W każdej prawie miejscowości jest 
jakaś mogiła, pomnik, krzyż, nagrobek, żeby go pielęgnować, od, o niego dbać. A w szczególności 
Bodzentyn. Nic by się nie stało, gdyby Pan na przykład, zobaczyłbym Pana jeszcze bym Panu pomógł, 
że na przykład we dwóch byśmy zrobili porządek przy ulicy Kieleckiej, we dwóch byśmy stanęli z kosą 
czy z kosiarką... Ale tępą. I co byśmy... Pokazali ludziom, że możemy robić. Bo że wstyd  jest panu 
podnieść śmieci czy odpad. Ja, tak mi się zdarza, że idę, na Rynku jestem widzę butelkę, puszkę, że 
schylę się i podniosę, chociaż to nie moja rola jest, ale to zrobię. Prosta rzecz. A Pan tutaj cały czas 
straszy mieszkańców, nami przede wszystkim, że my tutaj prowadzimy do upadku, do upadku ten 
samorząd. 
 
 
01:05:53:06 [Teresa Bzymek]: Ja jeszcze chciałabym prosić o potwierdzenie kworum.   
 
 
01:06:04:12 [Teresa Bzymek]: Proszę, Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
 
01:06:08:03 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, ja myślę, że już Stawy Biskupie dość obszernie 
zostały omówione, dlatego też, jeżeli Państwo mają jeszcze jakieś inne sprawy do omówienia w tej 
debacie nad raportem, to bym bardzo prosiła. Nie cały czas drążyć jedno i to samo. Sprawy, które 
jeszcze są takie mniej ważne, bardzo proszę aby były poruszane w sprawach różnych. Bardzo proszę, 
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Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
 
01:06:40:10 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Jak już 
jestem przy tych stawach, to dwa zdania odnośnie stawów. Proszę Państwa. Te uwagi projektantów to 
były przekazywane,  natomiast to jest uwarunkowane też, przynajmniej ja tak to kojarzę, przepływami 
ilością wody. Wiem, że będziemy mieć to na utrzymaniu. Jak każdą inwestycję, którą wykonamy na 
terenie tej gminy. Jeśli zrobimy kawałek asfaltu to, to wchodzi do odśnieżania, do koszenia poboczy. 
Tak się dzieje ze wszystkim. Budowaliśmy szalet, bo był potrzebny, był. Będzie potrzebna obsługa. 
Jeśli chodzi o to, czy na dzień dzisiejszy przez to mamy więcej turystów? Nie. Ale po wykonaniu 
kolejnych etapów, które były w rewitalizacji, ale trzeba przypomnieć, że projekt rewitalizacji był 
robiony... Rozpoczęcie to był szesnasty rok. Wiemy jak wyglądały ceny, jak wyglądają ceny dzisiaj. 
Musieliśmy z pewnych elementów, które dużo wykraczały poza budżet, bo dofinansowanie to jest 
okolica pięć milionów złotych. Trzeba było z pewnych rzeczy, których można było zrezygnować, 
zrezygnować. To nabierze kształtu jeśli zostaną ukończone prace na zamku, jeśli zostanie wykonana ta 
kładka na palach nad tymi stawami. Wtedy tak. Tylko, my nie mamy na kupce dwudziestu, trzydziestu 
milionów. I Proszę Państwa, to jest tak, jak w życiu codziennym. Bez przerwy nas coś zaskakuje. W tej 
chwili ciężko jest planować na dwa, trzy lata do przodu,  bo wiecie Państwo jak to wszystko się 
zmienia. Nie będę się wypowiadał na temat powodów dlaczego się zmienia, bo chyba wszyscy widzimy. 
Mówił Pan o zadłużeniu. Na koniec roku dwa tysiące czternastego to zadłużenie wynosiło szesnaście 
milionów dziewięćset dziewięćdziesiąt trzy tysiące. Dwa tysiące dwudziesty drugi- dwadzieścia 
dziewięć trzysta siedemdziesiąt dziewięć. Różnica niecałych trzynastu milionów, mówimy tutaj o 
gminie. W spółce też jest zadłużenie, oczywiście ma Pan rację. Tylko niech Pan weźmie sumę 
inwestycj, które zostały wykonane. Ja pamiętam taką dyskusję, gdzie do jakichś dróg, chyba siedmiu 
takich małych jak dziś pamiętam, że tam była targowica, też, też ten asfalt, gdzie nam Sanepid chciał 
zamknąć targowicę. Zakładaliśmy, ileś tam pieniędzy. Poszło drożej o pół miliona i gdzieś tak trochę 
niechętnie Burmistrz naciskał, żeby zrobić, zrobiliśmy to. Dziś byśmy nie zrobili jednej trzeciej tego, 
tak poszły kwoty. Dalej Proszę Państwa. Pan Radny Dominik Dudek tutaj wyciągnąwszy gminy, ja 
mam tylko pytanie: Czy te trzydzieści miejsc to jest w skali województwa czy skali kraju? Ten spadek. 
Nie uzyskam odpowiedzi? Ok. Proszę Państwa, wynagrodzenie. Samo wynagrodzenie, jeśli chodzi o 
administrację w roku dwa tysiące czternastym. Za rok dwa tysiące czternasty - bo do tego Pan sięgnął. 
Paragraf dotyczący wynagrodzeń pracowników. To było między milion siedemset i milion osiemset. 
Dziś to jest dwa tysiące dwudziesty drugi rok. To jest trzy miliony czterysta dziewięćdziesiąt trzy, ale w 
tamtym czasie pracownicy, którzy byli zatrudnieni, którzy sprzątali, pracownicy gospodarczy byli po 
innych działach porozrzucani i tam było płacone wynagrodzenie. Od tego roku wynagrodzenie 
sprzątaczek, które sprzątają Rynek, od dwa tysiące dwudziestego drugiego jest normalnie w 
administracji, wszystkie umowy zlecenia też są normalnie w administracji. To jest kwota około pół 
miliona. Niech Pan odejmie te pół miliona od tej kwoty, zostaje nam trzy miliony. Proszę Państwa, 
najniższa krajowa w roku dwa tysiące czternaście to było tysiąc sześćset osiemdziesiąt. Dziś jest to trzy 
miliony, trzy tysiące sześćset, przepraszam. Dwa tysiące dwudziesty drugi to było trzy tysiące dziesięć. 
Od dwa tysiące dwudziestego roku, od pierwszego stycznia. Dodatek stażowy w wysokości, 
procentowo w zależności od przepracowanych lat. Przeważnie jest to już u nas, jeśli chodzi o osoby 
gospodarcze dwadzieścia procent. Maksymalna kwota. Został wyłączony z najniższej krajowej. Jeśli 
Pan doliczy do trzech tysięcy dziesięciu złotych dwadzieścia procent, to wychodzi trzy sześćset. To jest 
wzrost wynagrodzenia minimalnego o ponad sto procent. Doliczane staże w pracy w rolnictwie, ale to 
już, to już nieistotne. Jeśli chodzi o przeciętne wynagrodzenie - trzy tysiące siedemset osiemdziesiąt 
trzy, czternasty. Dwa tysiące dwudziesty drugi - sześć tysięcy, trzysta czterdzieści sześć. Niech Pan do 
tego doliczy dwadzieścia procent, to jest ponad siedem i pół tysiąca wzrost, grubo ponad sto procent. 
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Zadłużenie. Są gminy, które nie mają w ogóle zadłużenia, ale czy to dobrze w tych czasach? Nie wiem. 
Obsługa długu, tak, poszła czterokrotnie w górę, bo WIBOR poszedł na sześć siedemdziesiąt pięć. 
Spotykamy się stąd też wszyscy, którzy gdzieś tam mają kredyty, albo ich dzieci mają kredyty. Ale tak 
jak mówiłem, jak się obserwuje WIBOR w okresie długoterminowym, dziesięciu, piętnastu lat 
wychodzi średnio około trzech. Wcale niepotrzebne było gdzieś tam, gmeranie przy tym WIBORZE i 
taki okres, gdzie płaciliśmy odsetki na poziomie jednego procent, a teraz płacimy siedem 
siedemdziesiąt osiem. Bo to rozchwiało cały rynek, tyle nas kosztowała obsługa. I porównał Pan do 
innych gmin. To niech mi Pan powie, jest mi Pan stanie powiedzieć czy w Pawłowie i Górnie, to te 
gminy które Pan wymienił, czy tam pracownicy gospodarczy sprzątający, czy tam są takie osoby? Bo u 
nas to są osoby, które sprzątają tutaj głównie Bodzentyn. Bo jeśli Pan odejmie od tej kwoty pół miliona 
i jeszcze raz podzieli, to może się okazać, że trochę ta statystyka będzie inna. Dziękuję. 
 
01:12:28:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
01:12:31:20 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tak po kolei. Najpierw może się 
ustosunkuję do słów Pana Burmistrza Skiby, że pranie mózgu przeszedłem w szkole. Panie 
Burmistrzu, jak tak patrzę na Pana i słucham Pana wypowiedzi, to podejrzewam, że Pan mógł gdzieś 
przejść pranie mózgu i to nie była szkoła. Bo Pan zachowuje się jak oderwany od rzeczywistości. Na 
komisjach była mowa, że działam, że gdzieś robię, coś robię, jakiejś tam działania wykonuję. Teraz Pan 
mówi, że nic się nie dzieje, nic nie robię. Dlatego niech Pan zastanowi się, jakąś jedną, jedną linię 
obierze, bo Pan nie pamięta, co Pan mówi. Tak Panie Burmistrzu, to jest bez sensu co Pan mówi. uzna 
za ręce. 
 
01:13:10:11 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie Radny, ja bardzo dziękuję. 
 
01:13:11:23 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, ja jeszcze nie skończyłem. 
 
01:13:13:00 [Teresa Bzymek]: Panie Radny Włodzimierzu Bąderski, bo ja poproszę a potwierdzenie 
kworum w tej chwili. 
 
01:13:19:21 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, jeszcze nie skończyłem, to tak na temat tego 
prania mózgu, a przechodząc merytorycznie do wypowiedzi. No tutaj mi to co mówił Pan Burmistrz 
Jarosiński, nie wiem, z tego co on mówi, to tylko te zmiany w finansowaniu, zmiany w wypłatach to 
dotyczą gminy Bodzentyn, nie całego kraju. Szanowni Państwo to dotyczy całego kraju i wszystkim 
gmin. Pytał się, czy to, jak na te trzydzieści pozycji. Te trzydzieści pozycji dotyczy miasteczek od 
dziesięciu do piętnastu, od dziesięciu do piętnastu tysięcy mieszkańców, w skali całego kraju. 
Zajmujemy dziewięćdziesiąte szóste miejsce na  sto czterdzieści jeden takich się miasteczek. A 
wcześniej była to sześćdziesiąta szósta pozycja. Dodam, że ta sto czterdziesta pierwsza,  sto 
czterdziesta pierwsza pozycja to są najwyższe wydatki na osobę, na jednego mieszkańca. Gminy 
Pawłów; czterysta dwadzieścia pięć złotych i cztery grosze. No to tam też najniższa krajowa wzrosła, te 
wszystkie elementy również zostały wdrożone. Górno; trzysta dziewięćdziesiąt siedem, dziewiętnaście. 
To jest za dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Tam również wszelkie te obwarowania finansowe zostały 
uwzględnione. Nie twórzcie kolejnej jakiejś sztucznej rzeczywistości, że tyko Bodzentyn został 
potraktowany w ten sposób, że tutaj trzeba było pensje podnieś, tutaj trzeba było najniższą podnieść, i 
tu wszyscy nagle w jednym roku mieli wypłatę jubileuszu, czy tam coś innego. Szanowni Państwo. Nie 
twórzcie sztucznej rzeczywistości. Bo naprawdę, są dane, są informacje, które można sobie sprawdzić, 
można zweryfikować i odczytać. Odnośnie zadłużenia. No dziwi mnie to, że w kampanii wyborczej jak 
był start i rywalizacja z poprzednikiem Stanisławem Markiem Krakiem były ataki o zadłużenie, a teraz, 
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teraz idziemy w drugą stronę. Ja może podsumowując powiem jedno. Można lepiej zarządzać tą gminą. 
Dziękuję. 
 
01:15:21:11 [Jan Wilkosz]: Dziękuję Panu. Proszę Pana Burmistrza, Dariusza Skibę. A mogę zapytać o 
co chodzi? 
 
01:15:33:11 [Jan Wilkosz]: Dziękuję, czy Pan chce się odnieść? Bardzo proszę. 
 
01:15:38:19 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu jak ma Pan problem ze zrozumieniem, sesje są 
nagrywane. Proszę sobie usiąść z kimś kompetentnym, inteligentnym, który Panu wytłumaczy, no bo ja 
tu nie wiem? Mam drukowanymi literami do Pana mówić? Nie wiem jak do Pana trzeba mówić? Proszę 
Pana to chyba Pan ma problem ze zrozumieniem, bo rozmawiam z mieszkańcami i wszyscy to 
rozumieją. Tylko Pan ma problem. Nie wiem, może to jest to co było powiedziane kilkukrotnie na 
Pana temat, może to są przesłanki, które powodują, że Pan ma problem ze zrozumieniem postych 
rzeczy. Ale w braniu maksymalnej pensji, to już Pan nie ma problemu, i tam Pan wszystko rozumie i 
wszystko wie. Jest Pan najmądrzejszy na świecie. Dziękuję. 
 
01:16:13:19 [Jan Wilkosz]: Dziękuję panu. Proszę Pana Burmistrza. 
 
01:16:16:13 [Dariusz Skiba]: Ja bym prosił, niech Pan powie, co ma Pan na myśli odnośnie mojej osoby, 
o moim może życiu. Pan się posiłkuje, Pan pomawia mnie. Bardzo proszę powiedzieć publiczności do 
czego Pan tutaj dąży, i o czym Pan mówi wobec mej osoby prywatne oczywiście, bo nie jako 
samorządowcowi. 
 
01:16:34:04 [Jan Wilkosz]: Pan Burmistrz Jarosiński się zgłaszał wcześniej, bardzo proszę. Tak, bardzo 
proszę radnego, Pana Dominika Dudka. 
 
01:16:40:02 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, my tutaj rozmawiamy o problemach gminy, nie Pana. 
Pańskie, pańskie problemy, pańskie problemy no, nie za bardzo mnie interesują i myślę mieszkańców. 
Bo to się w żaden sposób nie przekłada na to, na kondycję finansową gminy i całej tej otoczki. Dlatego, 
jeżeli Pan nawet nie wie, jakie Pan ma problemy i z czym te problemy są związane, to gratuluję. 
 
01:17:03:01 [Jan Wilkosz]: Dziękuję Panu. Proszę pana zastępcę, Andrzeja Jarosińskiego. 
 
01:17:14:01 [Andrzej Jarosiński]: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ja tylko 
chciałem powiedzieć, zwrócić uwagę na jedno. Zajęliśmy się jedną inwestycją, która kosztowała około 
dziewięćset tysięcy i która ma sens, i będzie naprawdę widoczna w momencie, kiedy  kiedy zostanie 
wykonane pozostałe elementy. Tak jak mówiłem. Nie mamy pieniędzy na kupce, wszystkie samorządy 
mają bardzo podobne....Nie wszystkie. Są szczęśliwcy, którzy mają gdzieś tam jakiś wielki zakład u 
siebie, cementownię czy inne kopalnie, ale nie wiem, czy byśmy się chcieli zamienić za taką sytuację, 
mając koło, koło  okien jakąś cementownię. Lekko nie było w dwa tysiące dwudziestym drugim, lekko 
nie będzie również w dwa tysiące dwudziestym trzecim. Natomiast patrząc na ilość środków 
wydatkowanych i przez nas i przez spółkę na inwestycje, to proszę Państwa, no widać ogrom tego. 
Powiem tylko tak. Dziś, Pan Burmistrz czytał, że została podpisana umowa na kanalizację. To jest 
koszt około ośmiu i pół miliona. To jest część Parceli i dwie czy trzy ulice w Świętej Katarzynie. Wzdół 
Parceli. To jest koszt rzędu około ośmiu i pół miliona, jeśli nie będzie po drodze rewaloryzacji. No to 
proszę Państwa, jeśli oczyszczania i kanalizacja kosztowały osiemdziesiąt milionów plus trochę 
wodociągów tutaj, czy na Suchedniowskiej, czy Żeromskiego to ile byśmy mogli i na co byłoby nas stać 
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dziś? Nadal pół gminy, nie byłoby w tej części kanalizacji. Gdybyśmy nie podjęli tych kroków. Nie 
jesteśmy odosobnieni w tym, że gdzieś tam sobie to możemy planować tylko na rok, na półtora, to się 
wszystko zmienia. Kto jeszcze dwa lata temu wiedział, że będziemy jako gmina, handlować węglem? 
Nikt. Tak jak Burmistrz powiedział. Na początku dwa tysiące dwudziestego roku, a dokładnie w 
grudniu, przy uchwalaniu budżetu było to niecałe sześćdziesiąt milionów,  skończyła się grubo 
powyżej siedemdziesięciu. Dwadzieścia milionów różnicy. I tutaj podziękowania z naszej strony i z 
mojej strony dla Rady, że Państwo zgadzaliście się na zmiany, które były gdzieś tam w trakcie 
wykonywane. Mówi pan o Bodzentynie. Ja nie jestem gdzieś, to to nie jest mój konik, rzeczy typu 
kultura, zamek, te stawy. Ale niech Pan spojrzy nawet na tą drogę tutaj, której się też nie dało zrobić 
przez dwadzieścia lat. Gdzie układ polityczny nawet temu sprzyjał, jakby się do góry nie popatrzyło. 
No, nie dało się. A ja uważam, że to jest najważniejsza inwestycja dla Bodzentyna w ciągu ostatnich 
dwudziestu lat. Niech Pan pomyśli co by się dziś działo, dziś  jest poniedziałek, gdyby nie było tego 
ronda, dokąd byłby korek  na ulicy Suchedniowskiej? Spójrzmy pod tym kątem, spójrzmy na budynki 
jak teraz wyglądają. Gdy byśmy nie zrobili termomodernizacji, to ile byśmy dziś palili, płacili za olej 
opałowy. Będziemy pewnie dalej do tych tematów, bo gdzieś tam dojdziemy do sprawozdania z 
budżetu. Proszę Państwa na olej opałowy w zeszłym roku w naszych budynkach, głównie w szkołach, 
poszło czterysta tysięcy więcej, Bo skok cenowy był z trzech złoty na siedem pięćdziesiąt. Tak samo w 
urzędzie. Bo Pan mówił o administracji, to wydatki na zakup materiałów też są w tym, to jest 
trzydzieści, czterdzieści tysięcy więcej. To wszystko gdzieś tam się kumuluje. Usługi poczty, usługi 
internetowe. Więc popatrzmy trochę globalnie, a nie tutaj rzuca Pan jakieś oskarżenia i.... To jest 
straszne, ale to chyba tak teraz wygląda polityka. Naoglądał się Pan telewizji, Pan mówi o czymś, nie 
mówi Pan o tym dokładnie, że coś robimy źle, jesteśmy chorzy, nie badamy się, tylko nie mówi Pan co. 
Że ktoś, coś Panu powiedział, coś jest zrobione źle, tylko nie mówi Pan co. Tak jest najfajniej, ja już 
Panu to mówiłem. Rzucić w kogoś błotem i zostawić, może część przylgnie. To jest bardzo niefajne. 
Tak zrobiono między innymi, już też to mówiłem, z Burmistrzem Połańca, gdzie go wyprowadzono w 
kajdankach przed wyborami, a po wyborach nawet nie przeproszono. Pan robi to samo. Opluwa nas. 
Tworzy taką, taki nastrój, że oni tu wszystko robią źle, a sam Pan w ostatnim zdaniu powiedział, i za to 
Panu podziękuję, i proszę Państwa sobie odsłuchać, że może być lepiej. Skoro może być lepiej, to 
znaczy że nie jest źle. Dziękuję. 
 
01:22:07:16 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo. W związku z przybyciem na 
dzisiejszą sesję dwóch radnych bardzo proszę o ponowne potwierdzenie kworum. Stwierdzam, że od 
obecnej chwili w sesji uczestniczy czternastu radnych. Dziękuję. Szanowni Państwo, myślę, że już 
debatę na..... Jeżeli ma Pan sprawy do omówienia inne, niż już te, które powiela Pan bez przerwy, 
zadając kolejne pytania, to bardzo proszę, bardzo proszę. Radny Pan Dominik Dudek. 
 
01:23:08:20 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pokrótce ustosunkuje się do 
wypowiedzi Pana Burmistrza Jarosińskiego. Powiem tak, że tą ostatnią Pana wypowiedzią, dotyczącą, 
że można lepiej zarządzać gminą, to Pan już tak troszeczkę poziomem tej wypowiedzi dorównał Pan 
Panu Burmistrzowi Skibie. A odnośnie targowicy, niech Pan zobaczy, niech na nią.... ale, ale Pani 
Przewodnicząca, Pani Przewodnicząca... 
 
01:23:33:18 [Teresa Bzymek]; Dziękuję. Szanowni Państwo. 
 
01:23:35:00 [Dominik Dudek]: Na podstawie czego? Jaki jaki paragraf złamałem w tym momencie, że 
Pani mi głos zabiera. W związku z tym, że nie złamałem żadnego punktu....   Pani Przewodnicząca,  
bardzo proszę o wskazanie i na podstawie czego Pani mi zabiera głos? A może mi Pani odpowiedzieć 
na jakiej podstawie? Może mi Pani powiedzieć na jakiej.. Czy  Pan Burmistrz potrzebuje 
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01:24:04:20 [Teresa Bzymek]; Ale jeśli pozwoli Pan, to ja powiem. Pan mnie nie dopuszcza do głosu, 
jeżeli Pan pozwoli to ja Panu odpowiem. 
 
01:24:09:20 [Dominik Dudek]: Bardzo proszę. 
 
01:24:15:18 [Teresa Bzymek]: Ja bardzo Panu dziękuję za Pana za Pana wypowiedź. Ja myślę, że 
wszystkie sprawy które były do omówienia, zostały omówione, Pan tylko się powiela w tych swoich 
wypowiedziach.   Nie dodaje Pan nic nowego co by było związane z debatą nad raportem. Dlatego 
też, Pana takie, jakby omawiające sprawy dotyczące osób Pana Wiceburmistrza i Burmistrza, proszę, 
aby Pan to omówił sprawach różnych. Natomiast nad raportem, debatą nad raportem nic Pan nie daje, 
nie dodaje innego, poza tym co już Pan wcześniej powiedział. Dlatego też, Szanowni Państwo 
przechodzimy do kolejnego podpunktu. 
 
01:25:05:10 [Dominik Dudek]: Proszę mi podać podstawę, na której Pani mi zabiera głos. Dlaczego.. 
Jak Pani sobie przeczyta Ale niech sobie przeczyta ustawę o samorządzie, Pani Przewodnicząca. 
 
01:25:14:01 [Teresa Bzymek]; Szanowny Panie Radny, Dominiku Dudek, nie pozwoliłam Panu 
zabierać głos. 
 
01:25:19:20 [Dominik Dudek]: Na jakiej podstawie mi go Pani zabrała? 
 
01:25:22:03 [Teresa Bzymek]: Nie udzieliłam Panu głosu. 
 
01:25:23:20 [Dominik Dudek]: ale najpierw mi go Pani udzieliła. 
 
01:25:24:23 [Teresa Bzymek]: Ja już to Panu wyjaśniłam we wcześniejszej wypowiedzi. 
 
01:25:30:09 [Dominik Dudek]: Niech Pani doczyta, jakie są przyczyny i powody zabierania  i dopiero 
później zabiera głos. Bo po prostu ton, poziom Pani wiedzy jest zatrważający. Dziękuję bardzo. 
 
01:25:47:10 [Teresa Bzymek]:Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo przechodzimy do kolejnego 
podpunktu, to jest b) punktu szóstego. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Bodzentyn wotum zaufania. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn wotum zaufania została przez 
Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan 
Dominik Dudek i jednym głosie wstrzymującym się, to jest Radny Pan Tadeusz Zieliński. Dziękuję 
bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu  dzisiejszych obrad, to jest punkt siódmy: Rozpatrzenie i 
zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za dwa tysiące 
dwudziesty drugi rok. oraz  udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn. 
Podpunkt a), wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn. Bardzo proszę Pana Burmistrza, 
Pana Dariusza Skibę o zabranie głosu. 
 
01:27:11:23 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Drodzy Mieszkańcy Miasta i 
Gminy Bodzentyn. Na wstępie, chciałbym, no może nie odnieść, ale może przeprosić, ubolewać nad 
tym, jaka jest formuła naszych sesji od ponad czterech lat. Że mamy takie bardzo szerokie rozbieżności 
związane z naszymi poglądami z naszym podejściem do, do zarządzania gminą. Może nie jesteśmy 
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idealni, może jesteśmy wzorowi, ale nie jesteśmy ludźmi, którzy tu przyszli po to, żeby komuś zrobić 
krzywdę. Przez ostatnie lata, osiem lat, były próby destabilizacji pracy naszej w samorządzie. Wiele 
było oskarżeń, wiele było zarzutów, donosów na policję, do prokuratury, było oskarżonych wiele 
inwestycji. To się wzięło z tego, że ich było wiele. Jakby nie byłoinwestycji, nie byłoby skarg. I cały czas 
to się dzieje. Każda inwestycja, która jest przez nas odbierana, realizowana jest przedmiotem ścisłych 
kontroli, nie tylko ze strony urzędów, które mają nadzór nad samorządami, ale również nad, ale 
również osób, które może powiedzieć, według mnie, w mojej ocenie źle nam życzą, a tym samym źle 
życzą mieszkańcom. Dzisiaj jest absolutorium. Odnośnie realizacji wykonania przeze mnie 
uchwalonego przez Państwa Radnych budżetu. To jest obowiązek całoroczny.  Każdy samorząd do 
końca czerwca ma obowiązek podjąć uchwałę o udzielenie absolutorium dla burmistrza, wójta, 
prezydenta. Ja wspomniałem wcześniej, o, bo chodzi o pieniądze, prawda teraz, tu się kłócimy o 
zadłużeniu, o ilości wydawanych pieniędzy na te inwestycję, ilości inwestycji w ogóle, czy są zasadne, 
czy niezasadne, czemu tak późno, czemu tak szybko, czemu nie, nie w terminie. To mówiliśmy o tym 
wcześniej, że po prostu są przetargi, że ceny są negocjowane. Trzeba waloryzować. Proces jest dość 
długotrwały. Ja przypomnę, jeszcze raz podkreślę, żeby tą pamiętać tą cyfrę, tą liczbę, o której 
mówiłem wcześniej, jaki jest skok w ciągu roku na wydatki w naszej gminy w ciągu roku. Że w roku 
dwudziestym pierwszym wydaliśmy ponad pięćdziesiąt osiem milionów złotych, a w dwudziestym 
drugim siedemdziesiąt siedem z haczykiem milion złotych. To jest ponad dziewiętnaście milionów 
złotych więcej rok do roku. I ta cyfra, jakby ktoś ją do przyswoił sobie, ta liczba, i ta  ilość inwestycji, 
ona powinna dać człowiekowi przeciętnemu taki obraz, że zostają wydatki, zostają też ilości prac 
działalności naszego samorządu. Z jednym z kluczowych takich wydatków na waszym budżecie jest, 
jak w każdym samorządzie oczywiście o świata. W dwa tysiące dwiestym pierwszym roku wydaliśmy na 
utrzymanie oświaty około dziewiętnastu milionów złotych. W roku ubiegłym, już to było dwadzieścia 
dwa i pół miliona złotych. To jest Ponad trzy miliony więcej niż rok do roku. To się wiąże ze 
wszystkimi wynagrodzeniami, z remontami, z przedszkolami i tak dalej, z bieżącym utrzymaniem  
szkół.  A subwencji mamy około jedenastu, dwunastu milionów. Tak średnio, to czterdzieści pięć 
procent do pięćdziesięciu w zależności jak to liczyć, prawda? Dokładamy ze swoich środków gminy. 
Ale to jest taki problem w każdy samorządzie, że z oświatą każdy się ma, trochę ciężej, trudniej niż z 
innymi działaniami. Ja my tylko chciał kilka inwestycji które, w zeszłym roku zostały zakończone, które 
trwają, które były realizowane, bo są wieloletnie inwestycje, mówiliśmy o rewitalizacji miasta 
Bodzentyn, To kwota blisko dziewięć milionów złotych. złotych. Rozpoczęliśmy wymianę i budowę 
nowych odcinków oświetlenia ulicznego, to jest prawie siedem milionów złotych. Budowa świetlic 
wiejskich - Wola Szczygiełkowa, Dąbrowa, to jest wspólnie około półtora miliona złotych. Budowa sali 
sportowej w Psarach, jest około pięć milionów złotych. Budowa kanalizacji w  Świętej Katarzynie i 
Wzdole Parcelach, blisko dziewięć milionów złotych. Zakończeń budowy, przebudowy drogi w  
Świętej Katarzynie - Wilków. Dołożyliśmy oprócz tego, że dołożyliśmy prawie trzysta tysięcy na 
projekty, to jeszcze dożyliśmy dwa miliony osiemset tysięcy na inwestycje.   I robimy na wieloletnich, 
to się zazębia przez te dwa lata ostatni tym rok przyszły. Co ewenement jest w skali powiatu i 
województwa, że samorząd gminy i jeśli ktoś może wie, może coś pan radny doszuka się, że samorząd 
gminy ma w WPF-ie przygotowanej prawie trzy miliony złotych na, na projekt przebudowy dróg 
powiatowych. Mówimy tu o Wiącce, o Siekiernie, Orzechówce, Podlesiu, Sieradowicach, Parcelach, 
Sieradowicach Drugich, Śniadki Drugie, Śniadki Pierwszej, Podmielowcu, Psary Podłazy, Hucisko, 
Wzdół Kolonia, Wola Szczygiełkowa, Celiny, Bodzentyn, Siekierno, Święta Katarzyna, Wilków. To 
jest, to jest potężny obszar, gdzie praktycznie wszystkie miejscowości są objęte obecnie 
projektowaniem przebudowy dróg nie naszych. Tak jak i teren Stawów Biskupów jest nie nasz, lub 
inwestujemy w niego, tak samo naszym obowiązkiem jest wspierać powiat, takim moralnym, bo nie 
prawnym. Bo nie ma przepisu, że samorząd gminy musi przekazywać powiatowi jakieś pieniądze. Nie, 
absolutnie nie. To jest na wniosek mieszkańców, są pieniądze publiczne, i ta kwota, blisko trzy miliony 
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złotych na same projekty, które w części już zakończonych, część jest w realizacji. Teraz, zaraz 
rozstrzygniemy  po raz kolejny przetarg na przebudowę drogi powiatowej Bodzentyn - Celiny - Wola 
Szczygiełkowa. Bo jest już ogłoszony po raz drugi przetarg. Więc to jest duży wydatek. Obecnie też 
projektujemy na budowę kanalizacji w Dąbrowie Dolnej i w Podgórzu. Też musimy zrobić do końca 
roku. Przekazaliśmy spółce pieniądze, gdzie za około chyba sto tysięcy złotych jest realizacja całego 
projektu kanalizacji, budowy kanalizacji wraz z przyłączami w Dąbrowie Dolnej i częściowo Podgórze. 
Za chwilę będzie budowa chodnika na ulicy Wolności w Bodzentynie. Wymieniliśmy. wodociągi przez 
naszą spółkę. Na ulicy Zadworskiej, Żeromskiego  i Suchedniowskiej w Bodzentynie. To jest koszt 
około dwóch i pół miliona złotych. I plus montaż hydrantów, remont drogi gminnej, której przyjęliśmy 
w Ściegni, milion trzysta tysięcy, no prawie milion trzysta, bo tam dochodzą jeszcze rzeczy różne. 
(niezrozumiałe) przebudowa drogi kieleckiej w  Świętej Katarzynie dziewięćdziesiąt tysięcy. Klub 
Seniora na działalność w Bodzentynie, też Bodzentyn. Ja tu podałem kwoty milionowe. Nie mówię o 
tych drobnych rzeczach, które składają się na całość, bo to już był zeszło by tu ze dwie, trzy godziny, 
żeby trzeba było całe sprawozdanie odczytać, przeanalizować, ale o tych grubych milionach, z których 
składa się właśnie budżet. I to jest dla mieszkańców. Szanowni Państwo, informuję Państwa i Państwa 
Radnych, ja nie pozwolę żeby ktoś wytarł gumką, kolokwialnie mówiąc, nasz wysiłek  wieloletni. Nie 
pozwolę. Uczynię wszystko, żeby te działania destabilizujące nasz samorząd, one nie przynosiły efektu 
dla osób krytykujących. Nie tylko Pana, ale jeszcze innych osób. Nie pozwolę, bo poświęciliśmy kupę 
czasu, energii, emocji. Różnych osobistych, osobistego czasu prywatnego niejednokrotnie, żeby Zrobić 
tę inwestycje. To nie jest tak, że coś udało. Nie było jakiś fuks, szczęście, czy coś. Tylko to była 
mozolna praca całego zespołu. Całego zespołu ludzi którzy z pracują z nami. Chciałbym serdecznie 
podziękować na, za ten miniony rok, za wykonanie budżetu zastępcy mojemu, Andrzejowi 
Jarosińskiemu,  który może nie bardziej niż ja  przeżywa, ale jego precyzja i umiłowanie do cyfr, do  
porządku dokumentacji jest naprawdę wzorowe. Chciałem za to podziękować Andrzejowi. Dziękuję 
pani skarbnik Danucie Kopeć, która mimo właśnie tych różnych sytuacji które w trakcie roku one 
zaistniały związane właśnie z covidem wcześniej, później z wojną na Ukrainie, z inflacją, gdzie 
wspólnie przeżywaliśmy jak to wszystko tak wiem, przeciętnie powiem, pospinać, poukładać to 
wszystko, że sobie poradziliśmy z tym. Dziękuję sekretarzowi, Panu Furmankowi za pracę, za 
koordynację działań na szerokiej skali za współpracę. Dziękuję pani kierownik Referatu Rozwoju 
Gminy i Środowiska pani Justynie Gawlik wraz z zastępcą i z pracownikami. Dziękuję pani kierownik 
referatu budownictwa i zamówień publicznych pani Aleksandrze Sikorze wraz z pracownikami. 
Dziękuję pani kierownik Referatu Organizacyjnego Kadr i Spraw Obywatelskich pani Ewie Białek 
wraz z pracownikami. Pracownikom na stanowiskach jednoosobowych. Panu Adamowi Kręciszowi, 
pani Kasi Furmańczyk, panu Michałowi Furmańczyk, pani Ewa Telka, pani Dagmara Zagórska. Pani 
sekretarce Basi Rubinkiewicz, która pilnuje, nadzoruje przepływ dokumentacji. Pani prezes naszej 
spółki, pani Monice Jamróz. Zastępcy mojej kierownika Urzędu Stanu Cywilnego, pani Dorocie 
Armuła. Dziękuję kierownikowi Jarosławowi Dziedzińskiemu wraz z pracownikami kierownikowi 
placówki służby zdrowia. I dyrektorom szkół dziękuję serdecznie z Bodzentyna ze Wzdołu, Świętej 
Katarzyny, Psar, Śniadki, Woli Szczygiełkowej i Leśnej. Również podziękowania dla wszystkich 
jednostek OSP w naszej gminie Bodzentyn, Wzdół, Psary, Sieradowice. Wyrazy wdzięczności też dla 
wszystkich Stowarzyszeń, Kół Gospodyń Wiejskich wiejskich oraz różnych organizacji 
pozarządowych. I szczególne podziękowania kieruję do sołtysów i radnych, którzy popierają i 
wspierają nas w działaniach i na podsuwają pomysły aby lepiej realizować ten nasze działania, 
inwestycje. Dziękuję Pani Przewodniczącej Prezydium,  Prezydium Rady. Dziękuję pani kierownik 
Beacie Dulębie  wraz pracownikami, kierownik Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
która... Wiem o tym, że tam nie jest łatwo pracować w dobie jeszcze tych węglowych akcji, tych dotacji, 
tych różnych obciążeń, gdzie byłeś świadkiem wielokrotnie różnych typu sporów. To był wielki 
wysiłek, jestem pod wrażeniem i dziękuję serdecznie za to, że podołaliśmy tym trudom, które zostały 
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na nas nałożone. I wszystkim, którzy nam dobrze życzą. Szanowni Państwo. Jest to absolutorium 
ostatnie w tej kadencji. Dlatego chcę podziękować wszystkim jeszcze raz serdecznie. I życzyć Państwu 
cierpliwości i życzliwości od ludzi, ale przede wszystkim jak najwięcej zdrowia dla wszystkich, bo tu 
potrzebny jest dla każdego z nas, bo żyjemy w świecie dość wydawałoby się na zamożniejszym wobec 
tych wcześniejszych, ale złudnym w relacjach międzyludzkich. My to obserwujemy na co dzień w 
relacjach politycznych, w relacjach sąsiedzkich, więc to się gdzieś przenosi i niestety dotyka nas to, że 
nie potrafimy w jakichś pokojowy sposób rozmawiać. I to jest taka bolączka nas wszystkich. Nie wiem, 
Wiecznie żyć nie będziemy. Ja mam przykład różnych przyjaciół, kolegów, którzy są inwalidami, są 
kalekami, są w szpitalach,  którzy umarli wcześnie i i wiem, że pokora i życzliwość jest dobrą cechą. 
Dziękuję serdecznie Państwu za uwagę. 
 
01:40:51:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Przechodzimy do punktu...  Jesteśmy w punkcie siódmym  
do punktu,  podpunktu b), zapoznanie z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach na 
temat opinii o sprawozdania z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwadzieścia drugi rok. 
Uchwała numer pięćdziesiąt cztery łamane przez dwa tysiące dwadzieścia trzy Czwartego Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia dwudziestego szóstego kwietnia 
dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku. W sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu 
gminy  Bodzentyn za dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Czwarty Skład Orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach: Przewodniczący Ireneusz Piasecki, członkowie: Monika Różycka, 
Wojciech Czerw, działając na podstawie artykułu trzynaście punkt pięć oraz artykułu dziewiętnaście 
ustęp drugi ustawy z dnia siódmego października tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego tego drugiego 
roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, po zbadaniu w dniu dwudziestego szóstego kwietnia  
dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku rocznych sprawozdań z wykonania budżetu gminy 
Bodzentyn za dwa tysiące dwudziesty drugi rok, postanawia zaopiniować pozytywnie przedłożone 
przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn sprawozdanie z wykonania budżetu za dwa tysiące 
dwudziesty drugi rok. Szanowni Państwo, obszerne dość uzasadnienie, nie będę czytać, jest 
zamieszczone w informatorze e - sesja. Państwo Radni mieli możliwość zapoznania się z tym 
uzasadnieniem. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. 
Idź zawołaj. Ja bardzo proszę o chwilkę cierpliwości w związku z wyjściem z sesji jednej radnej. Za 
chwilę przystąpimy do głosowania. 
 
01:43:27:19 [Odgłosy z sali]: (niezrozumiałe). 
 
01:43:34:03 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie Radny Dominiku Dudek. Proszę o chwilę cierpliwości. 
Jeżeli Pan nie słyszał, to ja głośniej powiem. Może Państwo pozostali radni też usłyszą. 
 
01:43:46:01 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, nie tylko ja zabierałem głos, to niech Pani 
opanuje emocje, nie mówi, nie wypowiada mojego nazwiska, tylko wszystkich radnych, którzy Pani 
uwagę zwracają. 
 
01:43:50:22 [Teresa Bzymek]: Dlatego poinformowałam wszystkich. 
 
01:43:54:16 [Dominik Dudek]: Bo Pani zaczyna nie panować nad sobą troszeczkę. I bardzo bym prosił 
nie czepiania się takiego. 
 
01:44:00:13 [Teresa Bzymek]: A czy ja pozwoliłam Panu zabrać głos? Będzie Pan miał okazję na słowa 
krytyki w sprawach różnych. Szanowni Państwo przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymuje? Słucham, Radny Pan Dominik Dudek. 
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01:44:45:10 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca to głosowanie dotyczy innego punktu niż 
omawiany przed chwilą. 
 
01:44:55:05 [Teresa Bzymek]:Wrócę do  punktu. Zapoznanie z uchwałą Regionalnej Izby... 
 
01:45:03:07 [Głosy z sali]; Zapoznaliśmy się.. Teraz jest podjęcie uchwały o zatwierdzeniu.. 
Przechodzimy do następnego punktu. 
 
01:45:15:08 [Teresa Bzymek]: Jesteśmy Panie Radny Dominiku Dudek w punkcie siódmym, podpunkt 
b), c),przepraszam. 
 
01:45:23:13 [Dominik Dudek]: No właśnie. Byliśmy w punkcie b nagle przeskoczyliśmy do ''c", i 
dlatego moja uwaga się pojawiła. No, jeżeli już jesteśmy w "c", to ok. 
 
01:45:28:09 [Teresa Bzymek]: Odczytanie, zapoznanie z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej 
przed chwilą Państwu odczytałam. Jesteśmy teraz przy głosowaniu. Dziękuję. Stwierdzam, że podjęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za dwa tysiące dwadzieścia drugi rok, Państwo Radni przyjęli większością głosów, przy 
jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan Dominik Dudek. Szanowni Państwo. Przechodzimy do 
kolejnego podpunktu dzisiejszych obrad. To jest podpunkt, zaraz sobie otworzę, podpunkt d), 
przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Bodzentyn za dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Bardzo proszę przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Pana Jerzego Tofil o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
01:46:46:18 [Jerzy Tofil]: Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia dwunasty 
maja dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku, w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Bodzentyn. Na podstawie obowiązujących przepisów, Komisja Rewizyjna po analizie 
sprawozdań finansowych, sprawozdań z wykonania budżetu Miasta i Gminy Bodzentyn wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacji o stanie mienia komunalnego i 
przeprowadzeniu kontroli gospodarki finansowej Miasta i Gminy Bodzentyn za dwa tysiące 
dwudziesty  drugi rok, pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Miasta i Gminy Bodzentyn za dwa 
tysiące dwudziesty drugi rok, oraz wnioskuje o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Bodzentyn z tytułu wykonania budżetu za dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Czy, czy czytać całe 
uzasadnienie Pani Przewodnicząca? 
 
01:47:50:22 [Teresa Bzymek]: Szanowne Panie Radny, nie ma potrzeby, wszystko mamy materiałach i 
informatorze  dotyczącej dzisiejszej sesji. 
 
01:48:01:20 [Jerzy Tofil]: Więc tak. W wyniku kontroli Komisja Rewizyjna stwierdziła, że budżet gminy 
realizowany był zgodnie z uchwałą, z uchwałami podjętymi przez Radę Miejską. Sprawozdania 
finansowe zostały sporządzone na podstawie faktycznych zapisów w księgach rachunkowych. Zawarte 
w nich dane liczbowe zachowują wzajemną zgodność, a pomiędzy poszczególnymi sprawozdaniami 
występują prawidłowe powiązania. Dowody księgowe były prawidłowo zakwalifikowane. Opisane i 
zatwierdzone. Nie stwierdzono przekroczeń planowanych wydatków budżetowych. Po uzyskaniu po, 
szczegółowych wyjaśnień oraz rozpatrzeniu sprawozdań finansowych, sprawozdań z wykonania 
budżetu Miasta i Gminy Bodzentyn wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 
sprawozdaniu, informacji o stanie mienia komunalnego i przeprowadzeniu kontroli gospodarki 
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finansowej Miasta i Gminy Bodzentyn za dwa tysiące dwudziesty drugi rok, Komisja Rewizyjna 
większością głosów nie wnosi zastrzeżeń do realizacji poszczególnych zadań i przedstawionych 
sprawozdań finansowych, oraz przedstawione informacje o stanie mienia komunalnego. W związku, w 
związku z powyższym, Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Miasta i Gminy 
Bodzentyn za dwa tysiące tysiące dwudziesty drugi rok. Wniosek o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn podjęto w głosowaniu jawnym, następującym stosunkiem 
głosów, w obecności czterech członków komisji. Za- trzy głosy, to jest - pan Jerzy Tofil, pan Mariusz 
Matla i pani Ania Obara. Przeciw jeden głos - pan Dominik Dudek, wstrzymujących się, zero. To 
wszystko, dziękuję. 
 
01:50:08:14 [Teresa Bzymek]; Dziękuję. Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
01:50:12:15 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielone głos. Szanowni Państwo. 
Jak  odmówiłem podpisania tego protokołu i wszelkich dokumentów z prostych powodów, a 
mianowicie - dopisałem adnotację o następującej treści z uwagi na nieścisłości w treści protokołu: 
Odmawiam podpisania. W protokole między innymi nie ujęto wyjaśnień Pana Burmistrz Andrzeja 
Jarosińskiego dotyczących nieterminowych wypłat diet. Wyjaśnienia Pana Jarosińskiego były inne niż 
te, które złożono inspektorowi kontroli, podczas kontroli RIO w styczniu bieżącego roku. W 
wyjaśnieniach Pana Jarosińskiego pojawiła się również informacja nie będąca prawdą. Szanowni 
Państwo, no, bazujemy, żyjemy tutaj dwóch rzeczywistościach. Co innego było wyjaśniane na 
komisjach... Ja sobie wystąpiłem o protokół z RIO. Wystąpiłem sobie o wyjaśnienia jakie składaliście 
Państwo, bo to kilka osób składało wyjaśnienia do RIO. Tam były inne wyjaśnienia, tu są inne 
wyjaśnienia. Jak ja mam głosować za czymś, i teraz którym, kogo okłamujecie? Nas radnych na tej 
komisji? Czy inspektora RIO? No, podobną sytuację już przerabialiśmy tutaj, gdzie była mowa, że 
komornik niesłusznie zabrał pięćdziesiąt tysięcy, bo się pomylił i później nam pięćdziesiąt tysięcy 
oddał. Tylko nikt się nawet nie zająknął, że oddał dlatego, że pięćdziesiąt tysięcy wpłynęło z innego 
kąta. Szanowni Państwo. Nie, nie okłamujcie już tych radnych, bo to są już kłamstwa to co wy robicie 
w niektórych przypadkach, to najzwyczajniej w świecie są kłamstwa. Macie może taki problem, że ja nie 
jestem taki jakbyście oczekiwali. Czyli jestem dociekliwy, sprawdzam to wszystko, weryfikuję. Nie 
chcecie dać informacji, to występuję do innych jednostek i dostaję stamtąd informacje. I nie ma z tym 
żadnego problemu. Podejmowanie uchwał, które, które w pewien sposób bazują na tym co 
powiedziałem, dla mnie to jest bez sensu. Może tyle, dziękuję. 
 
01:52:08:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę Radny Pan Jerzy Tofil. 
 
01:52:12:12 [Jerzy Tofil]: Pani przewodnicząca, Panie burmistrzu, Szanowni Państwo. Wyjaśnienia były 
opisane i wysłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Izba Obrachunkowa nie miała żadnych 
obiekcji co do tych wyjaśnień. Następna sprawa. Kontrola z Regionalnej Izby Obrachunkowej którą 
tutaj pan Dudek zgłosił o rzekomych nieprawidłowość. Nie pod, nie potwierdziła się. Nie wiem, 
rozumiem Pańskie rozgoryczenie z tego powodu. Dziękuję bardzo. 
 
01:52:45:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Pan Andrzej Jarosiński. 
 
01:52:52:23 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Dwie 
rzeczy. Pierwsza. Tłumaczenia do RIO odnośnie tego, że diety były o dzień, dwa, trzy później, tam 
było napisane, że ze względu na problemy pracownikom związane z pracą zdalną, covidem, tak to 
wyglądało. Jak dobrze pamiętam to na komisjach powiedziałem, że było to spowodowane 
niedopatrzeniem pracowników. Czy widzi Pan tu jakieś różnice i i kłamstwo? To jest raz. A drugie - 
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mówi Pan, że kłamię. Bardzo bym prosił, te kłamstwa moje, żeby Pan powiedział, dziękuję. 
 
01:53:34:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:53:38:04 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, i właśnie z uwagi na  takie sytuacje, nagrywam sobie 
wszystkie komisje oficjalnie, kamerą postawioną na sali. Co innego Pan powiedział, a jeżeli Pan uznaje 
że, Pan mówił samą prawdę podczas tej komisji, niech mnie Pan poda do sądu. Oficjalnie. Ja 
powiedziałem, napisałem, napisałem to co uważam. Jeżeli jest, Pani Przewodnicząca, niech Pani 
zapanuje tutaj nad Panem Burmistrzem, bo troszeczkę go ponosi. jeżeli Pan uważa, że ja Pana teraz 
oczerniłem, że Pan nie kłamał a ja napisałem, powiedziałem, że Pan kłamał, niech mnie Pan poda do 
sądu. Ja wiem, że trzeba by oficjalnie robić, bo Pan tak nie potrafi chyba oficjalnie czegoś zrobić, łatwiej 
tak z za winkla, ale powiem tak, niech Pan mnie poda, ma pan otwartą drogę. Macie dwóch mecenasów 
w gminie, ma Pan innych mecenasów dostępnych. Bardzo proszę podać mnie do sądu, ja przed sądem 
udowodnię, że wszystko co napisałem w mojej, moich, mojej wzmiance, adnotacji do tego protokołu, 
jest prawdą. I nie powiedział Pan tak, jak teraz Pan to przedstawił, dlatego, jeżeli Pan ma problemy z 
pamięcią, może pan również te komisję nagrywać, żeby po prostu unikać później takich elementów. 
Odnośnie Radnego pana Tofila i wypowiedzi, że wszystko jest w porządku, to jeżeli Pan przeczytał ten 
protokół, i uważa Pan, że wszystko jest w porządku, to gratuluję całej gminie, że mamy takiego 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
 
01:55:00:17 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę. Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
01:55:05:07 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Trudno mi 
się do czegokolwiek odnieść. Bo Pan już po raz drugi mówi, że skłamałem, a nie powiedział Pan 
którym miejscu i o co Panu chodzi. Więc jeśli skłamałem na tych komisjach, to ja czekam kiedy mnie 
wezwie prokuratura. Bo Pan jest z tego znany, że lubi Pan tam, do tych instytucji pisać. Natomiast 
powiem Panu tak. No szkoda mi czasu, żeby się dochodzić w sądach z takimi osobami jak Pan. 
Dziękuję. 
 
01:55:32:17 [Teresa Bzymek]:Dziękuję. Proszę. Radny Pan Dominik Dudek. 
 
01:55:40:17 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, tak jak kiedyś powiedziałem, spokojnie, będzie czas 
jeszcze na prokuraturę. Dziękuję bardzo. 
 
01:55:49:10 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Proszę, Radny Pan Jerzy Tofil. Jerzy Tofil]: Dziękuję 
Pani Przewodnicząca. Państwo słyszeli. Prokuratura, sąd, policja. To jest sposób radnego pana 
Dominika na rozwijanie naszej gminy. Dziękuję bardzo. 
 
01:56:14:10 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
01:56:18:15 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Jak tak Pan Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej mocno chcę zabierać głos, mam taką prośbę, aby Pan wspomniał mieszkańcom czego 
dotyczyła ta kontrola RIO, skoro Pan wie, że nic nie wykazała. Jakie aspekty były kontrolowane przez 
inspektora kontroli? Dziękuję. 
 
01:56:34:21 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowni Państwo, jesteśmy w punkcie siódmym. 
Przechodzimy od punktu e), Zapoznanie z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w 
sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. Uchwała numer siedemdziesiąt 
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dwa łamane przez dwa tysiące dwadzieścia trzy, Czwartego Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach z dnia szesnastego maja dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku, 
dotycząca opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. Czwarty Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach - przewodniczący Ireneusz Piasecki, członkowie - 
Monika Różycka, Wojciech Czerw, działając, działając na podstawie artykułu trzynaście punkt osiem 
oraz artykułu dziewiętnaście ustaw trzy ustawy z dnia siódmego października tysiąc dziewięćset 
dziewięćdziesiątego drugiego roku, o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, po zbadaniu w dniu 
szesnastego maja dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Bodzentynie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy z tytułu wykonania 
budżetu za dwa tysiące dwudziesty drugi rok,  postanawia zaopiniować pozytywnie wniosek Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia dwunastego maja dwa tysiące dwudziestego trzeciego 
roku, w sprawie wniosku dotyczącego absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn. 
Uzasadnienie: W dniu szesnastego maja dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bodzentynie,  
zwanej dalej Komisją, z dnia dwunastego maja dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku  w sprawie 
wniosku dotyczącego absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn. Z treści wyżej 
wymienionego dokumentu oraz stanowiącego do niego załącznikach w postaci protokołu z 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej, która odbyła się w dniu 12-go maja dwa tysiące dwudziestego 
trzeciego roku wynika, że zgodnie z artykułem dwieście siedemdziesiąt ustęp dwa ustawy z dnia 
dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych, komisja 
zapoznała się i dokonała analizy. Punkt pierwszy sprawozdania z wykonania budżetu za dwa tysiące 
dwudziesty drugi rok. Drugi: Sprawozdania finansowego gminy Bodzentyn za dwa tysiące dwudziesty 
drugi rok. Trzeci: Informacji o stanie mienia komunalnego gminy Bodzentyn na pierwszego grudnia 
dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Czwarty: Uchwałę Czwartego Składu Orzekającego RIO w  
Kielcach w sprawie opinii sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bodzentyn za dwa tysiące dwa, 
drugi Dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bodzentynie liczy 
czworo członków. W posiedzeniu uczestniczyło czworo członków komisji, z których troje głosowało 
za udzieleniem absolutorium, a jeden członek był przeciwnego zdania. Skład orzekający RIO w 
Kielcach odnosząc się do wyżej przedstawionego stanu faktycznego stwierdza, że komisja prawidłowo 
wykonała dyspozycję artykułu osiemnaście a ustęp trzy, zadanie pierwsze ustawy z dnia ósmego marca 
tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie gminnym, oraz artykuł dwieście 
siedemdziesiąt ustęp dwa i trzy wyżej wymienionej ustawy o finansach publicznych w związku z czym 
postanowiono jak w sentencji. Podpisany przewodniczący składu orzekającego Ireneusz Piasecki. 
Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego podpunktu to jest podpunkt f), podjęcie uchwały w 
sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn za dwa tysiące dwudziesty 
drugi rok. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę, Burmistrz pan Dariusz Skiba. Ja tylko małe 
sprostowanie, bo dziękował wszystkim jednostkom, wszystkim pracownikom, służbom naszym, a 
jeszcze wyleciała mi jedna jednostka, Biblioteka i Centrum Kultury w Bodzentynie na czele z Panem 
Dyrektorem Marcinem Sikorskim, też dziękuję za współpracę.  
 
02:01:28:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Nie widzę pytań. Szanowni Państwo przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn za dwa 
tysiące dwudziesty drugi rok została przez Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym 
głosie przeciwnym, to jest Radny Pan Dominik Dudek, jednym głosie wstrzymującym się, to jest 
Radny Pan Tadeusz Zieliński.  
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02:02:18:02 [Teresa Bzymek]: Panie Burmistrzu, gratuluję wytrwałości, podejmowania trudnych 
decyzji i odpowiedzialności za naszą gminę. Myślę, że mieszkańcy to dostrzegą  docenią. Pragnę 
podkreślić, że podejmowane przez Pana inicjatywy i realizowane inwestycje zasługują na ogromne 
uznanie. Wyrażając szacunek dla Pana dotychczasowych dokonań, życzę powodzenia w realizacji 
wszelkich zamierzonych przedsięwzięć. Niech Pana Burmistrza praca i podejmowane działania będą 
zawsze źródłem osobistej dumy i społecznego uznania. 
 
02:03:26:18 [Teresa Bzymek]: Jeszcze raz ogromne brawa, dla działalności Burmistrza. 
 
02:03:30:21 [Dariusz Skiba]: Mogę? 
 
02:03:36:02 [Teresa Bzymek]: Bardzo proszę Panie Burmistrzu. Ja jeszcze raz chcę serdecznie 
podziękować wszystkim osobom które wymieniłem nie wymieniłem, które mnie wspierają, które przez 
cały czas dbają o to, żebym faktyczne był sobą. Te kwiaty chciałbym dedykować  mojej rodzinie, mojej 
żonie, moim dzieciom, którzy, które przestały mnie już prawie znać. Jest to przykre ale, ale kontakt z 
rodziną jest bardzo potrzebny, ale w mojej sytuacji niestety, nawał obowiązków powoduje że, że muszę 
się poprawić. O! Tak można powiedzieć. Dlatego dedykuję mojej żonie, moim dzieciom wszystkim za 
to, że są cierpliwi i wytrzymują moją nieobecność. I starają się też mnie wspierać w trudnych chwilach. 
Dziękuję serdecznie wam wszystkim. 
 
02:04:26:17 [Teresa Bzymek]: Dziękujemy. Szanowni Państwo, ogłaszam kilkunastominutową przerwę 
w obradach.  
 
02:30:16:14 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo wznawiamy obrady sesji Rady Miejskiej w 
Bodzentynie. Przechodzimy do punktu ósmego, podjęcie uchwał w sprawie: podpunkt a), zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy- dwa tysiące czterdzieści 
siedem. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest 
za? Kto jest przeciw? kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy dwa tysiące czterdzieści siedem została przez 
Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan 
Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu to jest, podpunkt b), punktu ósmego- 
podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Czy ktoś z 
Państwa chciałby zabrać głos? Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
02:31:27:15 [Dominik Dudek]: Mam jedno pytanie. Czy gmina planuje udzielić pożyczki dla 
Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Bodzentynie? A jeżeli tak, to czy ta pożyczka będzie oddana 
przez przedsiębiorstwo, czy będzie umorzona? Czy już mamy takie pomysł na działania w związku, no 
dla mnie z kuriozalną sytuacją, która dzieje się obecnie w Przedsiębiorstwie Usług Komunalnych. 
 
02:31:50:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba. 
 
02:31:53:14 [Dariusz Skiba]: Uprzejmie informuję, że pożyczki będą przekazywane do naszej spółki. 
Więc to nie jest nic nadzwyczajnego, że wspieramy naszą jednostkę, żeby realizowała zadaniami 
wynikające z przepisów ustawy. 
 
02:32:07:15 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, proszę Radny Pan Dominik Dudek. Czy Pan 
Burmistrz mógłby podać kwotę tej pożyczki? 
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02:32:17:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Pan Burmistrz. 
 
02:32:18:12 [Dariusz Skiba]: To znaczy, w tej chwili to będzie w sumie około trzech milionów, a jeśli 
chodzi  o umorzenie, to zobaczę na końcu jaki będzie stan naszych finansów. Dlatego mówię, to nic 
nadzwyczajnego. Musimy i chcemy wspierać spółkę, żeby mieszkańcy  nasi mieli dobrą jakość wody i 
odbierane były ścieki od mieszkańców. 
 
02:32:35:15 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok została przez 
Państwa Radnych przyjęta większością głosów przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan 
Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, podpunkt c), podjęcie uchwały w sprawie 
zasad wnoszenia cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego. Czy ktoś z 
Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie zasad wnoszenia cofania i zbywania udziałów 
i akcji spółkach prawa handlowego zostały przez Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy 
jednym głosie wstrzymującym się, to jest Radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu punktu ósmego, to jest podpunkt d), podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu pod urządzenia elektroenergetyczne. Czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za?  Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że wyżej wymienione przeze mnie uchwała została przez Państwa Radnych 
przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt e), punktu ósmego. 
Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych na terenie Miasta i Gminy Bodzentyn. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie 
widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, 
że wyżej wymieniona uchwała przeze mnie, została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. 
Szanowni Państwo przechodzimy do punktu dziewiątego, to jest wolne wnioski i zapytania. I w tym 
punkcie, na prośbę Kierownik, Pani Beaty Dulęby pozwolę sobie odczytać informacje na temat 
przygotowań do wypoczynku letniego. Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bodzentynie 
informuje, że trwają przygotowania do kolonii letniej dla dzieci z terenu gminy Bodzentyn. Wyłoniono 
wykonawcę na organizację dwunastodniowej kolonii profilaktyczno - wypoczynkowej nad morzem, 
dla dzieci w wieku od ośmiu do piętnastu lat. Grupa około, od osiemnastu do dwudziestu dwóch osób 
z możliwością zwiększenia liczby do pięciu osób. Kolonia planowana jest dniach od siedemnastego 
sierpnia dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku, do dwudziestego ósmego sierpnia dwa tysiące 
dwudziestego trzeciego roku miejscowości Mrzeżyno. Na kolonię  kwalifikowane są przede 
wszystkim dzieci z rodzin dotkniętych przemocą, oraz rodzin, których występuje problem 
nadużywania alkoholu. Kwalifikacja uczestników kolonii dokonywana jest przez pracowników 
socjalnych, oraz w oparciu o dokumentację Miejsko Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. Na 
pozostające wolne miejsca, pracownicy MOPS kwalifikują dzieci z rodzin znajdujących się w trudnej 
sytuacji materialnej, wielodzietnych, niepełnych, spełniających oraz rodzin w których występuje 
niepełnosprawność lub długotrwała choroba. Na pozostające wolne miejsca, uwzględnione są 
również, zgłoszenia indywidualne rodzin. Przygotowała: Kierownik MOPS Beata Dulęba. Szanowni 
Państwo. Chciałabym również poinformować, iż otrzymałam pismo od Radnego Rady Miejskiej w 
Bodzentynie, Pana Tadeusza Zielińskiego. I w związku z otrzymanym pismem od Radnego Pana 
Tadeusza Zielińskiego, data wpływu do urzędu, dwudziesty trzeci czerwiec dwa tysiące dwudziesty 
trzeci rok, pragnę poinformować, że jeżeli poczuł się Pan Radny Tadeusz Zieliński urażony, czy też 
dotknięty, to Pana przepraszam. Odniosę się również do Pana pytania, które zadał mi Pan na sesji 
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dwudziestego dziewiątego maja dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku, to jest druga godzina 
dwadzieścia minut siedemnaście sekund. Radny, Pan Tadeusz Zieliński zwracając się do mnie z 
pytaniem Zarzucił mi, i tu zacytuję: "Byłem oskarżony perfidnie, że jestem oszustem. Proszę mi 
powiedzieć i udowodnić mi te oszustwa, gdzie takie popełniłem oszustwa, że Pani mnie nazywa 
oszustem. Proszę mi odpowiedzieć na to pytanie." Koniec cytatu. Zapoznałam się z nagraniem z sesji 
z dnia trzydziestego marca dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku. I wyjaśniam, że w stosunku do 
Radnego Pana Tadeusza Zielińskiego, czy też pod Pana adresem nie użyłam takiego słowa, jak oszust. 
Pomówił mnie Pan niesłusznie. Co też potwierdza nagranie z sesji z dnia trzydziestego marca dwa 
tysiące dwudziestego trzeciego roku. Szanowni Państwo, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w 
wolnych wnioskach i zapytaniach? Jeżeli tak, to bardzo proszę. Proszę bardzo, Pan Radny Tadeusz 
Zieliński. 
 
02:40:15:15 [Tadeusz Zieliński]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Wydaje mi się, że to padło, no i ja 
muszę po prostu przeanalizować z powrotem to. Tak że bardzo proszę przeczekać na następną sesję, 
odpowiem na to pytanie. Dobrze? Poczekać. 
 
02:40:26:21 [Teresa Bzymek]: Nie musi mi Pan odpowiadać Szanowny Panie Radny, ponieważ już w 
tym piśmie, wezwaniu do publicznych przeprosin, jest tu zawarte są tu jakby zawarte słowa, które 
faktycznie padły na sesji w dniu trzydziestego marca dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku. Tak, że 
myślę, że jeżeli Pan odsłucha, zapozna się, może Pan nie miał możliwości zapoznania się z tym 
wezwaniem do publicznych przeprosin? To bardzo proszę to uczynić. Jeżeli ma Pan potrzebę się do 
tego odnieść, to bardzo proszę. Jeżeli nie, to myślę że możemy sprawę zakończyć. 
 
02:41:08:13 [Tadeusz Zieliński]: Mam prośbę, jeśli by Pani mogła, Pani Przewodnicząca odczytać cało, 
całość to sobą całość to? 
 
02:41:12:19 [Teresa Bzymek]: Tego pisma? 
 
02:41:12:19 [Tadeusz Zieliński]: Tak, tego pisma. Bo nie mam przy sobie tego teraz. 
 
02:41:17:22 [Teresa Bzymek]: Pismo Radnego Rady Miejskiej w  Bodzentynie Pstary Stara Wieś, 
siedemdziesiąt pięć dwadzieścia sześć zero dziesięć Bodzentyn. Pani Teresa Bzymek, Przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Bodzentynie. Wezwanie do publicznych przeprosin. Działając na podstawie art 
dwieście dwanaście Kodeksu Karnego paragraf jeden i dwa w związku z artykułem dwieście szesnaście 
Kodeksu Karnego, wnoszę o publiczne przeprosiny, w związku z naruszeniem godności osobistej 
instytucji radnego a także jego zniesławienie. W dniu trzydziestego i tu jest uzasadnienie. W dniu 
trzydziestego marca dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku, podczas obrad sesji Rady Miejskiej w 
Bodzentynie, które były transmitowane na żywo, oraz rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących 
obraz i dźwięk, druga godzina dwadzieścia dziewięć minut pięćdziesiąt jeden sekund, Pani 
Przewodnicząca Teresa Bzymek, dopuściła się naruszenia mojej godności osobistej i zniesławienia 
mojej osoby twierdzeniem, że kiedyś Pan Tadeusz Zieliński podkreślał swoją rzetelność i uczciwość to 
dla Pani Przewodniczącej było wartościowym argumentem, natomiast dzisiaj, na miejscu Pana 
Tadeusza Zielińskiego wstydziłabym się spojrzeć w lustro po tych deklaracjach, które do niej mówił, 
podkreślając jednocześnie, że to przykra sytuacja, którą na sesji nie powinniśmy roztrząsać. Po tej 
wypowiedzi odbiorca uzyskał informację, jako Pan Zieliński jest nierzetelny, nieuczciwy w domyśle 
oszust, krętacz, kłamca, złodziej. Ja myślę, że takie interpretacje są kwestią osobistą każdego, kto to 
słyszał. W  swoim, także.. W tym miejscu pragnę podkreślić, że nigdy nikogo nie oszukałem, nie 
okłamałem. W swoim środowisku cieszyłem się nie pos..., nie poszlakowaną opinią, zarówno jako 
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radny, przedsiębiorca i człowiek. Pani Przewodnicząca, świadomie posługując się taką metoryką 
wypowiedzi, podważyła w oczach opinii publicznej moją wiarygodność, nie tylko jako radnego, który 
jako jedyny uzyskał ogromne poparcie w swoim okręgu wyborczym dyskwalifikując kontrkandydatów 
ogromną większością głosów, ale również jako przedsiębiorcy, który świadczy usługi w całym 
Województwie Świętokrzyskim. W związku z powyższym, żądam publicznych przeprosin od Pani 
Przewodniczącej Teresy Bzymek na najbliższych obradach zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. W 
przypadku braku przeprosin, sprawa zostanie skierowana do postępowania sądowego. Pismo to, 
Szanowni Państwo wpłynęło w piątek, no, nie wiem o, w jakich godzinach. Bynajmniej, nie były to 
godziny poranne, tak że, pozwoliłam se dzisiaj to pismo Państwu przedstawić i oczywiście, jeżeli 
poczuł się Pan Radny Tadeusz Zieliński tymi słowami, tymi słowami, które właśnie wypowiedziałam 
na sesji trzydziestego marca dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku, w jakiś sposób urażony, to go 
przepraszam. Proszę, o głos prosi Pani Zofia... Proszę, Pan Radny Tadeusz Zieliński chce jeszcze coś 
dodać, proszę bardzo. 
 
02:45:44:04 [Tadeusz Zieliński]: Przyjmuję przeprosiny, oczywiście. To znaczy, że przeprosiny, jak To 
znaczy, że przeprosiny, jak Pani mnie przeprasza, to znaczy, przyznaje Pani, że padły niektóre słowa w 
ten sposób, tak? 
 
02:45:52:23 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie Radny, ja tu nawiązałam do pisma, tu nie wskazane jest 
słowo, oszust. Dlatego, jeżeli słowa, które były przeze mnie wypowiedziane na na sesji, a w jakiś 
sposób mogły Pana dotknąć, czy poczuł się też Pan urażony tymi słowami, które faktycznie padły na 
sesji trzydziestego marca dwa tysiące dwudziestego trzeciego roku i są te słowa zawarte tu, w tym 
wezwaniu do przeprosin, to ja oczywiście jeszcze raz powtarzam, że Pana przepraszam. Natomiast na 
sesji dwudziestego dziewiątego maja zarzucił mi Pan, i te słowa również zacytowałam  wszystkim. Nie 
wiem, czy jeszcze raz mam Panu to przeczytać? 
 
02:46:50:08 [Tadeusz Zieliński]: Trzeba by to, to odtworzyć... 
 
02:46:51:21 [Teresa Bzymek]: Ja to zacytowałam z nagrania, z nagrania, gdzie Pan mnie pytał o to. I 
zacytuję jeszcze raz. Byłem oskarżony perfidnie, że jestem oszustem. Proszę mi powiedzieć i 
udowodnić mi te oszustwa, gdzie takie popełniłem oszustwa, że Pani mnie nazywa oszustem. Proszę 
mi odpowiedzieć na to pytanie. Koniec Pana cytatu. Dlatego też, po zapoznaniu się z tym nagraniem z 
trzydziestego marca, jeszcze raz wyjaśniam Panu, że w stosunku do pana Tadeusza Zielińskiego, czy też 
pod Pana adresem nie użyłam takiego słowa jak oszust. Pomówił mnie Pan niesłusznie. 
 
02:47:45:16 [Tadeusz Zieliński]; To teraz wygląda na to, że ja jestem winien tego wszystkiego, tak? W  
tej sprawie? 
 
02:47:49:18 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie ... 
 
02:47:52:01 [Tadeusz Zieliński]: No to ja muszę teraz udowodnić, że padły te słowa, czy nie padły? 
 
02:47:52:23 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie... Ale proszę Państwa o spokój. 
 
02:47:59:17 [Tadeusz Zieliński]: Zakończmy to, ja się przyjrzę jeszcze raz.... 
 
 
02:48:00:18 [Teresa Bzymek]: Kwestia interpretacji słów jest kwestią osobistą każdego. Proszę, do 
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dyskusji zgłosiła się Radna Zofia Gliwa. Bardzo proszę o zabranie głosu. 
 
02:48:16:20 [Zofia Gliwa]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Ja chciałabym podziękować panu 
Burmistrzowi Dariuszowi Skibie za wszystkie zrealizowane inwestycje, te duże i mniejsze, ale jakże 
ważnej dla polepszenia warunków życia mieszkańców naszego Miasta i Gminy Bodzentyn.  Za te 
ostatnie oddane do użytku, szczególnie Małą Targowicę z przyległym i uliczkami całą infrastrukturą, za 
remont ulicy oczywiście Langiewicza, które polepszają wizerunek miasta Bodzentyn w oczach 
odwiedzających coraz liczniej nasze miasto turystów. Szczególnie dziękujemy za wszystko co zostało 
zrealizowane dla naszych mieszkańców mojego sołectwa, Dąbrowy Dolnej i Górnej. Za duże 
inwestycje, czyli kanalizację, droga wojewódzka, chodnik, za wybudowanie świetlicy wiejskiej, na którą 
oddanie, tak bardzo czekają mieszkańcy obu sołectw. Za wymianę oświetlenia ulicznego, zresztą, w 
całej gminie. Dziękuję także Panu Wiceburmistrzowi Andrzejowi Jarosińskiemu, oraz kierownikom 
referatów, pracownikom urzędu miasta i gminy, którzy przyczynili się do pozyskiwania środków z 
zewnątrz poprzez pisanie wniosków i projektów. To przecież mozolna praca całego zespołu, ale efekty 
i jakże widoczne są wszędzie. Ponieważ jest to ostatnia, ostatnie absolutorium, to na koniec chciałbym 
Panu Burmistrzowi życzyć serdecznie, dużych i dalszych osiągnięć w realizacji swoich planów, dalszych 
sukcesów, jakże trudnej pracy dobrego gospodarza naszej miasta i gminy, dla naszego Miasta i Gminy 
Bodzentyn. Posiada on wszystkie atuty dobrego gospodarza. To znaczy potrafi, nie tylko że ma wiedzę, 
potrafi również słuchać innych, ma otwarte serce dla każdego, i ma odda.. wyciągniętą i zawsze gotową 
do podania dłoń dla innych z pomocą. Dziękuję bardzo. 
 
02:50:32:08 [Teresa Bzymek]: Bardzo dziękuję. Tak, muszę potwierdzić, że mimo wszystkich jakiś 
zgrzytów, tak ogólnie mówiąc, faktycznie Burmistrz Dariusz Skiba ma zawsze wyciągniętą dłoń do 
wszystkich. To musicie Państwo przyznać. Nie ma takiej chwili, momentu, że nie pojawił się wśród 
mieszkańców z wyciągniętą dłonią do nich. Szanowni Państwo, jeszcze pozwolę sobie, ponieważ nie 
ma dzisiaj na sesji Radnej Bogusi Jankowicz, która prosi mnie tu, aby podziękować w jej imieniu Panu 
Burmistrzowi za modernizację oświetlenia i świetlicę, która powstała w Woli Szczygiełkowej. Bardzo 
proszę o zabranie głosu Radnego, Pana Dominika Dudka. 
 
02:51:35:13 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tak nasunęła mi się, albo dobra, bo 
zaraz w sądzie wyląduję. Może nie będę mógł. Nie, nie, tu jest Pan Burmistrz, który do sądu lata z 
takimi tematami. Odnośnie tej wypowiedzi Pani, Pani Gliwy, Pani Gliwy, Pani Gliwy, no to, też trzeba 
przetoczyć, że te wszystkie inwestycje to też administracja, która kosztuje nas tyle co nas kosztuje. A 
więc pięćset dziewięćdziesiąt trzy złote siedemdziesiąt siedem groszy na osobę, w porównaniu z gminą 
Górno, gdzie też inwestycje są, a tam jest prawie o dwieście złotych tańsza, to taka uwaga. Pani, Pani 
Zofio, ja  Pani nie przerywałem, też odrobinkę kultury. Odnośnie wypowiedzi Pana Burmistrza, jak 
on ubolewa nad tym, jak to życie rodzinne poświęca, to ja przypomnę wszystkim że robi to za jedyne 
dwieście czterdzieści dziewięć tysięcy osiemset osiemdziesiąt cztery złote czterdzieści. groszy brutto. 
To są takie wielkie pieniądze jakie zarabia, i dlatego jak on mówi o zamożniejszym życiu, że niektórym 
się lepiej żyje, no to ja mogłabym wskazać kilka osób, którym się lepiej żeby za Pana rządów, którzy 
zarabiają sto pięćdziesiąt w górę, tysięcy. No to jak będzie Pan chciał, żeby już na sesji tematu nie 
poruszać ja Panu mogę wskazać, komu się tutaj....  To, co Pan chce, to wie Pan... No ja potem Panu, 
potem Panu wszystko wyjaśnię. 
 
02:53:08:14 [Dariusz Skiba]: Teraz! 
 
02:53:09:19 [Dominik Dudek]:Teraz to niech Pan, niech Pan słucha, i niech Pan słucha innych rzeczy, 
które nam do powiedzenia. Odnośnie Pani Przewodniczącej. Pani Przewodnicząca, bardzo proszę, aby 
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przy zabierania głosu po raz kolejny mojej osobie zachowywała Pani procedury, które są przewidziane 
do takiego działania, i aby to zabierania głosu następowało zgodnie z przepisami prawa. Bo Pani raz już 
wyjaśniała do wojewody, że pomimo iż swoją funkcję staram się wykonywać zgodnie z przepisami, 
realizując postanowienie, postanowienia statutowe. Niech Pani wykonuje ją zgodnie z przepisami i 
realizuje postanowienia statutowe, a nie robi czegoś takiego, jak Pani robi. Bo powiem Pani tak, 
ostatnia sesja uroczysta, zasady procedencji witania gości, to jest aklamacja. Pani nie zna podstawowych 
pojęć, a Pani tu jest piąty rok już chyba przewodniczącą, i po prostu w moim odczuciu, kompromituje 
nas Pani jako Radę. To przywitanie, na przywitani byli ludzie, którzy siedzieli w pierwszym rzędzie, a 
których zapraszaliście. To bardzo proszę sobie odsłuchać i zważać na to, w jaki sposób Pani sesje 
prowadzi, i jak te sesje wyglądają. Proszę sobie obejrzeć, jak wyglądają sesje prowadzone przez Pana 
Jana Wilkosza, i Pani zobaczy różnicę znaczącą, którą to różnicę też widzą radni. Pani Zofia 
dziękowała za oświetlenie, wszystko by było super Panie Burmistrzu gdyby to oświetlenie 
funkcjonowało całą noc. W ostatnim czasie mieliśmy kolejne, w ostatnim czasie mieliśmy kolejny 
przykład, że to oświetlenie jest potrzebne, a mianowicie został skradziony samochód, zgodnie z 
artykułami prasowymi, ponad dwieście tysięcy złotych. To jest pierwsza rzecz. Ja nie dziękuję Panu.  
Może jak tutaj były podziękowania,  nie dziękuję Panu, że Pan wyłączył oświetlenie na noc. Co teraz 
skutkuje tym, czym skutkuje, dzieje się co się dzieje w nocy. Kolejna rzecz - monitoring. Monitoring 
miał być rozbudowany, miał być monitoring, z tego co wiem tego monitoringu to są pojedyncze 
kamery. I też, z uwagi na to, że nie ma oświetlenia w nocy jakość tych nagrań jaka jest taka jest. Kolejna 
sprawa. Tutaj Pan Burmistrz Jarosiński wspominał o Burmistrzu Połańca, jak toż był szkalowalny. Ja 
wspomnę po raz kolejny o Burmistrzu Bodzentyna jak był szkalowany, jak przestał być Burmistrzem, 
ile to spraw miał, i co? No i nic. Obecnie został prezesem dużej firmy i niektórzy jeszcze mają tupet iść 
do niego po wsparcie finansowe do tej firmy. No to, tak to wygląda Panie Burmistrzu. Też był w 
pewien sposób szkalowany, szkalowany i, i po sądach targany. to jest jedna rzecz. Kolejna osoba. 
Dariusz Świetlik,  były Przewodniczący Rady, precedens chyba w skali kraju, gdzie był on... 
.........ochrona, z tego co ja pamiętam. Ograniczenia etatu, a teraz, Szanowni Państwo, został 
dyrektorem w szkole w Cedzynie. No tutaj niedoceniony, tutaj już można powiedzieć przemilczane z 
uwagi na to, że miał odmienne zdanie niż inni. Był pewien sposób, no, traktowany na innych zasadach. 
A gdzieś indziej go docenili. Szanowni państwo nie szukajmy daleko takim przypadku. Nie szukajmy 
daleko takim przypadku my takie przypadki mamy nas na nas na terenie naszej gminy. Pytanie do Pana 
Burmistrza. Czy umowa na kredyt, ten pięciomilionowy została już podpisana? Kolejne pytanie. Czy 
mógłby Pan troszeczkę szerzej powiedzieć, wypowiedzieć się w kwestii nie organizowania w tym roku 
Dni Bodzentyna, bo tak, taka lakoniczna gdzieś informacja pojawiła się w Pana wykonaniu na 
Facebooku,  a myślę, że trzeba by ten temat szerzej wyjaśnić. Kolejna sprawa. Dwunastego maja 
zostało zakończone postępowanie rekrutacyjne na stanowisko głównego księgowego, główny 
księgowy w Przedsiębiorstwie Usług Komunalnych Sp. z o.o.  Czy ma Pan wiedzę jako Burmistrz, kto 
na to stanowisko został wybrany? Czy Pan takiej wiedzy nie ma? Będąc przy Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych w Bodzentynie, bardzo bym prosił aby, Komisja Rewizyjna zbadała, nie wiem, czy ma 
taką możliwość, ale skoro Pan cały czas stwierdzi, że to to jest nasza spółka komunalna, której jesteśmy 
głównym udziałowcem, aby zbadała po prostu finanse tego przedsiębiorstwa. Bo Szanowni Państwo, i 
jakby Pan Burmistrz też mógł powiedzieć, czy prawdą jest że, komornik zajął konto Przedsiębiorstwa 
Usług Komunalnych Spółka z o.o.? Jeżeli tak, z jakiego tytułu to nastąpiło? O jaką kwotę tam chodzi? 
I z czego, z czego to wynika? To bardzo bym prosił, aby Pan taką informację. przekazał. Kolejna, 
kolejna, kolejna rzecz dotyczy, no tego co już może wspominałem wcześniej, a teraz rozwinę. Abyśmy 
na bieżąco kosili te newralgiczne punkty, nie tylko w Bodzentynie, ale we wszystkich miejscowościach. 
Są takie punkty, będące wizytówką, czy to Bodzentyna, czy innych miejscowości, i abyśmy na bieżąco o 
to dbali. Jeszcze jedna, dwie sprawy. Pierwsza sprawa, a mianowicie, jeżeli będzie jakaś wizja lokalna z 
wykonawcą terenu  poddanego rewitalizacji, to ja bardzo chętnie wezmę w niej udział i wskażę pewne,  
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w mojej, mojej ocenie uchybienia. Między innymi te uszkodzone, na etapie realizacji krawężniki i tak 
dalej. I jeszcze jedna sprawa. No to może właśnie tak jak  Pani Przewodnicząca głos zabrała, to do 
Pani Przewodniczącej. Czy planowany jest wyjazd radnych  na Obchody 84 - tej Rocznicy Wybuchu 
Drugiej Wojny Światowej? Jeżeli tak, bo dowiedziałem się, że Pani obdzwaniała radnych, no, ja niestety 
nie dostałem telefonu od Pani. Bardzo chętnie, również z Państwem bym się na takie obchody udał. 
Jeżeli są problemy z finansowaniem tego mojego wyjazdu, ja Wam zrobię dotację celową na mój udział 
w tych uroczystościach. Tego typu uroczystości powinny łączyć, nie dzielić. A więc Pani 
Przewodnicząca, jeżeli planujecie taki wyjazd radnych, bardzo chętnie udam się z Państwem na ten 
wyjazd. Dziękuję bardzo. 
 
02:59:51:09 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowni Państwo. Odniosę się do słów Radnego Pana 
Dominika Dudka. Naprawdę, staram się ze wszystkich sił, aby Was nie ośmieszać Szanowni Państwo 
Radni. Nie zawsze się udaje wszystko zrobić tak, jak byśmy sobie może tego życzyli. Są to przeżycia, 
emocje, wypowiedziane słowa, może nie takie, jakby człowiek tego sobie życzył. Natomiast uważam, 
że powitanie takie, jakie miało miejsce na uroczystej sesji było jak najbardziej adekwatne. 
Przedstawiłam i powitałam przedstawicieli duchowieństwa wraz na czele z biskupem pomocniczym 
Marianem Florczykiem, to myślę, że to jest dobre. Przedstawicieli dyrektorów szkół, przedstawicieli 
Kół Gospodyń Wiejskich, stowarzyszeń, nie z imienia i nazwiska, ponieważ nie potrzeba chyba było aż 
tak dużej rozwiązłości, żeby wyszczególniać każdego z imienia i nazwiska. jedyną gafą, którą może 
popełniłam, to był to, że zacytowałam, czy też przedstawiłam, Marek Stanisław Krak, nie, Stanisław 
Marek Krak. Szanowni Państwo. Do dyskusji zgłosiła się Radna Pani Ania Obara. Bardzo proszę. 
 
03:01:28:01 [Anna Obara]: Szanowni Państwo, ja może najpierw zwrócę się tutaj do radnego Dominika 
Dudka, bo tak pięknie powiedział o kwocie brutto, jaką w skali roku pobiera tutaj nasz burmistrz. 
Proszę powiedzieć mieszkańcom, ile to jest w skali... W skali roku, netto. Chciałbym żeby Pan teraz 
odpowiedział mieszkańcom, ile to jest netto, brutto to robi to naprawdę niesamowite wrażenie. I to na 
niektórych rzeczywiście zrobi wrażenie, a netto to już będzie troszeczkę inna kwota. Rozumiem, że że 
Pan nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. 
 
03:02:03:18 [Teresa Bzymek]: Czy Pan radny Dominik Dudek chciały się do tego odnieść? Proszę 
bardzo.  
 
03:02:11:00 [Dominik Dudek]: Pani Radna, netto sto osiemdziesiąt cztery tysiąc dziewięćset 
siedemdziesiąt cztery złote osiemdziesiąt groszy. To robi dalej wrażenie. Ja nie wiem czy Pan sobie 
zdaje, ile ludzie zarabiają jak Pani mówi, że taka kwota nie robi wrażenia. Sto siedemdziesiąt cztery 
tysiące dziewięćset siedemdziesiąt cztery złote osiemdziesiąt groszy, czytam to w oświadczeniu 
Burmistrza Dariusza Skiby. Jeżeli on coś złego napisał, no to nie jest moja wina. Otworzyłem sobie 
jego oświadczenie majątkowe, które każdy z Państwa może sprawdzić, przeczytać na Biuletynie 
Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy Bodzentyn. Powtórzę raz jeszcze, sto siedemdziesiąt 
cztery tysiące dziewięćset siedemdziesiąt cztery złote osiemdziesiąt groszy netto, dziękuję. 
 
03:02:56:14 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radna Anna Obara. 
 
03:03:00:05 [Anna Obara]: Dziękuję. Porównywał Pan to Pan z pensją,  na przykład burmistrza, wójta 
Gminy Górno? 
 
03:03:11:00 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny Pan Dominik Dudek. 
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03:03:14:15 [Dominik Dudek]: Pani Radna, przedstawiłem zarobki, jakie ma Pan Burmistrz. Chodziło 
o aspekt taki, że ciągle ubolewa, jak to on poświęca się dla naszej gminy. Chodzi o to żeby 
zasygnalizować, że to nie jest bezinteresowne poświęcenie, tylko za olbrzymie pieniądze. Tutaj zarobki 
innej gminy prezydentów, wójtów również nie mają znaczenia. Chodzi o to żeby nie robić z siebie, 
cierpiętnika,  jakiż on jest wielce pokrzywdzony, tylko, że on to robi naprawdę za horrendalne, 
kosmiczne kwoty. Dla porównania możecie sobie Państwo wejść na moje oświadczeń majątkowe, 
zobaczycie kwotę jaka tam figuruje i zobaczycie, bo też często była mowa o tym, ileż to ja zarabiam. 
Wszystkie to oświadczenia są dostępne. Idąc dalej i Pani zobaczy ile zarabia kierownik poszczególnych 
referatów, ile zarabia Pani Prezes. Czy na pewno szanowni Państwo jesteśmy aż tak bogatą gminą na 
ten moment żeby tak wszystkich wynagradzać? No myślę, że nie za bardzo, I to też odniesienie do tych 
rankingów, które przedstawiają wcześniej związanych z  dodatkami na jednego mieszkańca, na 
administrację. W mojej opinii kosmiczne wydatki, nieadekwatne, dziękuję. 
 
03:04:30:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. 
 
03:04:32:03 [Anna Obara]: Ja bym chciała dalej kontynuować. 
 
03:04:34:01 [Teresa Bzymek]: Proszę Pani Radna, Pani Ania Obara. 
 
03:04:37:02 [Anna Obara]: Tutaj może tak szybciutko zakończę, bo  czasami niektórzy wójtowie, 
burmistrzowie biorą taką samą pensję albo i wyższą, a niestety nie tyle swojego czasu i wysiłku nie 
poświęcają jak on.  I tutaj właśnie udzieliliśmy absolutorium burmistrzowi po raz czwarty, czwarty. 
Tak. To się nie bierze znikąd.  Bo ilość inwestycji, jaka jest w naszej gminie mówi sama za siebie. Ja 
bym chciała podziękować bardzo burmistrzowi za za zaangażowanie w budowę ścieżki rowerowej. 
Owszem mówię  to któryś tam raz, ale ścieżka rowerowa biegnąca za Świętej Katarzyny do Wilkowa 
też  tak jak mówi sama za siebie, ilość kolizji przed budową, a ilość kolizji teraz to jest bardzo, bardzo 
duża różnica i można tutaj za to poświęcenie, za ten trud jaki włożył w to, że pytasz ścieżka powstała, 
oczywiście nie jest to tylko jego praca, praca nas wszystkich, ale myślę, że największa tutaj jest jego. Za 
to mu bardzo dziękuję. Ja też bym chciała żebyśmy też cieszyli się z małych rzeczy. Bo życie jest 
naprawdę tylko chwilą, więc cieszmy się też  z tych małych rzeczy. Mówimy na przykład o wymianie, 
tak jak Zosia tutaj mówiła, oświetlenia, które też jest teraz dużo fajniejsze niż wcześniej. Jak już jestem  
na tym etapie takim miłym, podziękowań, to też chciałam tutaj złożyć podziękowania Panu Marcinowi 
Chrzęszykowi i Panu Hubertowi Jędrzejczykowi za interwencję tutaj, stałe zlecenia do wywiezienia na 
Wilków, na plażę piasku i też uprzątnięcie tutaj tej plaży. Myślę, też że duże    podziękowania należą 
się pracownikowi Dariuszowi Sroce. Bo mamy takie tutaj dwie perełki - jedna Pani Basia w Katarzynie, 
drugą my mamy na Wilkowie, Darka którzy naprawdę bardzo dbają o nasz teren. Jestem naprawdę 
bardzo wdzięczna i dziękuję  za zaangażowanie i wkład pracy jaki wnosi  w ten zalew i i teren na 
Wilkowie. I dalej kontekst dziękczynienia, dziękczynny.  Dziękuję Zespołowi "Wilkowianie"  za ich 
osiągnięcia, promocję  Wilkowa, w ten sposób życzę sukcesów i mam nadzieję, że nie ustaniecie tutaj 
w tych działaniach.  Panie Bogdanie proszę przekazać podziękowania również całemu zespołowi i 
Panu Marianowi. Dziękuję bardzo. Skończę na tych   na podziękowania, dziękuję. 
 
03:07:48:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radna Pani Agnieszka Barcikowska. 
 
03:07:58:06 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Chciałam podziękować Pan 
Burmistrzowi i całemu zespołowi. Tutaj mówię o wszystkich kierownikach i pracownikach Urzędu 
Miasta i Gminy w Bodzentynie  za realizowanie czasem dużych i skomplikowanych projektów. Pisanie 
też tych projektów one nie zawsze wychodzą, ale praca jest zrobiona. Dziękuję pięknie po raz kolejny 
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za ścieżkę rowerową. I chodniki, które zostały w Świętej Katarzynie wybudowane. Proszę Państwa 
mówię o tym dlatego, że poprawi się komfort naszego życia, a on jest absolutnie najważniejszy. Ja 
wiem, że turyści korzystają, my też korzystamy z tego, jeżdżąc na rowerze, ale też mamy przy ulicy 
Żeromskiego największy sklep się w Świętej Katarzynie, teraz te tłumy ludzi, którzy chodzą do sklepu 
chodzą tam po prostu bezpiecznie. Dziękuję za oświetlenie, które się super sprawdza i daje poczucie 
komfortu i bezpieczeństwa też jeśli chodzi o poruszanie się w godzinach również wieczornych.  
Bardzo, ale to naprawdę bardzo dziękuję  za świetlice wiejską w Świętej Katarzynie i teren, który jest 
przyległym do świetlicy. To jest naprawdę, trudno nam znaleźć słowa, by powiedzieć jakie perspektywy 
są też nie tylko przy okazji korzystania z świetlicy, ale też szkoły, która obok się znajduje, perspektywy 
się pojawiają w związku z tym. Pięknie dziękuję też za to, czego jeszcze się nie rozpoczęło, to zadanie 
się zacznie czyli wybudowanie kanalizacji. Uczestniczyłam ostatnio w podpisaniu umowy i i tutaj 
bardzo za to dziękujemy. Mieszkańcy bardzo często dzwonią i pytają kiedy, kiedy - więc jest to dla tego 
obszaru Świętej Katarzyny bardzo ważny element i wiem, że w okresie wakacji firma będzie już, także 
pięknie dziękuję. Oczywiście proszę też.  Bardzo bym prosiła o przystanek na ulicy Żeromskiego to 
taki słupek, który miał powstać, był posadowiony na... od września by się bardzo przydał, bo tam 
wsiadają dzieci do busów to lustro na Spacerowej chciałam się przypomnieć.  Ja muszę tę prośbę o 
jeden kosz, Panie Zastępco, na śmieci na przestanek, przystanek (niezrozumiałe) ... Wilków, ale tu 
jeden kosz tylko, bardzo dziękuję. Nie, nie zarządza budżetem. Jeden kosz poproszę, dziękuję. 
 
03:10:38:13 [Marzanna Borek]: Ja tak krótko może powiem.  Ja chciałam bardzo serdecznie 
podziękować Panu Burmistrzowi Dariuszowi Skibie za to, że jest dobrym człowiekiem. Miałam okazję 
o tym przekonać się  w ciągu tych czterech lat naszego wspólnego działania. Zawsze odbiera telefony 
zawsze służy  dobrym zdaniem, zawsze kiedy do niego przyjdę potrafi powiedzieć jeśli się czegoś nie 
da się zrobić to mi to powie otwarcie, nie ściemnia, mówiąc kolokwialnie. Dziękuję również Panu 
Wiceburmistrzowi Andrzejowi który także zawsze przyjmie kiedy jest taka potrzeba, odbierze telefon, 
a nawet jeśli nie odbierze to oddzwoni.  Za to też im bardzo dziękuję. A skoro powiedziałam na 
początku, że Pan Burmistrz jest dobrym człowiekiem, to znaczy, że jest też dobrym burmistrzem. 
Może nie wszystkim się to podoba, ale jest tylko człowiekiem i nie wszystkim się dogodzi, tak jak nie 
każdemu podoba się jego radny, jego sołtys.  Jest dużo krytycznych uwag w stosunku do nauczycieli, 
ale na można się, źle o innej osobne wypowiadać, tylko wtedy kiedy wejdzie się w jego położenie. Czyli 
jeżeli krytykujemy Burmistrza no to, każdy z nas ma szansę stanąć do wyborów, zostać wybranym 
przez rzeszę ludzi, a później udowodnić, że  można robić inaczej, można robić lepiej. Dlatego bardzo 
serdecznie dziękuję za te cztery lata bardzo dobrej współpracy. Tak jak Agnieszka mam też pytanie. 
Chciałam dopytać, kiedy będą budowane linie energetyczne? światło zostało, lampy zostały 
wymienione. A kiedy rozpocznie się inwestycja budowania na Parcelach i u mnie tam na Sieradowicach 
Parcelach? Dziękuję bardzo.  
 
03:12:44:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceprzewodniczący Pan Jan Wilkosz. 
 
03:12:50:02 [Jan Wilkosz]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja powiem tak, ja jestem daleki bardzo od 
sformułowań, które by godziły w autorytet kogokolwiek, bez względu na tożsamość, bez względu na 
pogląd, zapatrywania, nawet zachowania, chociaż powiem, że nie jest mi to obojętne kiedy słyszy się 
pod adresem Rady, samorządu i innych osób słowa krytyki. Niezadowolenie, wręcz oburzenie czasem. 
Dla mnie to nie nieprzyjęte jest, ja bym to porównał do próby ośmieszania, albo próby lżenia ze 
słabszych, co nie powinno mieć miejsca, ani też  nie powinno być formą przekazu.  Szanowni 
Państwo naszym zadaniem, naszą główną cechą nas wszystkich, powinna być zawsze zdolność i 
możliwość odróżniania dobra od zła, a celem eliminowanie zła, niekiedy kosztem tych dobrych 
wartości. Wszyscy zdajemy sobie sprawę, jesteśmy tego świadomi świadom, że przy każdej realizacji 
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jakichkolwiek zadań czy przy podejmowaniu decyzji nie usatysfakcjonujemy wszystkich jednakowo i 
nie zadowolimy wszystkich jednakowo. Takie porzekadła stare - Nie ma złotego środka, albo jeszcze 
się taki nie urodził. Wszyscy się z tym zgodzą.  Dlatego też stąd mój  apel o większe zaangażowanie, 
więcej wysiłku, może więcej poświęcenia w celu eliminowania zła, a tym samym tworzeniu wspólnego 
dobra dla wszystkich mieszkańców. Nie zapominając przy tym o pojedynczych indywidualnych 
wypadkach. Mieszkańcy również zgłaszają problemy i należy do tego podchodzić uczciwie, rzetelnie i 
sprawiedliwie. Myślę, że  wtedy każdy mieszkaniec będzie w pewnym stopniu usatysfakcjonowany. 
Jeszcze odnosząc się się  do całokształtu działalności Burmistrza. Myślę i uważam,  że zasługuje na 
słowa pochwały i podziękowania. Chyba tyle na razie dziękuję. 
 
03:14:57:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Proszę Radny Włodzimierz Bąderski. 
 
03:15:03:15 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, ja 
tam bardzo króciutko. Chciałem tylko poprosić Pana Burmistrza o jakąś informację dotyczącą 
rewitalizacji zamku. To jest jedno pytanie. Drugie pytanie - bardzo bym prosił na nad zastanowieniem 
się  i likwidację znaku, gdzie na ulicy Langiewicza mogą zatrzymywać się  mieszkańcy. Ze względu na 
to, że jak stanie jeden czy dwa samochody, nie ma bardzo możliwości przejazdu. Trzecia strona od pół 
roku proszę Panie Burmistrzu,  o założeniu tablicy takiej informacyjnej odnośnie tego punktu 
parkowania dla autobusów. Wjeżdżają autobusy na Górny Rynek, duże autobusowy, nie mają gdzie 
nawrócić i nie mają gdzie zaparkować. A tutaj sobie ktoś stanie   na tej jednej zatoczce i sobie stoi. 
Prosiłem żeby powiadomić komisariat żeby przejeżdżając, funkcjonariusze mieli jakiś wpływ na to 
żeby zwrócić uwagę ewentualnie, jeżeli jest jakaś osoba niepokorna, żeby ją w jakiś życzliwy sposób 
potraktować, dziękuję. 
 
03:16:11:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję.  Proszę radny, Pan Jerzy Tofil. 
 
03:16:16:05 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca, ja też chciałem podziękować za rozpoczęcie budowy 
sali gimnastycznej w Psarach. Dziękuję za tą inwestycję.  Chciałem jeszcze do Pana Dudka. Panie, 
Panie Radny. Zastanawiam się do jakiego stopnia trzeba być nieszczęśliwym człowiekiem żeby 
publicznie zwracać uwagę.  Przecież mógł Pan to uczynić w inny sposób. Cieszyć się  z tego, że się 
komuś dokuczy, że się kogoś uszczypnie, no, brak słów po  prostu. Następna kwestia. Co do, co do 
kontroli. Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, no przecież za Pana przyczyną była niedawno 
kompleksowa kontrola. Tak że, no nie wiem, czy jest sens w ogóle powielać i czy, czy Komisja 
Rewizyjna, no mówię, nie ma tu jakiś fachowców, księgowej, żeby po prostu, żeby po prostu, mogli 
przeprowadzić bardziej i bardziej skrupulatną kontrolę niż ta, która była. Dziękuję bardzo. 
 
03:17:31:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
03:17:34:15 [Dominik Dudek]: Mam pytanie do Pana Radnego Tofila. Jakby mi Pan powiedział, jaka 
kontrola była w Przedsiębiorstwie Usług Komunalnych za moją przyczyną ostatnio? Bo nie za bardzo 
sobie przypominam. 
 
03:17:51:09 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę, sołtys Pan Bogusław Wzorek. Bardzo proszę. 
 
03:17:56:18 [Bogusław Wzorek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Chciałem 
podziękować szczególnie swojej radnej, Pani Annie Obarze za owocną współpracę, jak  również dla 
Pana Burmistrza za współpracę i za zrozumienie. W imieniu prezesa  Mariana Przeździeckiego i 
swoim, jestem również członkiem zespołu "Wilkowianie",  chciałem też podziękować i powiedzieć, 
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że nie możemy zapominać też o lepszych od nas o "Leśnianach". I chciałem powiedzieć, że jest to 
zasługa nie tyko "Wilkowian" i  "Leśnian", ale to jest cały splendor schodzi, mi się wydaje na gminę 
Bodzentyn. I prosiłbym o zwrócenie, że tak powiem, więcej uwagi na zespoły ludowe. Panie 
Burmistrzu, mam tylko jeszcze jedno pytanko odnośnie  kanalizacji, bo ostatnio była awaria i chciałem 
zapytać czy zostały już usunięte te wszystkie przyczyny, które powodowały te nieprzyjemne cofki i 
zalewanie naszej oczyszczani. I ostatnia uwaga. Bo tutaj padło odnośnie wynagrodzenia Pana 
Burmistrza. Chciałem tylko zwrócić uwagę, wynagrodzenie Pana Burmistrza nie jest ustalane przez 
Niego, tylko przez radnych. W związku z czym wydaje mi się, pretensje powinny być w inną stronę. 
Dziękuję. 
 
03:19:18:02 [Teresa Bzymek]; Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? 
Szanowni Panowie Burmistrzowie, ja bardzo proszę o opowiedzenie się, kiedy, kiedy będzie budowane 
oświetlenie, tak jak już wstępnie prosiła radna na ze swojego terenu, Marzanna Borek. Kiedy się planuje 
zakończenie budowy tego oświetlenia? I podsumowanie całej inwestycji? Kiedy dokładnie będzie 
budowa oświetlenia miejscowości Podgórze? Szanowni Panowie Burmistrzowie. Ja jeszcze chciałabym 
zapytać o wodociąg w Celinach. Na koniec, na koniec przyłączę się do podziękowań. Ja rozumiem, że 
podziękowania należą się Burmistrzowi, to jest jak najbardziej na miejscu. Natomiast podziękowania 
się należą również wszystkim pracownikom, co też Burmistrz uczynił ze swojej strony. Z naszej strony, 
jako radnych również dziękujemy wszystkim pracownikom  Urzędu Miasta i Gminy Bodzentyn, na 
czele z Panią skarbnik, Panią Danutą Kopeć, którą nie powinniśmy pomijać. Wiceburmistrzem, Panem 
sekretarzem oraz naszą Panią Katarzyną Furmańczyk. Wszystkim Burmistrz dziękował od siebie, jak 
najbardziej. Natomiast my, w imieniu radnych również serdecznie za wszystkie działania za wszystkie 
pomoce, jaką służą nam, radnym, dziękujemy. Nie ma więcej pytań. Przechodzimy do punktu 
dziesiątego. Udzielenie odpowiedzi na zapytania. Bardzo proszę Pana Burmistrza Dariusza Skibę o 
udzielenie odpowiedzi. 
 
03:21:18:08 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, mieszkańcy naszej gminy. Ja 
serdecznie jestem wdzięczny za słowa ciepłe tych podziękować, które wpłynęły od Was. To jest 
budujące prawda, że jest większość Rady, która rozumie potrzeby mieszkańców i rozumie sytuację 
samorządu naszej, naszego samorządu, gdzie mamy wielokrotne trudności związane z finansami, ale 
też z projektowaniem, bo też są aneksowane umowy, bo to się wydłuża w czasie. To są umowy takie 
międzygminne, międzyzwiązkowe, więc to się, to jest proces długotrwały. Rozpocząłbym właśnie od 
odpowiedzi, bo to głównie chodzi o Pana Dudka, który zadał szereg takich różnych pytań, czy 
stwierdzeń, cz insynuacji, czy jakiś określeń związanych z, z  oceną mnie. No. Ja się tym różnię ona 
Radnego Dudka że, i to podkreślę że, kosztem mojej rodziny poświęcam się mieszkańcom a on 
kosztem swojej rodziny poświęca się walką ze mną. Tym się różnimy Panie Radny. Jest jest taka 
diametralna różnica, diametralna, żeby Pan wiedział o tym, że Pan robi wszystko, bo jakim trzeba być 
człowiekiem, żeby przez te cztery lata ponad, nie znaleźć ani jednego, ani jednej dobrej rzeczy, ani 
jednej. Nie chodzi o jakieś tam wychwalanie, ale jednej rzeczy, gdziekolwiek w gminie, że jest jedna 
dobra, to jest, to trzeba mieć naprawdę wielki tupet. Ja panu podkreślę, że Pan tutaj zasygnalizował, że 
ja tak mam zwyczaj kogoś pozywać, a okazało się, że Pan mnie pozwał, Pan mnie pozwał o zniesławie 
Pana osoby i Pan przegrał, i Pan zapłaci pięć tysięcy złotych,  chyba w tym procesie. Nie zapłacił, 
zapłacił. Pan przegrał ze mną w sądzie, więc proszę sobie te luki... Pan mnie pozwał o zniesławienie, 
dobra osobiste Pan naruszał, prawda? Odnośnie pewnych spraw. Pan przegrał sądzie, na Pana własny 
wniosek. Więc to jest Pana osobowość. A takim, taką wisienką na torcie na tą wisienkę, na tą wisienkę 
na torcie to jest to dzisiejsze Pana głosowanie. Ja pamiętam, o którą zabiega wiele lat już mieszkanka 
Psary Stara Wieś, i o to zabiegał też radny Zieliński, radny Tofil. Żeby  usunąć usterkę sprzed iluś tam 
lat, gdzie podczas ulewnych deszczy, woda wypływa i zalewa jej mieszkanie. I to radni z Psar 
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wielokrotnie mówili, prosili. I gdy była sytuacja taka że, ja rozumiem panią, no może bez nazwisk, która 
błagałam wielokrotnie, żeby usunąć tą usterkę,  kiedyś, ktoś zrobił, nie my, tylko przewodnicy zrobili 
to, tą kanalizację, gdzie zaprojektowali. Wypływało jej do domu ścieki. Rozcieńczone. I w dniu 
dzisiejszym jest przekazanie: Piętnaście tysięcy złotych, i Pan był przeciw. To jest Pana obraz, jako 
człowieka, że Pan próbuje bronić, w perfidny sposób Pan broni osoby, udając właśnie, że Pan to robi. 
A dzisiaj było przekazanie do spółki piętnaście tysięcy złotych, po to, żeby tam zamontować 
pompownie i zamknąć temat. To jest właśnie Pana wizerunek. Drugim takim elementem Pana osoby 
to jest zachowanie. Pan tu poucza Panią Przewodniczącą o, o dyplomacji, o protokole, o czym? O 
witaniu gości, o prowadzeniu  sesji, Pan tu poucza. A Pana zachowanie na sesji, wobec mnie przede 
wszystkim, jak Pan siedział z tyłu, i Pan przez prawie trzydzieści minut w sposób obłąkanym 
wzrokiem, wpatrywał się Pan we mnie, jak nie wiem w co? Z ironicznym uśmiechem. To świadczy o 
Pana emocjach i Pana kulturze przede wszystkim. I pana psychicznym warunkach psychicznych, żeby 
przez trzydzieści minut wpatrywać się w inną osobę, takim ironicznym uśmiechem i wzrokiem 
obłąkanego człowieka. To było dla mnie naprawdę, pokaz Pana osoby. Że Pan poświęci, Pan jest 
katolikiem. Pan bierze udział religijnych uroczystościach. Gdzie tak, gdzie wystąpią symptomy katolika 
w Pana osobie, że Pan po prostu przez te lata próbuje mi Pan ciągle poniżać. Powiedział Pan o 
niszczeniu Pana Kraka, poprzedniku, że tutaj ludzie, i tak dalej, że my cała grupa. Wielokrotnie Pan się, 
Pan się chwalił że, miał Pan odwagę i złożyć do prokuratury na pana Kraka. To Pan go broni? Czy Pan 
go oskarża? Pan złożył pismo do prokuratury odnośnie Podgórza.  Podgórze, czy zrobił to legalnie, 
czy nielegalnie Pan się.. pod A przepraszam, Wilkowa. Wilkowa. Pan to sprawdzał w prokuraturze. I 
prokuratura..... W Woli też? Coś tam Pan pisał właśnie na poprzednika. Czy Pan broni go? Czy Pan 
chce go oskarżać? A to jeszcze o Panu  Świetliku było, że jest pokrzywdzony. To jest Pana też kolega. 
To się nie będę odnosił. Umowa na kredyt jest już popisana, na ten kredyt już pisałem, co Pan pytał. 
Dlaczego nie ma Dni Bodzentyna w tym roku? Śmiem twierdzić że, przypuszczać, no przypuszczać, 
nie przypuszczać, tylko na pewno Pan niedawno właśnie zaskarżył działalność oczyszczalni ścieków. 
Pan powiedział, że Pan doniósł, tam gdzieś  napisał Pan skargę. Jak zwał, tak zwał. Niestety, 
musieliśmy ponieść duże koszty na wywóz rozcieńczonych tych ścieków do Bodzentyna. Spółka 
musiała natychmiast kupić wóz asenizacyjny z beczką, i te koszty wszystkie dla na usługi, to jest ponad 
pół miliona złotych. Musiała spółka wydać ekstra  na wydatki, żeby szybko, no, z przewozić nadmiar 
tej, tej substancji do Bodzentyna. W tym roku nie będzie Dni Bodzentyna,  może mnie ktoś oskarżać, 
ale, ale, ale te wydatki wzrosły nam na właśnie usuwanie pewnych elementów z Wilkowa ze Świętej 
Katarzyny  do Bodzentyna,  jeśli chodzi ścieki rozcieńczone. W tej chwili, jak jest pogoda ciepła ten 
temat nie istnieje. Oczyszczania radzi sobie. To się dzieje pod wpływem jak są ulewne deszcze, bądź 
roztopy na wiosnę. Jak jestem przy tym, to pan Wzorek pytał, sołtys o, odnośnie co się wydarzyło? Pani 
Prezes zleciła tej firmie, która robiła opinię na temat  inwestycji  w Wilkowie. Już przygotowują się do 
usuwania najbardziej newralgicznych miejsc, głównie zalewowych, tam przy rzece, żeby ocenić jakie są 
koszty, będą kwoty usunięcia tych zapadniętych studzienek, rozszczelnieniach rur, czy nawet co zginęły 
tam, było w opinii, że ktoś ukradł dekle od tych studzienek kiedyś i, i to trzeba uzupełnić. I to się 
wydaje że w ciągu, w ciągu, ciągu krótkiego czasu to podejmą już działania, bo firma, która jest też 
nadzoruje obecną kanalizację budowaną w Katarzynie i Parcelach we Wzdole, to będzie też to miała, 
jako zadanie do wykonania. Ale na efekty musimy jeszcze poczekać i zobaczymy jaka jest skala tego, tej 
naprawy. Główny księgowy do spółki. Mam w czwartek radę nadzorczą, o 16.00- tej. Szczegóły się 
dowiem w czwartek. Teraz Pani Prezes jest zajęta sprawami, procesem z firmą. Mam wrażenie, że Pan 
Radny bardziej kibicuję tej firmie, która ma spór ze spółką, niż, niż, i niż. Tak mam wrażenie, takie ja, 
oczywiście, że, że jest kibicuję tej firmie, niż naszym jednostką. Pani Prezes prowadzi spór i z 
komornikiem i ze spółką. Z resztą Pan Radny, napisał Pan pisma,  dwa chyba i Pan na to otrzymał 
odpowiedź szczegółową taką jak, jaka jest faktyczna sytuacja w tej chwili, jeśli chodzi o proces z firmą, 
która robiła oczyszczalnie i z komornikiem. A jeśli chodzi o wynagrodzenia pracowników, to 



37 | S t r o n a  

 

informuję Państwa, że żaden z pracowników spółki nie był u mnie na skardze, że nie otrzymał 
wynagrodzenia. Jak przyjdzie, to będę się tym zajmował. Nie wiem. Koszenie na bieżąco. Traw staramy 
się jak najbardziej, jak najczęściej kosić, na tyle ile mamy środków i mamy ludzi, staramy się kosić tereny 
które są pod zarządem naszej gminy. Jeśli chodzi o wizję w terenie Bodzentynie odnośnie szkód przy 
inwestycjach. Jak tylko będzie taka potrzeba, to Pana o tym powiadomimy. Czy planowany jest wyjazd 
- do Pani Radnej Przewodniczącej Rady - na Westrplatte. Mówi Pan o dzieleniu, nie łączeniu. No to 
wyszło z ust człowieka, który naprawdę umie łączyć ludzi. Jest Pan mistrzem świata w tym, jak Pan 
łączy. Wyszło ... nie będę komentował, to nie  ma sensu. I tutaj chodzi o światło, oświetlenie. Moi 
Drodzy. Firma złożyła u nas pismo o aneksowania umowy, umowy. Zgodnie z ustaleniami, to mamy 
wydłużoną do dwudziestego szóstego sierpnia czyli, do dwudziestego szóstego sierpnia  firma 
powinna zakończyć wszystkie te, no mające w umowie, prawda? Inwestycje związane z budową 
nowych odcinków oświetlenia ulicznego w poszczególnych miejscowościach. Jest to  bodajże około 
ponad siedem kilometrów budowy nowych linii w różnych miejscowościach między innymi, właśnie tu 
Pani mówiła- Celiny i Podgórze, Pogórze i tam też Parcele tam różne są, Psary i Bodzentyn.  Wilków,  
Święta Katarzyna no Wzdół tam jeszcze chyba jest, Orzechówka, wiele miejscowości jest ujętych w 
tym, tej umowie. Pan Wilkosz apelował właśnie takiej, taki spokój. Ja takie mam pytanie: Może ogólne,  
do mieszkańców. Co ja mogę zrobić jeszcze więcej, żeby nie, nie wiem. Zjednoczyć mieszkańców? 
Jakie mam podjąć działania faktyczne? Jak ja  jestem ciągle atakowany przez ludzi, to jak mam się 
bronić? W jaki sposób? Bo ja nie, ja nie, ja sobie ja sobie, ja sobie oczywiście zdaję sprawę, że są 
problemy, jak w rodzinach różnych. Ale, ale, ale, naprawdę robimy wielki wysiłek żeby nikogo nie 
urażać, żeby nikomu, nikogo nie krzywdzić. Żeby stać na straży tej ludzkiej życzliwości. Pan Bąderski 
pytał, o zamek w Bodzentynie. Trwają teraz takie negocjacje między projektantem, a Urząd Ochrony 
Zabytków odnośnie końcowej już wizji, wizji tego projektu. Jutro będzie, w dniu jutrzejszej będzie 
chyba akceptacja przez panią konserwator zabytków. I składają wniosek do Starostwa o pozwolenie na 
budowę. Niebawem to w wakacje. W tym roku ma, plan jest taki, żeby do końca roku zrobić w stanie 
surowym. Wzmocnienie murów, stropy itd., taki jest plan. A co dalej, zobaczymy jak wyjdzie. Przekaże 
informacje na następnej sesji jakie są dalsze jakby etapy, ale jest to zaawansowane i to już teraz ruszy, 
chyba, że tak powiem z z kopyta. Pan Bąderski jeszcze pytał o znak. Żeby zakaz, zezwolenie na 
możliwość parkowania mieszkańców. 
 
03:33:46:21 [Włodzimierz Bąderski]; Tam jest jedna wysepka, jest bardzo malutka informacja, że 
parking dla autobusów turystycznych. i zakaz zatrzymywania się właśnie pojazdów. (niezrozumiałe). 
Dariusz Skiba]: Ale na, na Dolnym Rynku. Ale jeszcze był znak o Langiewicza żeby nie parkowali 
samochodów. 
 
03:34:16:08 [Włodzimierz Bąderski]: O Langiewicza, chodzi o to, żeby nie parkowali samochodów. Bo 
staną po jednej i drugiej stronie, nie ma możliwości przejazdu. 
 
03:34:19:03 [Dariusz Skiba]: Czyli zakaz wprowadzenia całkowitego parkowania. A mieszkańcy? A 
sklepy? No a jak jest towar czy coś? 
 
03:34:26:22 [Włodzimierz Bąderski]: (niezrozumiałe). 
 
03:34:34:13 [Dariusz Skiba]: Dobrze. Szanowni Państwo. Ja też mogę ubolewać, że parking jest nowy 
na pięćdziesiąt chyba sześć samochodów koło kościoła, ale mało kto z niego korzysta, bo jak 
najszybciej chce zaparkować na Dolnym Rynku, pójść do sklepu i wyjeżdżać. Bo ciężko przejść spod 
kościoła na Dolny Rynek. Taka jest rzeczywistość i i mieszkańcy czy gminy, nie tylko przecież 
Bodzentyna, ale na mieszkańcy na całe gminy i turyści to chcą jak najszybciej zatrzymać się,  kupić i 
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odjeżdżać. 
 
03:35:07:05 [Głosy z sali]: (niezrozumiałe) i żeby dać taką tabicę informacyjną, jak można dojść do ruin 
zamku. (niezrozumiałe) 
 
03:35:21:18 [Dariusz Skiba]; Ale widać spod kościoła ruiny. 
 
03:35:22:09 [Głosy z sali]: (niezrozumiałe). 
 
03:35:30:00 [Dariusz Skiba]: Tego jest w sumie sto metrów. 
 
03:35:31:11 [Głosy z sali]: (niezrozumiałe). 
 
03:35:40:06 [Dariusz Skiba]:Rozumiem. Dobrze. Dziękuję. To rozumiem. Pani Teresa pytała o 
oświetlenie. To już mówiłem, że do dwudziestego szóstego września ma firma obowiązek wykonać 
wszystkie te odcinki. A wodociąg w Celinach. Ustaliłem z Panią Prezes spółki, że to przełom sierpnia - 
września to będzie już, bo chodzi o chodzi o pracowników  i zrobią jednocześnie  w Celinach i na 
ulicy Spacerowej w Świętej Katarzynie. Dwa odcinki. Tutaj Pan odnośnie, odnośnie wynagrodzenia, to 
iż informuję Państwa... A to potwierdził Pan Bogusław Wzorek, że Rada Miejska, Rada Gminy, Rada 
Miejska, Rada Miasta ustala wójtowi, burmistrzowi i prezentowi wynagrodzenie. I moje wynagrodzenie 
nie odbiega od okolicznych włodarzy naszej, naszego powiatu czy województwa. Jest na podobnym 
poziomie. Dziękuję. 
 
03:36:44:16 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek. 
 
03:36:49:08 [Dominik Dudek]: Pokrótce do tej wypowiedzi Pana Burmistrza się ustosunkuję Panie 
Burmistrzu, w mojej opinii Pana nie trzeba obrażać, ośmieszać, bo Pan znakomicie sam to robi to jest 
moja opinia na ten temat. Powiem Panu tak, powiem Panu tak Pan Panie Radny Tofil, troszeczkę 
kultury ja bym bardzo prosił, ja Panu nie przerywałem, bardzo bym prosił, żeby Pan mi również nie 
przerywał 
 
03:37:12:07 [Teresa Bzymek]: Ale już Pan kulturę pokazał na wstępie swojej wypowiedzi 
 
03:37:17:20 [Dominik Dudek]: Dobrze Pani Przewodnicząca, ale po prostu nie przerywajmy sobie 
wzajemnie wypowiedzi bo Pan Tofil jest osobą, która wszystko wie bez mikrofonu, a później już jest 
problem z tą jakąś elokwentną wypowiedzią. Panie Burmistrzu, powiem tak, że troszeczkę 
przysłuchiwałem się tym podziękowaniom i stwierdzeniom jaki Pan jest dobry człowiek. Nie wiem 
 
03:37:38:20 [Teresa Bzymek]: Bo jest, bo jest 
 
03:37:38:20 [Dominik Dudek]: Dobrze, dobrze, cieszę się że tak Państwo uważacie nie wszyscy 
mieszkańcy naszej Gminy tak sądzą i jakbym, jakbym przyprowadził tutaj mam kilka osób, to by Wam 
powiedzieli 
 
03:37:50:00 [Teresa Bzymek]: Kilka, kilka Proszę bardzo 
 
03:37:55:04 [Dominik Dudek]: Panujcie Państwo troszeczkę To by troszeczkę inną opinię na ten temat 
dali. Nie wiem z czego to wynika, nie wiem z czego wynika takie przeświadczenie Państwa, czy boicie 
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się czegoś o. No czas, czas, czas pokazał czas pokazał, że naprawdę tutaj może dochodzić do różnych 
rzeczy, ale powiem tak, że mogę Wam pokazać kilka, kilkanaście osób które, które po prostu będą 
odmiennego zdania oficjalnie. A takich, które boją się publicznie tego powiedzieć będzie dużo, dużo 
więcej, to jest jedna kwestia. Druga kwestia Pan sobie jakoś nie wiem, coś sobie ubzdurał w tej głowie, 
że ja wszystko co robię to przeciwko Panu i że Pan jest moim przeciwnikiem. Niech pan zejdzie na 
ziemię, to nie Pan dla mnie nie jest przeciwnikiem Panie Burmistrzu, Pan nie jest dla mnie żadnym 
przeciwnikiem. Niech Pan mi uwierzy. Jakby Pan był dla mnie przeciwnikiem, byłyby to inne działania. 
Nie wiem, czy Pan nie może tego pojąć, że chodzi o dobro tej Gminy i że tak jak Pan powiedział, że ja 
na poprzednika złożyłem zawiadomienie, to nie wynikało z tego że ja działam przeciwko Panu. Tylko 
jak słyszę że ktoś źle robił na rzecz tej naszej małej Ojczyzny, naszej Gminy, to złożyłem 
zawiadomienie. To już powinno dać Panu do myślenia, że nie jest Pan moim przeciwnikiem tylko 
działania, które w mojej opinii są no nazwijmy to działaniami, żeby dobrze to ubrać w słowa, no nie do 
końca przemyślanymi w stosunku do rozwoju naszej gminy, będą spotykały się z moim, z moim, z 
moim, takim podejściem że będę te działania negował. Pan wyrywa jakieś tam jedną kwotę z budżetu z 
z budżetu tam jakieś piętnaście tysięcy, ale Pan nie tłumaczy mieszkańcom, że tam znajduje się wiele 
innych wydatków, Pan tego nie pojmuje, nie przekazuje robi Pan taką propagandę rodem nie powiem 
skąd. Ludzie, no zastanówmy się jeżeli by każdy ten wydatek był z osobna głosowany, to wtedy mógłby 
mi Pan coś zarzucać a nie w sytuacji, gdy jak Pan wspomniał tu chodzi o kwoty piętnaście tysięcy i to 
też pokazuje Wasze podejście do tematu. Kobieta męczy się z problemem przez osiem lat, a Pan 
wspomina, że to można było załatwić za piętnaście tysięcy, gdzie wydajemy na kierowników, na 
Wiceburmistrza jakieś dodatki, na Sekretarza i tak dalej i tak dalej i tak dalej, wydajemy setki tysięcy. A 
my tu mówimy o piętnastu tysiącach, gdzie kobieta przez tyle lat zmagała się z problemem i ja nie 
rozumiem tego Panie Burmistrzu, takie właśnie rzeczy powodują, że nie rozumiem Waszego działania, 
że wydajemy na Stawy Biskupie, a nie wydajemy wcześniej piętnaście tysięcy, żeby kobieta mogła sobie 
w spokoju działalność prowadzić i mogła w spokoju żyć. Piętnaście tysięcy, Panie Burmistrzu, to nie 
tak, że ja ten temat nie wiem skąd się dowiedziałem, ktoś się ze mną skontaktował, ktoś mi ten temat 
przekazał i cieszę się, że to, że w pewnym momencie nabrało to troszeczkę większego rozgłosu. Tak, 
nabrało troszeczkę większego rozgłosu, że sprawa będzie w końcu załatwiona. Mówimy o no powiem 
tak- -w skali budżetu- o śmiesznej kwocie Panie Burmistrzu. To jest jedna rzecz,  druga rzecz mówię 
bardzo proszę, nie utożsamiać tego wszystkiego, że ja Pana atakuje ja nie poświęcam dużo czasu na to 
na to, bo Pan może wszystkich swoją miarą mierzy, że Pan musi mieć wiele czasu na pewne działania. 
Ja naprawdę to robię z przyczyn takich, że mieszkańcy mnie wybrali, zaufali i cieszę się, że większości 
mieszkańców z którymi rozmawiam, do których się udaję, to się podoba i cieszą się, że ktoś taki jest, 
kto nie jest żaden sposób powiązany z Gminą, kogo w żaden sposób nie da się, nie wiem w pewien 
sposób prowadzić, prowadzić, jak na sznurku, dlatego Panie Burmistrzu, ja jestem z tego bardzo 
zadowolony, że jestem osobą jaką jestem i mieszkańcom się to podoba, a to że to się Panu nie podoba, 
mnie to nie obchodzi. Ja Pana zdanie, powiem tak, no mam gdzieś z tyłu głowy, ale w ogóle się tym nie 
przejmuję. Dziękuję bardzo. 
 
03:42:17:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Tak odkręcona jest ta wypowiedź, że wszyscy skupiają się na 
piętnastu tysiącach, nie na tym, jak Pan Radny Dominik Dudek zagłosował. Ale trzeba mieć to 
wszystko w sobie, żeby tak przekręcić Proszę- Burmistrz Pan Dariusz Skiba  
 
03:42:33:13 [Dariusz Skiba]: No ja kiedyś nazwałem Pana PMP chyba, skrót zmieniłem chyba. 
Propaganda, manipulacja, populizm. Tak nazwałem skrót, taką ksywę. Ja mówiłem, że Pan głosował 
przeciw tym działaniom, które są konkretne. O tej sprawie wiedzieliśmy od dawna, od co najmniej 
dziesięciu-dwunastu lat. Tylko, że proszę sobie wyobrazić, że myśmy robili mnóstwo inwestycji w 
innych miejscach i myśli Pan, że to piętnaście tysięcy zaspokoi całą linię, całą sieć w Psarach? To na 
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chwilę zaspokoi, żeby Pani która się z tym męczy, a będzie w innym miejscu problem. Bo to gdzieś ta 
gdzieś ta woda musi wypłynąć. My teraz pomagamy tej Pani, a może być tak, że u góry znowu trzeba 
będzie komuś pomagać, że wyżej będzie wybijało. Drobna kwota, ale chodzi o Pana podejście, że Pan 
próbuje pokazać, że Pan broni osoby pokrzywdzone, a jednocześnie w głosowaniach Pan jest przeciw. 
Jak to wygląda w oczach odbiorcy, że Pan jest przeciw zmianom w budżecie, WPF-ie, gdzie pozostali 
wszyscy są praktycznie za. No Pan się Radny wstrzymał jeden tutaj, co wyszedł teraz. Teraz się będzie 
wstrzymywał, bo Pan, co teraz troszeczkę... no nie kończę. Jak to wygląda, to Pan jest najmądrzejszy, 
Pan pokazuje, że Pan jest najmądrzejszy, jak tutaj jest trzynaście osób siedzi, i co robi Pan z tych ludzi 
idiotów, czy jakichś ludzi ułomnych, że oni są  ode mnie zależni, ja im rozkazuję? Czy ja ich zmuszam 
do czegokolwiek? Niech ktoś powie, kogo zmusiłem przez te osiem, dziewięć lat do działania, kogo 
zmusiłem? Zastępcę? W co? A, zmusiłem Zastępcę żeby został mój zastępcą. Czy ja kogokolwiek 
zmuszam z pracowników do jakichś działań ponadludzkich? Czy radnych róbcie tak, bo tak każe i tak 
musi być? Nie, my razem ze sobą rozmawiamy, debatujemy, dyskutujemy, spotykamy się wyjaśniamy 
sobie. I na tym polega sztuka, żeby się wspólnie spotykać, rozmawiać. Pan nie wykazuje żadnych oznak 
dobroci, miłosierdzia, życzliwości. Po prostu jest człowiekiem, który ma na klatce piersiowej wypisane, 
że Pan jest po prostu wobec mnie nastawiony negatywnie, aż do szpiku kości. Do bólu. Pan - jako 
osoba. I Pana gesty, te głupie uśmiechy o tym świadczą, że Pan po prostu ma emocjonalne jakieś 
zachwiania, totalnie. O sprawach tutaj Rady - Rada Miejska ocenia, ja nie potrzebowałem tutaj tych 
podziękowań, bo my się spotykamy często i nawzajem sobie umiemy podać rękę i podziękować sobie. 
To nie był teatr. Ja mam ogromny szacunek do Radnych, że oni wytrzymują. Pani pytała tutaj 
Przewodnicząca o wodociągu i o oświetlenie uliczne na Podgórzu i wodociąg w Celinach. Ludzie na to 
czekają kilkanaście lat albo wodociąg to całe życie. Całe życie czekają, bo tam mieszka pani, która ma 
ponad siedemdziesiąt lat i pyta się czy ja dożyję tego wodociągu. Pan tu krytykuje Stawy Biskupie, a tam 
ludzie potrzebują tej sieci wodociągowej. Jesteśmy skupieni na tym właśnie, a Pan jest przeciw. I to 
opinia publiczna się dowie o tym, jak Pan był przeciw. I ja Panu to obiecuję. Że Pan formując siebie 
jako człowieka niby dobrego, który panuje nad wszystkim i Pan o dobro Gminy działa, wręcz 
odwrotnie - Pan działa na szkodę, bo jakby był jakbyśmy robili tak, jak Pan chce to by nie było tylu 
inwestycji. Pan by się bał wziąć kredytu, Pan by się bał wziąć ludzi do pracy, których ja wziąłem. Pan by 
się po prostu bał. Według mnie, Pan jest tchórzem, dlatego, że Pan O właśnie przeciwnik. Po raz 
kolejny pytam Pana i proszę, niech Pan wystartuje na burmistrza. Za rok. I zobaczymy ile te kilkanaście 
osób Panu pomogą, które Pan tutaj wywyższa do góry. Niech Pan wystartuje i będzie sprawdzał, czy 
mieszkańcy, nie Pan będzie oceniał, tylko mieszkańcy chcą tego typu człowieka na stanowisku 
Burmistrza, jak Pan. 
 
03:46:56:13 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
03:47:00:06 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, i widzi Pan, i tutaj Pan powiedział bardzo fajne 
słowa, że ludzie czekają na wodociąg, czekają na różne inne działania, a my te pieniądze wydajemy na 
już dzisiaj słynne Stawy Biskupie. I to jest taka różnica, że trzeba, trzeba po prostu naprawdę 
analizować wszystkie za i przeciw przy każdej, nawet drobnej inwestycji. Bo tak, jak Pan wspomniał o 
Psarach sytuację bytową tej pani można poprawić za kwotę piętnastu tysięcy. Panie Burmistrzu, to czy 
ja będę startował, czy nie będę startował, mieszkańcy Pana ocenią i tak, i tak bez względu na to kto 
będzie, kto będzie po drugiej stronie. Bardzo Pan, bardzo Pan podchodzi tak żywiołowo do tych 
tematów. Panu przeszkadza to, że ja patrzę na sesji, no to co, gdzie ja miałem patrzeć w ścianę? Tak jak 
dwieście osób, no Pan by pewnie chciał żeby było dwieście osób na tych uroczystościach, no była 
garstka osób, ale wie Pan, no Pan ma jakiś zakompleksiony na swoim punkcie jest, Pan myśli cały czas 
że ja jestem, ja się patrzę na Pana, ja na Pana patrzę, ja panu tam coś pokazuje, nie wiem jakbym jeszcze 
ja pokazywał jakieś nie wiem, niestosowne gesty, a ja patrzę po prostu na prezydium, które prowadzi 
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sesje uroczystą Rady Miejskiej. Niech Pan przestanie być takim zakompleksionym człowiekiem i 
zacznie patrzeć na to normalnie. Jak normalny człowiek. Prośba do Pani Przewodniczącej odnośnie 
tego wyjazdu czy to jest zorganizowany wyjazd wszystkich radnych czy to będą tylko niektórzy radni 
jechać? 
 
03:48:32:19 [Teresa Bzymek]: A ja chciałabym Pana zapytać a jaki środek transportu ma Pan na myśli, 
czy Pan się wybiera rowerem czy jak? Jak to Pan chce? Proszę doprecyzować. 
 
03:48:41:12 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca jeżeli Pani będzie jechała rowerem, jadę razem z 
Panią rowerem. Jeżeli Pani wybiera inny środek transportu, jadę również innym środkiem transportu. 
 
03:48:57:13 [Teresa Bzymek]: Zaczym, zaczym Pan Burmistrz zabierze głos, ja jeszcze oddam głos 
Radnej Pani Annie Obarze, która już od jakiegoś czasu czeka na głos. No bo podnosi rękę nie zgłasza 
się. 
 
03:49:12:01 [Anna Obara]: Tak, bo wyłączyłam tablet. Tak przysłuchuje się cały czas tej rozmowie i nie 
mogę po prostu wytrzymać bo Pan Radny Dudek jego naprawdę boli to, że tak rzadka cecha, jaką teraz 
jest dobroć posiada Burmistrz, mimo że nie posiada tytułu doktora, profesora Pan niestety jej nie ma tej 
cechy. Niech się Pan skupi na czymś mniejszym, mniejszym, na przykład na tym, że brakuje Panu 
widocznych pasów na Rynku Dolnym i koleżanka to potwierdzi, bo ostatnio żeśmy przejeżdżały i 
stwierdziłyśmy, że wytyka Pan nam, gdzieś tam jakieś niedoskonałości, a u siebie Pan tego nie widzi 
żeby zwrócić na to uwagę. I też prosiłabym Burmistrzu, żeby zwrócić na to uwagę, że te pasy są bardzo 
niewidoczne, mimo znaku. Tak? No to dobrze. Dziękuję bardzo i tyle tylko chciałam powiedzieć. 
Oczywiście Pan Radny Dominik Dudek musi mieć ostatnie słowo. 
 
03:50:09:17 [Teresa Bzymek]: Bardzo proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
03:50:13:20 [Dominik Dudek]: Ustosunkuje się do słów Pani Radnej Obary. Pani Przewodnicząca ja 
prosiłem Pana Burmistrza, nie będąc jeszcze radnym bodajże dwa tysiące piętnasty rok. Odnowienie 
oznakowania poziomego na parkingu Armii Krajowej i do tej pory nie udało się tego zrobić. Nie 
rozumiecie Panie jednej rzeczy że ja mogę o coś wnioskować, prosić, ale tutaj się na złość tego nie zrobi 
pewnych z pewnych działań To jest tak, jak z tym koszeniem, koszeniem trawy. Specjalnie się skosi 
kilka dni później żeby uderzyć w moją osobę i żeby powiedzieć, że to przeze mnie nie jest skoszone. 
Nie wiem, czy Wy jesteście czymś zaślepione, ale tak to wygląda w tym samorządzie. W dwa tysiące 
piętnastym roku, mam to pismo gdzieś w domu, mogę przynieść, jak wnioskowałem o to, aby poprawić 
ubytki w nawierzchni asfaltowej i aby poprawić oznakowanie poziome na parkingu Armii Krajowej. 
Do tej pory minęło może sobie Pani policzyć ile czasu, nie byłem wtedy radnym, nie atakowałem Pana 
Burmistrza w jego mniemaniu nie był żadnym moim wrogiem, po prostu chciałem, aby było tam 
normalnie jakby to było poprawione. Do tej pory nie zostało to zrobione. Mam na to pisma, mam na to 
stosowne dokumenty. Dziękuję. 
 
03:51:23:05 [Teresa Bzymek]: Proszę Burmistrz, Pan Dariusz Skiba. 
 
03:51:25:17 [Dariusz Skiba]: Kontynuując tą złośliwość, którą Pan odczytuje we mnie, że na złość 
zrobiłem to uprzejmie informuję, że na złość Panu Dudkowi zrobiliśmy nowy wodociąg na Armii 
Krajowej, na złość zrobiliśmy asfalt w Pasiece. Na złość zrobiliśmy parking koło kościoła Panu 
Dudkowi, na złość zrobiliśmy, kupiliśmy działkę od Pana Nawrota, żeby Pan się złościł. Na złość 
zrobiliśmy ulicę Langiewicza, ulicę Kościelną,  Targowicę na złość Panu Dudkowi Stawy Biskupie, bo 
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się nie zgadza. Cały czas jestem złośliwy, bo robię inwestycje w Bodzentynie. Jeśli chodzi o wyjazd na 
Westerplatte, drodzy Państwo po raz trzeci związku z tym, że jednym z żołnierzy na Westerplatte był 
Stanisław Pokrzywka  ze Śniadki, który spoczywa w Bodzentynie na cmentarzu, porucznik. Mamy 
od... już trzeci rok jedziemy rowerowo oddać hołd wszystkim bohaterom. Jestem uczestnikiem po raz 
trzeci w tym rowerowym rajdzie i do tego rajdu też zaprosiłem kilkanaście osób żeby później dojechali 
na pierwszego września i niestety, może ubolewam nie zaprosiłem Pana Dudka na ten wyjazd. 
 
03:52:40:19 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny Pan Dominik Dudek. 
 
03:52:44:04 [Dominik Dudek]: Pytanie czy Pan mnie teraz zaprosi, bo ja bardzo chętnie się udam tam 
z Państwem na ten wyjazd. 
 
03:52:49:01 [Dariusz Skiba]: Ja Pana nie zaproszę na wyjazd na Westerplatte, bo Pan po prostu udaje, 
że Pan chce być w jedności, a Pan tylko robi pozory i to nie ma sensu, żeby Pan udawał sztucznie, że 
my się kolegujemy, że... nie możemy, tak właśnie było robione było na na grobach pomordowanych 
osób z okazji pacyfikacji Mieszkańców Gminy robić dwóch podwójnych imprezy, bo takie były 
właśnie czy na Świętym Polaku, jakim był papież Jan Paweł II, że były dwie imprezy. Śmiem twierdzić, 
przypuszczać, że to była Pana sprężyna. na tej sprawie że musieliśmy robić takie podwójne rzeczy. 
Robić na historycznych ludziach, wyjątkowych takie kampanie. Wręcz to sugerowało jakieś 
manifestacja czego? Że my chcemy robić gminne, chcemy jednoczyć. Robimy gminne obchody, 
gminne, a tu się robi jakieś wyrwane z kontekstu działania, których Pan jest, według mnie, cały 
motorem tego wszystkiego. 
 
03:53:48:04 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
03:53:51:05 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, czy Gmina z tytułu tych podwójnych imprez 
poniosła jakieś dodatkowe koszty? Bo chyba nie. To jest po pierwsze, po drugie jakby Pan dowiedział 
się, przyszedł na te uroczystości, dowiedział się po co te uroczystości były, co miały na celu, to Pan by 
wiedział, że to nie jest dublowanie. Tylko Pan po prostu jest przeczulony na moim punkcie, Pan widzi 
wszędzie we mnie wroga, Pan wszystkie swoim niepowodzenia utożsamia z moją osobą. My mamy w 
kraju takiego jednego, co jest wszystko wina jednego pana a Pan robi w Bodzentynie to samo. To, że 
gdzieś się pojawiła ... 
 
03:54:24:12 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie Radny Dominiku Dudek, Burmistrz nie ma 
niepowodzeń. To jest pasmo tylko powodzeń. 
 
03:54:32:01 [Dominik Dudek]: Dobrze, Pani Przewodnicząca no to jest bardzo dobre stwierdzenie. 
 
03:54:32:01[Teresa Bzymek]: Tak, to jest bardzo dobre 
 
03:54:37:08 [Dominik Dudek]: Powiem tak: Pan we wszystkim upatruje mojej winy, Pan mnie 
naprawdę robi sprawcą wszelkich Pana niepowodzeń, pomimo tego co Pani Przewodnicząca mówi to 
ja wiem swoje i tyle. Panie Burmistrzu, jakby Pan się udał, a przynajmniej Pana stanowisko tego 
wymagało, że był Pan zapraszany- można było przyjść, posłuchać, że to nie było żadne dublowanie 
imprez, żadne wiece polityczne, bo polityków na nich nie było. To były inne działania i Pan tego nie... 
Pan tego nie pojmuje chyba albo nie chce tego pojąć. Dobrze, może Pan nie chce tego pojąć. Dziękuję 
bardzo. 
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03:55:13:11 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, z tego co pamiętamy jednym z na tych uroczystości 
miałem Komunię Świętą mojego syna i nie mogłem przyjechać, niestety. Chociaż chciałem być, ale 
rodzina - jak Pan wie- jest jedną z ważniejszych, najważniejszych, kluczowych i tego Panu życzę, żeby 
Pan opiekował się swoją rodziną. 
 
03:55:32:13 [Teresa Bzymek]: Proszę, Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński chciał zabrać głos. Proszę 
bardzo. 
 
03:55:40:07 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja już zapomniałem co chciałem 
powiedzieć pół godziny temu. Natomiast. Natomiast. Powiem tak: Przyzwyczailiśmy się chyba już 
wszyscy. Pan Radny tutaj chce, ale nie chce. Będzie, ale nie będzie. No, ale to ja mówię jeżeli się 
krytykuje, to warto przedstawić rozwiązanie, które jest skuteczne. Powiedzieć tak tak. Odniosę się tutaj 
do tych zmian w budżecie. Otóż Radny od początku kadencji chyba tam ze trzy razy mu się zdarzyło, 
jak sobie sprawdziłem zagłosować za zmianami. A tak to albo przeciw przeważnie przeciw albo za. 
Pomyślcie sobie Państwo co by było, gdyby było takich... Przepraszam, wstrzymywał się. Za, to chyba 
musiałby się pomylić. Ale to by pisał pismo, że to jakieś tam pomroczność albo coś jak znam życie. Co 
by było gdyby było takich piętnastu radnych tak zdecydowanych nie no ośmiu jakby się tam gdzieś na 
przeciw jakby było to byłby problem nie powstałoby nic, a na żadnej sesji, może na jednej. Ja 
rozumiem teraz, dzisiaj, na tej, bo był zwiększany kredyt dla spółki ale na poprzedniej pokładaliśmy 
pieniądze na ulicę Świętokrzyską. I nawet się Pan nie nie zająknął, bo ja rozumiem że Pan wstaje i mówi 
- nie podoba mi się. Tak, tak, no Świętokrzyska, Południowa o tym myślałem. Jak by Pan wstał i 
powiedział - o dokładacie tutaj do pensji pracownikom i sobie. Jestem przeciw. Ale nie, Pan z automatu 
nie. Pan się boi decyzji. Proszę Pana, Pan to by się bał tutaj listy obecności podpisać. Ale by się cieszyli 
pracownicy jakby Pan był, bo by nie musieli nic robić. Dwa, jeśli jeszcze raz wrócę do zarobków. 
Proszę Pana, ci nasi pracownicy - przynajmniej z niektórych działów i referatów - to powinni dostawać 
za odpowiedzi na Pana pisma dodatek szkodliwy. Taki dodatkowy, wie Pan. Bo pisze Pan te różne 
rzeczy, do różnych instytucji, a proszę mi powiedzieć- ile razy te postępowania zostały wszczęte, ile 
razy zostaliśmy za coś skazani. Co robiliśmy niezgodnie z przepisami, gdzie przekroczyliśmy 
uprawnienia albo nie dopełniliśmy uprawnień. A proszę Państwa, tych pytań, no nie wiem, pół tysiąca 
to minimum, bo kiedyś sobie przejrzałem w Edictie. Gdzie to są te nasze przestępstwa, bo Pan nas w 
takim świetle przedstawia. A wie Pan, ja mam też rodzinę i dzieci które oglądają czasami albo gdzieś 
słyszą. Więc gdzie są te przestępstwa tak, jak Pan dzisiaj powiedział, że skłamałem, ale nie powiedział 
Pan gdzie skłamałem. Pan tylko rzuca hasła, pluje na nas i się wycofuje - taki bohater narodowy. 
Startować w wyborach, nie, wypchnę kogoś ja sobie z tyłu stanę, tak jest najfajniej, jest taki jeden 
fachowiec tutaj w tym kraju. Nic nie podpisuje, a wszystkim rządzi- to jest super. Super (niezrozumiałe) 
wielkość aż Panu zacytuję, bo sobie ściągnąłem cytat. Dla mnie to był jeden z lepszych polityków na 
świecie - pani Margaret Thatcher. I powiem Panu tak - zacytuję: "Jeśli musisz mówić że jesteś wielki, to 
znaczy, że tak nie jest." I niech Pan to przemyśli, dziękuję. Do widzenia.  
 
03:59:12:17 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
03:59:15:13 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, bardzo ładny cytat. Ja nie potrzebuję takich 
stwierdzeń, nie potrzebuję sztucznego, sztucznego klaskania, nie potrzebuje tak jak Pan po angielsku 
wychodzi z pewnych spotkań. No powiem Panu, mam szeroką wiedzę  w pewnym zakresie i dlatego ja 
też wiem jak ktoś jest postrzegany. Pan mówi o wypychaniu kogoś, bo sam nie chce startować. No a 
Pan startował raz na burmistrza no i jak to się skończyło. No i powiem Panu no i jak to się skończyło, 
jak to się skończyło? Panie Burmistrzu, to jest jedna taka podstawowa rzecz. Druga rzecz Pan no jest 
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przewrażliwiony na swoim punkcie Pana wszystkie rzeczy które o Panu są mówione- Pana bolą, bo 
kiedyś mi Pan wspominał że Pan ma w pamięci, że ktoś tam napisał o Panu brzydko w internecie i Pana 
to boli przez wiele lat. Pan jest jakiś taki zakompleksiony i tyle. Powiedziałem, że Pan skłamał. Minął 
się z prawdą na komisji która.. no to niech Pan sobie przeczyta jeszcze raz moją uwagę. Macie tą uwagę 
w protokole, niech Pan sobie przeczyta i Pan będzie wiedział kiedy. A że Pan nie wie gdzie.. w którym 
miejscu pominięcie z prawdą było, to świadczy o tym, że Pan ma jakąś pomroczność, że Pan nie 
pamięta, co Pan mówi. Bo Wy mówicie o pomroczności w moim przypadku, a Pan nie pamięta co Pan 
wyjaśnia do mnie, Pan nie pamięta co wyjaśniacie do inspektora kontroli z RIO. Wy się gubicie już w 
tych wyjaśnieniach. Tu, jak czytam te dokumenty, to co innego jest w aktach, co innego jest 
przedstawiane Radnym na sesjach. W każdym miejscu mamy inną rzeczywistość. Najpierw... najpierw 
twierdziliście, że ktoś się myli i zwraca pieniądze, później się okazuje, że jednak tak nie było. Szanowni 
Państwo, no zejdźcie  trochę na ziemię. Ja po prostu.. tak mnie mobilizujecie, mobilizujecie ja zacznę 
po prostu chyba publikować te dokumenty, bo po prostu to jest.. to jest chore co tu się dzieje. Panie 
Burmistrzu, niech Pan panuje nad sobą, bo widzę że Pan odlatuje. Za chwilę Pan odfrunie tutaj. Ja nie 
wiem, ale szanowni Państwo, ja daje każdemu możliwość wypowiedzi, nie przerywam głosu, staram się 
zachowywać tak jak przystoi na to, żeby się zachowywali ludzie na sesji Rady Miejskiej, gdzie nas 
mieszkańcy oglądają, gdzie to zostaje w internecie, a Wy nad sobą nie panujecie. Nie przerywajcie 
nikomu głosu, zachowajcie odrobinę jakiejś wstrzemięźliwości i kultury w sobie, tak żeby to wyglądało 
w sposób normalny, a już mówię - zachowanie Radnych, którzy wychodzą przed końcem sesji - już to 
dawno powiedziałem - powinno się odbijać na dietach Radnych i powinny być one ucinane, bo też to 
jest szacunek dla tych osób, które nas oglądają, dla ich wyborców, którzy ich wybrali, dziękuję. 
 
04:01:53:19 [Teresa Bzymek]: Dziękuję proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
04:01:59:20 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. To taka uwaga, tylko z boku że 
nie można nikomu przerwać głosu, a drugie, to ja mam taką prośbę- no niech Pan opublikuje te 
materiały, Pan już obiecuje od czterech lat. Bardzo Pana proszę niech Pan poda na prokuraturę, już 
żeśmy się przyzwyczaili, niech Pan opublikuje. Niech Pan nie mówi o tym, nie obiecuje tylko niech Pan 
opublikuje, jak my tu wszystko źle robimy, kradniemy co tylko się da. Jest tyle.. tyle niekompetencji, jest 
tyle tutaj przestępstw, bardzo Pana proszę. Niech Pan tego już nie ukrywa, tyko niech Pan to rzuci na 
stół. Bo żeby Pan cokolwiek gdzieś... no zresztą Pan znajduje i zawozi, mówił Pan prawniku swoim 
wspaniałym. Od czterech lat. Ileś pism z komendy, prokuratury, itd. Bardzo proszę, niech Pan tu 
wszystko opublikuje. Te wszystkie umorzenia, jak Pan ma. Ma Pan też. No co Panu zależy.  Zresztą to 
jest Pana obowiązek, chyba, prawda? No a nie jest to Pana obowiązkiem, jeżeli coś jest nie tak, żeby to 
ludziom przedstawić? Dziękuję. To 
 
04:03:14:10 [Dariusz Skiba]: Dołożę tylko jedno zdanie. Niech Pan opublikuje Pana sukcesy wszystkie, 
wszystkie Pana sukcesy, które Pan tutaj dokonał, w tych latach. Pana, i Pana działania, które przyniosły 
efekt dodatni dla naszych mieszkańców. To jest bardzo istotne. 
 
04:03:29:14 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
04:03:31:05 [Dominik Dudek]: Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Sukcesów nie trzeba publikować, bo 
ludzie to sami widzą i sami to oceniają Panie Burmistrzu. Pan jest zaślepiony władzą. To, co kiedyś 
Panu powiedziałem, kiedyś przestanie Pan być burmistrzem, zderzy się Pan, zderzy... Sprzeczałbym 
się. Zderzy się Pan z rzeczywistością i Pan, Panu będzie ciężko zderzyć się z rzeczywistością jak 
przestaną Panu ludzie kadzić i przestaną Pana wychwalać. A nastąpi to, na pewno niebawem. To jest 
jedna rzecz. Druga rzecz Panie Burmistrzu ja mówiłem, że były antydatowania dokumentów, 
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powstawały dokumenty z datą wcześniejszą tak jak tutaj powiedziałem, że... No jeżeli... jeżeli nie ma 
takiej sytuacji taka miejsca, to Wy za drobniejsze rzeczy ludzi podawaliście do prokuratury Panie 
Burmistrzu. Za to, że ktoś się źle powiedział o Panu na przykład w jakichś rozmowach. Tu jeden pan 
siedzi, którego też Pan podał do prokuratury, bo źle się o Panu wyrażał Panie Burmistrzu, za 
drobniejsze rzeczy. Wy dobrze wiecie, że ja mam rację i też dobrze wiecie, że to kiedyś ujrzy światło 
dzienne. Tak, Panie Burmistrzu. No to pokazuje jak Pan się zachowuje. Sesja Rady Miejskiej -Burmistrz 
chodzi w kółeczko. Nie wiem, czy chce Pan potańczyć i czy nie wiem. Dobrze, dziękuję bardzo. 
 
04:05:02:00 [Teresa Bzymek]: Rozumiem szanowni Państwo, była swoboda wypowiedzi,  na pewno 
Pan Radny Dominik Dudek stał się dzisiaj człowiekiem bardzo doszacowanym, mógł wypowiadać się 
do woli, o czym chce, jak chce. Także w związku już z końcem pytań I udzieleniem odpowiedzi 
przechodzimy do punktu jedenastego- zamknięcie obrad. Stwierdzam, że porządek dzisiejszej sesji 
został wyczerpany. Zamykam sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie. Dziękuję wszystkim za udział i 
przybycie.  


